
Po dolgi vožnji s sanmi je v 
družbi tete Zime pred mestni 
kino prispel v petek, obda-
ril najmlajše, zanje pripravil 
ogled zanimivih risank in 
predstav ter pot nadaljeval, 
vedoč, da ga tudi drugod čaka 
še veliko otrok. S seboj pa ni 
prinesel le daril, temveč tudi 
nekaj snežink – pa čeprav le 
za vzorec. Ob zanimivih in 
zabavnih darilih je za pridne 
malčke pripravil še ogled 
risanke Medvedek Pu in lut-
kovno predstavo Miška kaško 
kuhala. Organizatorji, ki so 
privabili izjemno veliko otrok 
in staršev, Center interesnih 
dejavnosti in Društvo prijate-
ljev mladine Ptuj, si tokrat re-
snično zaslužijo vse pohvale. 
Najbolj zadovoljni so po pri-
čakovanjih bili najmlajši, ki so 
se za letos poslovili od dedka 
Mraza. Lepo okrašen Ptuj, ve-
liko nasmejanih otrok, zani-
mivi predstava in risanka ter 
nepogrešljiva darila so priča-
rali pravo praznično vzdušje.
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Ptuj � Dedek Mraz je pohitel

Joj, že prišel je med nas …
Ko je dobri mož, ki ga otroci vsako leto nestrpno pričakujejo, slišal, koliko pridnih malčkov imamo na Ptuju, je brž pohitel 
proti našemu mestu.
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Ptuj � Odstop direktorja ptujske bolnišnice

»Svoje sem 
kot direktor naredil ...«
To, kar se je že nekaj časa šušljalo, da bo namreč direktor ptujske bol-
nišnice Robert Čeh v kratkem odstopil, se bo z jutrišnjim dnem v resnici 
zgodilo. Na seji sveta ptujske bolnišnice bo podal svoj nepreklicni odstop 
s položaja direktorja, ki ga je opravljal od leta 2006, potem ko se je upo-
kojil takratni direktor Lojze Arko.

Po naših občinah
Žetale � Trnova 
birokratska pot do 
vrtca
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Spoštovane vinoljubke 
in vinoljubci,
za čarobni december smo pripravili 
praznično ponudbo Pullus vin v VINOTEKI.
Lahko pa se pustite razvajati ob prazničnih 
vinskih pokušinah v VINSKEM HRAMU Ptujske kleti.

Za vse dodatne informacije 
smo vam na voljo na tel.: 02 787 98 10

HR

at

www.ptujska-klet.si

ubke 

aviili 
VINNOTEKI.
raznničnih 
RAMMU U Ptujske kleti.
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M I N I S T E R  Z A  Z D R A V J E  O P O Z A R J A :  P R E K O M E R N O  P I T J E  A L K O H O L A  Š K O D U J E  Z D R A V J U .

Na čelu bolnišnice, ki je v 
tem okolju prisotna že od leta 
1874, je bil en polni mandat, 

drugega je začel avgusta lani. 

� Stran 5



V največji stranki v no-
vem sklicu državnega zbora 
Pozitivni Sloveniji so pove-
dali le, da interventni zakon 
podpirajo in da se bodo 
zavzemali, da bo sprejet in 
uveljavljen do 1. januarja 
2012.

Pri odgovorih so bili sko-
pi tudi v SDS. Kot so zapisa-
li, je njihovo stališče do in-
terventnega zakona znano. 
Rešitve, ki se predlagajo ali 
sprejemajo v času do obli-
kovanja nove vlade, pa ne 
smejo poslabšati možnosti, 
da se doseže dogovor s so-
cialnimi partnerji in se s 1. 
januarjem zamrznejo neka-
teri proračunski izdatki, so 
zapisali. V SDS ob tem pou-
darjajo, da pokojnine niso 
proračunski izdatek.

V SD ocenjujejo, da bi 
bil sprejem interventnega 
zakona pred iztekom leta 
možen. Podpredsednik 
SD Patrick Vlačič je za STA 
navedel, da bi bilo pri tem 
najbolje, da bi pobuda za 
sprejem zakona prišla iz 

vrst političnih strank, ki 
bodo v novem mandatu 
zastopane v DZ. Ker pa 
poslanci ne morejo vlagati 
zakonov po nujnem postop-
ku, bi formalni predlagatelj 
še vedno morala biti vlada v 
odhajanju. Zato bi bilo pri-
merno, da bi bilo soglasje za 
sprejem zakona doseženo v 
vrstah novega sklica DZ, pri 
čemer bi morala pobudo po 
mnenju SD prevzeti stran-
ka, iz vrst katere bo novi 
mandatar. »Temu primerno 
smo pripravljeni podpreti 
predlog zakona tudi, če ga 
bo v proceduro vložil kdo 
drug in hkrati zastopamo 
stališče, da je bila vsebina 
interventnega zakona, kot 
jo je predlagala odhajajoča 
vlada, primerna,« je pojasnil 
Vlačič.

V stranki Državljanska li-
sta Gregorja Viranta so po-
vedali, da bodo interventni 
zakon podprli, če bo dobil 
zadostno podporo tudi pri 
sindikatih in če bo jasno, da 
gre za začasen ukrep, ki bo 

vladi omogočil čas za pri-
pravo celovitega predloga 
rebalansa proračuna. Pod-
pora stranke ne bo odvisna 
od tega, kdo ga bo predla-
gal, so dodali. »Ali je zakon 
možno sprejeti pred kon-
cem leta, pa bo seveda od-
visno tudi od stališč drugih 
strank, ki pa jih ne moremo 
predvideti,« so pojasnili. Da 
bi sami predlagali interven-
tni zakon, v stranki ne raz-
mišljajo, saj je to naloga ti-
stih, ki so napisali predlog.

V stranki DeSUS prav 
tako menijo, da je interven-
tni zakon mogoče sprejeti 
pred koncem letošnjega 
leta, če ga bo podprlo do-
volj parlamentarnih strank, 
vložiti pa bi ga morala ena 
od najmočnejših strank. Po 
besedah predsednika stran-
ke Karla Erjavca o vložitvi 
zakona stranka ne razmišlja, 
takšnega, kot je predlagan, 
pa ne bi podprli. »Treba 
je zaščititi upokojence, ki 
imajo najnižje pokojnine, 
da jih intervencijski zakon 
ne bi prizadel,« je pojasnil 
in dodal, da so pripravljeni 
na določene kompromise, 
»zlasti s tistimi, ki mislijo 
prevzeti vodenje vlade«.

V SLS so mnenja, da je tre-
ba interventni zakon spreje-
ti še pred novim letom, vlo-
žiti pa ga mora poslanska 
skupina največje parlamen-
tarne stranke. Predsednik 
SLS Radovan Žerjav napove-
duje, da bo njihova poslan-
ska skupina predlog zakona 
vsekakor podprla, če bo le 
»dosledno zmanjšal odhod-
ke tako, da se bo z zakonom 
dejansko interveniralo pov-
sod, ne pa le na nekih po-
stavkah, pri drugih pa ne«. 
Napovedal je tudi, da bo SLS 
aktivno sodelovala v vseh 
razpravah parlamentarnih 
strank na to temo.

V NSi menijo, da je inter-
ventni zakon možno spreje-
ti še pred iztekom leta. Sami 
o morebitni vložitvi predlo-
ga zakona ta trenutek težko 
razmišljajo, saj se je stranka 
pravkar vrnila v DZ. Lahko 
pa ga vloži vlada v odstopu 
ali katera druga poslanska 
skupina, predlagajo. Ne 
glede na to, kdo bi predlog 
podal, pa bi ga podprli, saj 
je nujen, pri čemer poudar-
jajo, da morajo biti rešitve 
usklajene s socialnimi par-
tnerji.

Sindikati javnega 
sektorja za „svoj“ 
interventni zakon

Pogajalska skupina dela 
sindikatov javnega sektor-
ja je v kabinet premiera, ki 
opravlja tekoče posle, Bo-
ruta Pahorja poslala poziv k 
nujnemu sestanku o inter-
ventnem zakonu. S sindikati 
se namerava sestati tudi naj-
verjetnejši mandatar Zoran 
Janković.

Sindikati javnega sektorja 
pravijo, da se z Jankovićem 
po volitvah še niso sestali 
na pogovorih glede more-
bitnih interventnih ukre-
pov, ki bi jih moral državni 
zbor sprejeti še letos, če bi 
želel preprečiti dvig plač v 
javnem sektorju po novem 
letu. Je pa Janković danes 
ob robu obiska prazničnih 
prizorišč v Ljubljani zatrdil, 
da jih na pogovor namerava 
povabiti.

Stališče konfederacije 
do interventnega zakona 
se že nekaj mesecev sicer 
ne spreminja. To pomeni, 
da bi bili pripravljeni spre-
jeti verzijo interventnega 
zakona stranke Zares, ki iz 
zamrznitve izpušča napre-
dovanja javnih uslužbencev 
v zameno za trdno pisno za-
gotovilo poslanskih skupin, 
ki bi ta zakon podprle, da 
ne bo dodatnih in enostran-
skih posegov v plače v celo-
tnem letu 2012. Samo takrat 
ima zakon, ki bi ga sprejeli 
pred novim letom, smisel, 
če bi želeli na nek način ra-
cionalizirati stroške, je dejal 
Štrukelj. Predsednik Konfe-
deracije sindikatov Pergam 
Janez Posedi pa je dejal, 
da predlog Pergama ostaja 
enak: treba je sprejeti »tak 
zakon, ki bi za šest mesecev 
pomenil mir, torej da se nič 
ne zgodi, in omogočal, da 
se vse dogovorimo, tudi za 
nazaj«.

STA (Pripravlja: SM)

Slovenija � Ustanovna seja DZ v sredo

Za sprejem interventnih ukrepov pred novim letom 
Poslanske skupine novega sklica DZ so večinoma naklonjene ideji, da bi še v tem letu sprejeli interventni zakon. Brez njega se namreč po novem letu obeta okoli 
300 milijonov evrov več izdatkov, med drugim za plače javnih uslužbencev. Vprašanje pa je, v kakšni obliki bi moral biti zakon, da bi dobil potrebno podporo.
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Pismo Božičku
Dragi Božiček!
Na moje zadnje pismo lansko leto mi 

sploh nisi odgovoril. Dobro, saj razu-
mem, da si že star, da te matra skleroza 
in da niti ne moreš prebrati vseh pisem 
želja, ki jih dobiš, tako kot jaz ne morem 

prebrati vseh reklam v svojem poštnem nabiralniku, še 
manj pa vseh zahtev svojih službeno nadrejenih ...

Zato ti letos sporočam samo, da se je v času čakanja 
zgodilo kar nekaj sprememb, in ti pišem v upanju, da na-
rediš storno lanskih neuresničenih želja.

Evo, letos te prosim, da mi ne prineseš popolnoma niče-
sar. Itak mi je jasno, da si v krizi in recesiji in da se boš po 
dimniku (vsaj po mojem) plazil s prazno vrečo.

Zato te prosim, v zameno za to, ker mi ni treba ničesar 
prinesti, da letos svojo vrečo pred odhodom napolniš s ti-
stim velikanskim kupom žalosti, ki ga boš našel kjerkoli 
v stanovanju: malo poglej v hladilnik (špajze na srečo ni-
mam), pečico lahko pustiš pri miru, ker je že dva meseca 
sčiščena v nulo in se še vedno blešči, v kabinetu se lahko 
obrneš na spodnjo polico, kjer so spravljene položnice, v 
spalnici je vseeno, kam pogledaš, in lahko odneseš vse, 
kar se ti zdi primerno ...

V dnevni sobi na levi polički boš našel mojo denarnico 
– sicer lahko odneseš celo, dovolj pa bo tudi, če vzameš 
iz nje eno tako plastično kartico, na kateri boš videl ime 
banke. Ampak te pri tem pošteno opozarjam, da jo odna-
šaš z vsemi posledicami vred.

Če se ti ljubi, lahko pregledaš še garažo in pobereš vse, 
kar je tam. Aja, mogoče mi pusti samo tisti mali plastični 
sodček, če bo še kaj pljuskalo v njem.

Mimogrede, ker so ti moja vrata na stežaj odprta, lah-
ko še pobrišeš in odneseš prah; tu ne potrebuješ navodil, 
ker ga je čisto povsod dovolj. Za smeti ti ne upam napisati 
ničesar, ker ne vem, ali poznaš naša stroga pravila ločeva-
nja, in nočem, da bi te potem inšpektorji lovili s kaznimi.

Najlepša hvala, dragi Božiček.
Simona Meznarič

P.S.: Božiček, ker verjamem, da boš po obisku pri meni 
imel še dovolj prostora v vreči, te prosim, če takoj zatem 
zlezeš še skozi dimnik našega parlamenta. Mi je vseeno, 
ali tam pustiš vse tisto, kar boš nabral pri meni, ali pa še 
tam pobereš ves velikanski kup žalosti, ne glede na se-
dežni red. V vsakem primeru obljubljam, da bom potem 
pridna vse naslednje leto.

Uvodnik

Vlada Boruta Pahorja je 
namreč želela umestiti pre-
dlog interventnega zakona, 
s katerim je nameravala za-
mrzniti plače v javnem sek-
torju, pokojnine in socialne 
transferje v letu 2012, že na 
oktobrsko sejo državnega 
zbora po nujnem postopku, 
a je kolegij predsednika DZ 
to zavrnil.

Kasneje so poskusili s 
predlogom še v Zares, kjer 
bi sicer pristali na nekoliko 
milejšo različico - predlaga-
li so zamrznitev plač, po-
kojnin in znižanje funkcio-
narskih plač, bi omogočili 
napredovanja v višje nazive 
in prestavili povišanja nado-
mestil in ostalih prejemkov 
za pol leta. Predlog ni dobil 
potrebne podpore.

Svoj predlog je v proce-
duro vložila tudi SDS, kjer 

pa so predlagali le, da bi še 
pred volitvami sprejeli za-
kon, s katerim bi za 10 od-
stotkov znižali plače funkci-
onarjev. Ob tem so predla-
gali še dogovor o zamrznitvi 
vseh proračunskih izdatkov 
za čas do sprejetja rebalan-
sa državnega proračuna za 
naslednje leto. Hkrati z njim 
pa bi morala nova vlada pre-
dlagati še vrsto drugih ome-
jitvenih zakonov za javni 
sektor, je novembra napo-
vedal prva SDS Janez Janša, 
pri čemer je takrat dejal, da 
po njegovem mnenju ne bo 
šlo zgolj za zamrznitve, am-
pak bo pri nekaterih prora-
čunskih postavkah treba iti 
tudi v zmanjšanje sredstev.

O interventnem zakonu 
bo torej razpravljal že novi 
sklic državnega zbora, zakon 
pa je treba vložiti na novo.

V SD za predsednika DZ Pahorja, 
v Virantovi listi Viranta

Začasni vodje poslanskih skupin so se dogovorili o poteku 
ustanovne seje DZ ter določili sedežni red poslancev v dvora-
ni. Na seji bodo imenovali novo vodstvo DZ, čeprav kandidati 
še niso znani. V SD si želijo, da bi bil novi predsednik Borut 
Pahor. Če bi bil predsednik DZ iz vrst Liste Virant, pa bi bil 
to njen predsednik Gregor Virant. V novem sklicu državnega 
zbora bo največja poslanska skupina Pozitivna Slovenija za-
sedla mesto na sredini dvorane. Levo od njih bodo poslanci 
Virantove liste, nato poslanci DeSUS, na skrajni levi pa SD. 
Poslanci SLS se bodo posedli desno od poslancev Pozitivne 
Slovenije, proti desni sledijo poslanci SDS, na skrajni desni 
pa bodo poslanci NSi. Na sredini ustanovni seji bodo novo-
izvoljeni poslanci sicer najprej imenovali mandatno-volilno 
komisijo, nato potrdili svoje mandate, v nadaljevanju seje pa 
izvolili predsednika ter podpredsednike DZ.

Začasni vodja poslanske skupine Pozitivne Slovenije Jani 
Möderndorfer pa pravi, da za pogovore o kandidatih za pred-
sedniško mesto še ni pravi čas, saj koalicijski pogovori še 
vedno potekajo.



Toda slovenska zakonodaja 
tega ne dovoljuje; pravzaprav 
pomoči občine društvu na-
sprotujeta kar dva zakona. Prvi 
namreč prepoveduje črpanje 
občinskih proračunskih sred-
stev v primerih, ko društvo 
prejme evropska sredstva za 
neko naložbo, in že s tega vi-
dika je bila prošnja TD Polen-
šak protizakonita. Omenjeno 
društvo je namreč uspešno 
kandidiralo ter pridobilo del 
denarja za naložbo iz razpisa 
kmetijskega ministrstva za ob-
novo in razvoj vasi.

»Priznati moram, da tega v 
društvu nismo vedeli. Če bi, 
gotovo ne bi naslovili prošnje 
za pomoč na občino. In v tem 
pogledu je dobro, da slučajno 
te pomoči še nismo prejeli, 
saj bi bili sicer ob pomoč mi-
nistrstva,« je nastalo situacijo 
komentiral predsednik Kuko-
vec.

Sicer pa tovrstno pomoč 
občine društvu močno ome-
juje tudi drugi člen zakona o 
javno-zasebnem partnerstvu, 
ki občini zapoveduje, da lah-
ko le v izjemnih primerih 
vlaga svoj denar v naložbo jav-
no-zasebnega partnerstva (ko 
gre za javne in gospodarske 
dejavnosti), kar pa dom oziro-
ma muzej ni, zato bi bilo ob-
činsko sofinanciranje gradnje 
doma absolutno nezakonito.

To pa ni edina sporna zade-
va, zaradi česar TD Polenšak 
letos ostaja brez občinskega 
denarja, tudi glede subven-
cioniranja za redno delo. Že 
dalj časa je znano, da društva, 
katerih predsedniki so občin-
ski svetniki in sodelujejo pri 
razdelitvi denarja društvom, 
ne bi smela prejemati denar-
ja iz občinskega proračuna 
(čeprav tega v občinah prak-
tično nikjer ne upoštevajo). 
Predsednik TD Polenšak 
Franc Kukovec, ki je hkrati 
tudi občinski svetnik, pa je 
kot član pristojne komisije 
celo sodeloval pri točkova-
nju in razdelitvi denarja dru-
štvom, zato je Turistično dru-
štvo ostalo tudi brez denarja 
za tekoče delo.

Če je svetnik 
predsednik 
društva, denarja 
ne bo!

Župan Rajko Janžekovič je 
glede pravilnosti odločitve, 
da polenško turistično dru-
štvo zaradi vpletenosti Kukov-
ca ne sme prejemati denarja 
iz občinskega proračuna, za-
prosil za mnenje Komisijo za 
preprečevanje korupcije, ki je 
povsem pritrdila tej odločitvi 
s pojasnilom:

»V primeru postopka dode-
litve sredstev za delovanje tu-

rističnega društva, v katerem 
je aktivno sodeloval pri točk-
ovanju in izboru ponudnikov 
njegov predsednik, ki je tudi 
član občinskega sveta, to dru-
štvo pa je bilo predlagano v 
izbor ponudnikov, so nastopi-
le okoliščine, ki so povzročile 
pri članu občinskega sveta 
nasprotje interesov. Občinski 
svetnik bi se v navedenem pri-
meru moral izločiti iz vseh faz 
odločanja! V navedenem pri-
meru so bile kršene določbe 
o izogibanju nasprotju intere-
sov oziroma o dolžni izločitvi, 
ki imajo za posledico ničnost 
pogodbe ali druge oblike pri-
dobivanja sredstev.«

Čeprav velja, da je mnenje 
Komisije za preprečevanje ko-
rupcije uradno nezavezujoče, 
pa to nikakor  ne pomeni, da 
nima (hudih) posledic – bolj 
za društvo kot za samo obči-
no. Namreč, kot je pojasnil 
direktor dornavske občinske 
uprave Vili Mar, se s prijavo ta-
kšnega početja in posledično 
ovadbo ali revizijo poslovanja 
občine tovrstne pogodbe izni-

čijo: »Tudi v mnenju Komisije 
za preprečevanje korupcije je 
jasno navedeno, da bi takšna 
pogodba za redno delo dru-
štva, v konkretnem primeru 
TD Polenšak, zaradi kršitve 
določbe protikorupcijske za-
konodaje postala nična. To pa 
v končni fazi pomeni, da bi 
društvo ves morebiti že preje-
ti denar moralo vrniti.«

Župan Janžekovič pa je k 
vsej vroči juhi razdeljevanja 
občinskega denarja društvom 
še pristavil, da tudi sama iz-
ločitev svetnika (ki je hkrati 
predsednik nekega društva) 
iz postopka razdeljevanja de-
narja društvom ne bi rešila 
ničesar: »Vprašal sem tudi to, 
a so mi dali vedeti, da je tudi v 
tem primeru, dokler je pred-
sednik društva hkrati svetnik, 
postopek enak; to se pravi, da 
društvo ne sme prejemati no-
benega denarja niti v tem pri-
meru. Zato vse takšne svetni-
ke, ki so hkrati predsedniki, 
resno opozarjam, naj vendar-
le – v dobro svojega društva 
– prepustijo vodstveno funk-

cijo nekomu drugemu, ki ni 
svetnik.“

Z občinskim 
denarjem 
kot 'prasica z 
melnatim žaklom'

Sicer pa polenško turistič-
no društvo ni edino, ki je razo-
čarano nad situacijo v občini. 
Novoizvoljeni svetnik Stani-
slav Ciglar je namreč povedal, 
da dve društvi sploh nimata 
svojih prostorov. Gre za Klub 
mladih Dornava (KMOD) in 
KUD Mozaik: »Klub mladih 
je izgubil svoje prostore pred 
več kot dvema letoma, ko se je 
porušila stara šola. Obljublje-
ni so novi, vendar šele v novi 
dvorani, za katero pa danes 
sploh ne vemo, kdaj bo zgra-

jena. Mladi tako nimajo nobe-
nih primernih prostorov, kjer 
bi se lahko zbirali ob termi-
nih, ki bi jim ustrezali!

Druga težava je v letošnjem 
razpisu za dodelitev sredstev 
društvom; zaradi postavljenih 
kriterijev KMOD sploh ni do-
bil nobenega denarja, po dru-
gi strani pa je bilo po razpisu 
možno razdeliti 13.000 evrov, 
a jih je komisija razdelila le 
devet tisoč. Namesto da z re-
balansom preusmerjamo teh 
tri tisoč evrov na druge po-
stavke, v komisiji, katere član 
sem, predlagamo, da se objavi 
še en razpis in društvom do-
delimo še ta denar, ki je bil 
predviden za njihovo delova-
nje.«

Županu je Ciglarjevo razmi-
šljanje in vztrajanje pri svojem 
predlogu na koncu razcefralo 
živce: »Pa kaj mislite, da mora 
občina čisto vsem društvom 
zagotavljati denar?! Poglejte 
si malo večje, mestne občine, 
kjer veliko društev pač ostane 
brez sredstev iz občinskega 
proračuna! Res vas ne razu-
mem več, samo imeli bi, samo 
zahtevate denar od občine, 
po drugi strani pa, kolikor 
koli ga prejmete, je vedno 
premalo in samo kritizirate! 
Nič ni vredno, kar naredimo 
in kar damo za društva! In še 
vse ostalo bi imeli zastonj: ne 
plačujete nobenih najemnin, 
ne ogrevanja, ne elektrike, 
nič! Z denarjem občine, z de-
narjem občanov delate kot 
'prasica z melnatim žaklom'! 
Dolžnost občine je, da poskr-
bi za primerno infrastruktu-
ro, za objekte, kjer se lahko 
društva in občani družijo in 
ustvarjajo, nič več. Ostalo je 
dobra volja. Dajte že enkrat 
tudi vi razumeti, da smo v 
recesiji, v krizi povsod, tudi 

v občinah! Zamislite se malo! 
Podpiram društva in druženje 
ljudi, ampak ali je vse to res 
nujno financirati iz občinske 
blagajne? Je druženje plačlji-
va zadeva?!«

Društva bodo 
plačevala 
najemnino

Izbruh (sicer še nadzorova-
ne) jeze je Janžekovič zaklju-
čil z besedami, da bosta svoje 
prostore obe omenjeni dru-
štvi dobili v novi dvorani, do 
takrat pa, kolikor mu je znano, 
lahko člani KMOD uporablja-
jo prostore PGD Mezgovci: 
»Če pa ne znajo pospraviti za 
seboj, upoštevati hišnega reda 
PGD ali mogoče pomagati 
gasilcem pri njihovih prire-
ditvah, bodo pa seveda imeli 
težave z uporabo! Zavedajte 
pa se še nekaj: po novem letu 
bodo vsa društva v občini, 
ki imajo v najemu občinske 
prostore, dobila pogodbe o 
najemu in prav vsa bodo tudi 
plačevala najemnino; kasne-
je pa tudi vsa tista društva, ki 
bodo dobila prostore v novi 
kulturni dvorani. Ta odločitev 
je rezultat nekaterih ravnanj 
in dogajanj v naši občini. Kar 
naprej si sledijo neke prijave 
in ovadbe, kar naprej je po-
slovanje občine pod drobno-
gledom! Zadnji mesec smo se 
na občinski upravi ukvarjali 
samo s tem, saj so se zaradi ne-
kih prijav pregledovale celo 
naložbe iz leta 2008. Tega je 
bilo dovolj, zato bomo dela-
li odslej vse po črki zakona! 
'Zahvala' gre tistim, ki mislijo, 
da tako nagajajo županu, de-
jansko pa nagajajo vsem obča-
nom Dornave!“

SM

Aktualno

Dornava � Recesija in protikorupcijska komisija udarili po društvih

TD Polenšak brez ficka občinskega denarja
Poročali smo že, da je Turistično društvo Polenšak z veliko lastnega truda in denarja, pa tudi z najemom kredita uspelo dokončati dozidavo svojega 
doma. Da bi dobrih 400.000 evrov vredno finančno konstrukcijo naložbe lažje zaključili, je predsednik TD Polenšak Franc Kukovec minuli mesec zapro-
sil občino za 25.000 evrov pomoči.
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Foto: SM

Glede na županove napovedi bodo morala društva odslej v večji meri sama skrbeti za svojo blagajno. 
V prihodnje bodo občini morala plačevati tudi najemnino za občinske prostore, sicer jim ne bo kaza-
lo drugega, kot da gredo po tej poti (na posnetku) ...

Foto: SM

Župana Rajka Janžekoviča je najbolj pogrelo razmišljanje, da dru-
štvom določena vsota denarja iz proračuna enostavno pripada: 
»Samo imeli bi, nikoli ni nič dovolj in povrhu še kritizirate. Z denar-
jem pa potem delate kot 'prasica z melnatim žaklom'!«

Foto: SM

Polenško turistično društvo je ostalo tako brez finančne pomoči pri dogradnji doma kot brez dotaci-
je iz občinskega proračuna za svoje delovanje, ker je predsednik svetnik in hkrati član komisije za 
razdelitev denarja društvom ...



Osrednja slovesnost se je 
začela v šolski telovadnici, 
ki so jo do zadnjega kotička 
zapolnili gostje in občani, 
zaključila pa se je z ogledom 
notranjosti povsem opre-
mljenega in urejenega vrtca 
ter pogostitvijo za vse.

Župan Anton Butolen 
kot osrednji govornik je zbra-
ne spomnil na večletno – in 
kot je sam poudaril – trnovo 
birokratsko pot, ki so jo mo-
rali prehoditi, da jim je konč-
no uspelo: „Že pred več leti 
smo se s projektom vrtca pri-
javili na razpis ministrstva za 
šolstvo in šport. Ne le enkrat, 
ampak zaporedoma. Toda ni-
koli nismo prišli v ožji krog 
izbrancev za sofinanciranje. 
Da bi si mesto med njimi 
vendarle priborili, smo k so-
delovanju pritegnili študen-
te arhitekture iz Ljubljane, ki 
so nam pripravili več idejnih 
projektov. Žal pa potem ni 
bilo več razpisa šolskega mi-
nistrstva.“

Butolen je pot do vrtca na-
daljeval z opisoma nadaljnjih 
aktivnosti; povedal je, da so 
se s projektom vrtca po ne-

uspešnih poskusih na razpi-
sih šolskega ministrstva pri-
javili na poziv za regionalne 
razvojne programe (RRP), 
kjer pa so prav tako najprej 
naleteli na bolj ali manj upra-
vičene zavrnitve.

Trma in vztrajnost 
sta se obrestovali

V tretjem poskusu, ko so 
bili že prepričani, da ne more 
iti več nič narobe, so hkrati s 

poslano vlogo na Službo vla-
de za regionalni razvoj in lo-
kalno politiko (SVRL) izvedli 
tudi razpis za izvajalca del. 
Toda dobro nastavljen načrt 
začetka izgradnje v lanskem 
letu so jim spet prekrižali bi-
rokrati v Ljubljani; zataknilo 
se je namreč pri datumu ozi-
roma roku prejetja žetalske 
vloge, o čemer smo poročali 
tudi v našem časopisu. Če-
prav nikoli ni bilo povsem 
pojasnjeno, ali je občina res 

zamudila rok za predajo vlo-
ge ali pa je (verjetneje) šlo za 
malomarnost odgovornih, je 
občina Žetale še enkrat po-
tegnila kratko. Končno, po 
še novih dopolnitvah, jim je 

lani decembra uspelo dobiti 
pozitiven sklep SVRL, toda 
zaradi zakasnitev in spre-
memb so morali ponovno 
izvesti razpis za izvajalca del. 
V zadnjem poskusu se je kot 
najugodnejši ponudnik izka-
zalo podjetje GP Project ing, 
ki je nato uspešno zgradilo 
vrteški objekt v rekordnem 
roku – od junija do decem-
bra letos.

„Ne glede na vse težave pa 
moram pohvaliti tako naše-
ga izvajalca del, ki je vsa del 
opravil v pogodbenem roku 
in kvalitetno, čeprav smo 
med samo gradnjo morali 
spremeniti kar nekaj zadev, 
kar pa se je izkazalo kot zelo 
dobro. Med drugim smo tako 
pridobili še eno igralnico in 
je vrtec danes tri- namesto 
dvooddelčni. Zahvala pa ve-
lja tudi vsem podizvajalcem 
in vsem tistim, ki so kakor-
koli pomagali k realizaciji 
dolgo želenega in pričakova-
nega prvega vrtca v občini. 
Prav tako moram pohvaliti 
reden finančni tok iz SVRL; 
ne glede na hude težave 
pred pridobitvijo sklepa, so 
vse zadeve v času same iz-
vedbe, od rednih plačil na-
prej, tekle brez vseh težav in 
zamud, kar je dandanes tudi 
pohvalno.“

V žetalski vrtec, ki bo po-
skusno obratoval od 27. do 
29. decembra, po novem 
letu pa bo začel redno dela-
ti, je za začetek vpisanih 33 
malčkov, kar pomeni, da bo-
sta delovala dva oddelka.

Na desetine prošenj 
za peščico delovnih 
mest

Pred tem, kot je še povedal 
Butolen, so v občini sprejeli 

tudi vse potrebne akte – od 
sistemizacije novih delovnih 
mest do razpisa in zaposlitve 
ljudi: „Žalostno je le, da smo 
za peščico novih delovnih 
mest prejeli na desetine in 
desetine prošenj. Tragično 
je dejstvo, da je toliko mladih 
in izobraženih, ki nikakor ne 
morejo priti do zaposlitve.“

Župan Butolen je nagovor 
zbranim zaključil z bese-
dami: „Smo izjemno demo-
grafsko ogrožena občina; v 
zadnjih 60 letih se je število 
naših prebivalcev prepolo-
vilo. Razlog je seveda v tem, 
ker nismo mogli zagotavljati 
osnovnih pogojev za nor-
malno življenje. Danes je že 
drugače in ena od novih, po-
membnih pridobitev, s ka-
tero bomo, upam, izboljšali 
demografsko sliko v občini, 
je tudi vrtec. Sicer pa bomo 
v kratkem objavili tudi raz-
pis za investitorja večstano-
vanjskega objekta v središču 
naše občine.“

Za kulturno noto otvori-
tvene slovesnosti so poskr-
beli: moški in ženski pevski 
zbor Žetale, Andrej Kos na 
harmoniki, učenke osmega 
razreda OŠ Žetale s plesno 
točko in učenci prvega ra-
zreda s simpatičnim nasto-
pom „Čarovniki“.

Simbolično odprtje nove-
ga vrtca, ki je skupno zahte-
val 1,070 milijona evrov (z 
zunanjo ureditvijo, igrali in 
notranjo opremo), se je zgo-
dilo s prerezom traku; ta čast 
je seveda pripadla županu 
Antonu Butolenu in vzgo-
jiteljici Simoni Krčar, nato 
pa si je množica ljudi lahko 
ogledala lično urejeno no-
tranjost vrtca z vsemi pomo-
žnimi prostori in zunanjim 
igriščem.

SM
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Žetale � Z zgodovinskega odprtja prvega vrtca

Trnova birokratska pot do vrtca
Sobotno popoldne je bilo v Žetalah slovesno kot že dolgo ne – po več letih čakanja in truda je Žetalčanom namreč vendarle uspelo posta-
viti in tudi odpreti prvi vrtec v zgodovini občine.

Foto: SM

Na osrednji slovesnosti ob otvoritvi novega vrtca so največ navdušenja poželi prvošolčki s točko 
„čarovniki“ (ki so začarali tudi novi vrtec).

16 ekonomistov, 6 komerci-
alistov, 1 inženir kmetijstva, 7 
inženirjev kmetijstva in kraji-
ne ter 47 inženirjev mehatro-
nike je končna bilanca tokra-
tne podelitve. Višja strokovna 
šola ŠC Ptuj je diplome v pro-
storih Gemine XIII minuli te-
den vročila že šesti generaciji 
diplomantov.

Diplome sta podelila rav-
natelj Višje strokovne šole 
Ptuj Robert Harb in direktor 
Šolskega centra Ptuj Branko 
Kumer. »Do znanja težko, z 
znanjem lahko,« je na sloven-
ski pregovor na podelitvi 
spomnil Harb in dodal, da je 
znanje dragocenost, ki nam je 
nihče ne more ukrasti.

Na govorniškem odru je na 
podelitvi spregovoril tudi žu-
pan MO Ptuj in predavatelj na 
VSŠ Ptuj dr. Štefan Čelan, ki je 
dejal, da Slovenija potrebuje 
izobražen kader in kompeten-
tne ljudi, ki bodo svoje znanje 
znali uporabiti.

Ponosen na diplomante pa 
je bil Kumer, ki je spomnil, da 
so ptujski študentje vsako leto 
s svojimi diplomami po kvali-
teti v samem vrhu: »Vsako leto 
imamo vsaj eno diplomo, ki je 

med prvimi tremi v državi,« 
je podkrepil svojo trditev in 
dejal, da je to dokaz, da je pri-
dobljeno znanje na VSŠ kvali-
tetno in uporabno.

So pa tudi letos sočasno s 
podelitvijo diplom na sveča-
nosti najbolj uspešnim diplo-
mantom podelili priznanja. 
Za najvišji uspeh so jih prejeli: 

Mojca Kolar, Tanja Rozman, 
Darko Vinko, Klemen Meglič, 
Maja Vidovič in Andrej Habja-
nič.

Posebna priznanja na pre-
dlog predavateljev pa so pode-
lili še Klemnu Megliču, Leonu 
Pivcu, Petru Gorenjaku in Kri-
stjanu Korošcu. Sočasno s tem 
so se zahvalili še predavatelju, 

ki je bil mentor največjemu 
številu diplomantov, Martinu 
Terbucu ter Janezu Škrlecu za 
promocijo ptujskega šolstva. 

Zanimivo svečanost, na ka-
teri so povsem upravičeno 
blesteli prejemniki diplom, so 
zaključili z glasbo – nastopili 
so ptujski glasbeniki Teja Leto-
nja, Tom Hajšek in Maja Harb.

Dženana Kmetec

Ptuj � Šesta podelitev diplom VSŠ

Ptuj ima nove diplomante
Šesta slavnostna podelitev diplom Višje strokovne šole Šolskega centra Ptuj je bila poseben dogodek pred-
vsem za 77 diplomantov. Tolikim študentom je namreč uspelo opraviti vse potrebne obveznosti ter uspešno 
spisati diplomo.

Foto: DK

Diplomanti Višje strokovne šole ŠC Ptuj.

Foto: SM

Trak v znak uradne otvoritve novega in prvega vrtca v Žetalah sta 
prerezala župan Anton Butolen in vzgojiteljica Simona Krčar.
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Staršem in otrokom, ki obi-
skujejo to glasbeno šolo, so 
se predstavili: Simon Novak 
(trobenta), David Tetičkov-
ič, Katja Žibrat, Romana Rek 
(klavir), Mojca Prejac, Simon 
Budna (kitara), Dejan Raj (di-
atonična harmonika), Samir 

Azzeh (violončelo), Matej 
Bunderla (saksofon), Bojan 
Zelenjak (klarinet), Andreja 
Klinc (violina), Janez Munda 
(harmonika), Damir Fenrich 
(bobni) in ravnatelj GŠ Stani-
slav Lašič (trobenta).

NŠ

Ljutomer � Koncert učiteljev GŠ

Učitelji pa znajo!
Učitelji glasbene šole Slavka Osterca iz Ljutomera so 
pripravili že šesti koncert s prikazom svojega znanja.

Foto: NŠ

Učiteljica kitare Mojca Prejac med nastopom

  5torek � 20. decembra 2011

Na čelu ptujske bolnišnice, 
ki je v tem okolju prisotna že 
od leta 1874, je bil en polni 
mandat, drugega je začel av-
gusta lani. 1. januarja naj bi 
vodenje bolnišnice prevzel 
vršilec dolžnosti direktor-
ja. Predlog je za Aleksandra 
Vodo, ki je bil Čehov name-
stnik in pomočnik že v času 
njegovega vodenja bolnišni-
ce; dobrega pomočnika bo 
imel v strokovnem direktor-
ju Teodorju Pevcu. V ptujski 
bolnišnici je zaposlen že 
dvajset let in jo zelo dobro 
pozna v vseh pogledih.

Svet zavoda, ki s Čehovim 
delom ni bil najbolj zadovo-
ljen, saj je izguba še vedno 
visoka in naj bi ob koncu 
leta 2011 še vedno znašala 
1,2 milijona evrov, je s svojo 
namero o odstopu že obve-
stil. Del krivde za to nosi tudi 
vodstvo bolnišnice s strokov-
nimi službami, ki včasih ni 
znalo dovolj argumentirano 
odgovoriti na vprašanja in 
zahteve sveta. Novi ekipi želi 
Čeh uspešno delo.

V tem obdobju je zelo tež-
ko spraviti poslovanje bol-
nišnice v finančne okvire. Z 
izgubami se spopadajo tudi 
v drugih slovenskih bolni-
šnicah. Čeh je prepričan, da 
če ne bi bilo plačne reforme 
2008 in kasnejše recesije, 
ptujska bolnišnica ne bi ime-
la rdečih številk. Ne glede 
na recesijo pa bi pozitivno 
poslovali tudi, če ne bi bilo 
že omenjenega dviga plač. 

Sanacijski program, ki so ga 
pripravili ob pomoči od zu-
naj in je temeljil na boljšem 
plačilu storitev, se ni obne-
sel. Čeprav bodo na podlagi 
arbitraže pridobili nekaj več 
denarja, jih to ne bo rešilo 
rdečih številk. Rešitev za iz-
gube v zdravstvu pa tudi ni 
nenehno zategovanje pasu 
oziroma zmanjševanje sred-
stev za zdravstvo, poudarja 
Čeh. Letos so opravili izje-
mno veliko storitev, veliko 
je bilo operacij, kar bo tudi 
prispevalo k izboljšanju re-
zultatov poslovanja.

»Delo zdravnika 
je najlepše«

Kot pravi Robert Čeh, so 
ga psihofizični napori za-
dnjega leta in pol dobese-
dno strli. Ob odgovornem 

direktorovanju je namreč v 
tem času polno delal še na 
radiološkem oddelku, kjer ni 
šlo drugače, kot da se je tudi 
sam polno angažiral, saj ni 
dovolj radiologov. V tem letu 
in pol je napisal skoraj 25 
tisoč izvidov, naredil nekaj 
tisoč ultrazvokov in CT-pre-
iskav. Po najboljših močeh je 
skušal usklajevati svoje delo 
direktorja in zdravnika; mor-
da je na račun zdravniškega 
dela občasno trpelo tudi di-
rektorsko delo, ker je bolni-
kom vedno dajal prednost.

»Najlepše delo, ki si ga 
človek lahko želi, je delo 
zdravnika. Ne zato, ker je 
dobro plačano, ampak ker 
je to delo, v katerem lahko 
vsak trenutek narediš nekaj 
dobrega za ljudi, če odmisliš 
tiste trenutke, ko ne moreš 
pomagati in ki človeka vse-
lej pretresejo. Najlepši del 
zdravniškega poklica je tisti, 
ko lahko pomagaš.

Še najmanj pol leta bo 
trajalo, da se bodo kadro-
vske zadeve, kar zadeva 
zdravnike, na radiološkem 
oddelku uredile. Prišel sem 
do spoznanja – in k temu 
so zagotovo prispevali vsi ti 
napori zadnjega leta in pol 
–, da sem kot direktor bolj 
ali manj naredil vse tisto, 
kar je bil tudi moj cilj, in da 
obojega dela hkrati ni mogo-
če več opravljati ter da se je 
treba odločiti in izbrati. Svo-
je sem kot direktor naredil. 
Pomembno je, da ima bolni-
šnica nove programe, da je 
prijaznejša tako za paciente 
kot za bolnika, da smo na 
skoraj vseh oddelkih staro 
opremo nadomestili z novo, 
da je na vsakem koraku izra-
žena skrb za kakovost in do-
brobit pacienta. Verjetno sta 
največji pridobitvi ekipe, ki 
je bolnišnico vodila zadnje 
leto in pol, ureditev negoval-
nega oddelka, ki bo v ptujski 
bolnišnici zagotovo ostal in 
daje možnost bivanja po zah-
tevnejših posegih ljudem iz 

cele spodnjepodravske re-
gije in širše, ter začetek or-
topedije na Ptuju, ki daje v 
tem trenutku daleč najbolj-
še rezultate v bližnji in širši 
okolici. Upam, da bo tako 
ostalo in da bo ortopedska 
dejavnost na Ptuju tudi osta-
la, kajti opravlja jo odlična 
ekipa.

V tem trenutku poteka v 
bolnišnici energetska sana-
cija objektov. Njeni rezultati 
bodo vidni v naslednjih le-
tih, ko naj bi se stroški ener-
gije zmanjšali za tretjino.

Ob vseh naporih je moje 
zdravje načeto. Če bi bilo 
poslovanje bolnišnici po-
zitivno, bi nekako še šlo, v 
danih razmerah pa so to pre-
hude obremenitve. Čas je, 
da pride nekdo drug, nekdo, 
ki bo teh problemov lahko 
intenzivneje lotil, kot sem se 
jih morda sam.

Ptujsko bolnišnico zapu-
ščam v pozitivnem stanju, če 
odmislim finančno stanje – 
pozitivno glede na odnos do 
pacientov in odnos do oko-
lja. Upam, da je to dovolj tr-
den temelj tudi za finančno 
konsolidacijo v naslednjih 
dveh letih, da bo vodstvo, 
ki ne bo 'zdravniško', znalo 
streti tudi ta oreh in da bo to 
okolje še naprej imelo stro-
kovno uspešno bolnišnico, 
na katero bo lahko pono-
sno,» je pred jutrišnjo poda-
jo nepreklicnega odstopa s 
položaja direktorja ptujske 
bolnišnice povedal Robert 
Čeh, ki bo od 1. januarja 
2012 delal le še kot radiolog. 
Zelo se veseli, da bo lahko 
delal s pacienti »čiste glave«, 
da ga ne bodo več obreme-
njevali direktorski posli in 
izguba, ki mu niso dali spa-
ti, čeprav je direktorovanje 
ptujske bolnišnice v prvi vr-
sti prevzel kot novi izziv.

Robert Čeh je ponosen 
tudi na vse donacije, ki so v 
njegovem času prišle v ptuj-
sko bolnišnico. Vsega skupaj 
jih je bilo za okrog 1,2 milijo-
na evrov, kar ni malo. V tem 
trenutku poteka zbiranje 
sredstev za nakup digitalne-
ga mamografa preko Sorop-
timist kluba Ptuj, katerega 
nakup je tudi sam podprl s 
1200 evri.

Po predaji direktorske 
funkcije se bo posvetil svo-
jemu načetemu zdravju, naj-
bolj pa si želi, da bi se lahko 
odvadil kajenja. Priznava, da 
gre v njegovem primeru za 
hudo odvisnost, ki pa se je 
želi odvaditi. Tudi za druži-
no bo poslej imel več časa.
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Ptuj � Odstop direktorja ptujske bolnišnice

»Svoje sem kot direktor naredil ...«
To, kar se je že nekaj časa šušljalo, da bo namreč direktor ptujske bolnišnice Robert Čeh v kratkem odstopil, 
se bo z jutrišnjim dnem v resnici zgodilo. Na seji sveta ptujske bolnišnice bo podal svoj nepreklicni odstop s 
položaja direktorja, ki ga je opravljal od leta 2006, potem ko se je upokojil takratni direktor Lojze Arko.

Foto: Črtomir Goznik

Robert Čeh, direktor ptujske bolnišnice: »Z jutrišnjim dnem nepre-
klicno odstopam z mesta direktorja ptujske bolnišnice.«

Od tod in tam
Ptuj � Novi mladi krvodajalci

Krvodajalske vrste na Ptujskem se pomlajujejo. Za 
to humanitarno in plemenito dejanje so se v prejšnjem 
tednu ponovno odločili tudi v Ekonomski šoli Ptuj, kjer 
so dijaki četrtih letnikov vseh programov pred krvodajal-
sko akcijo najprej prisluhnili predavanju Mirka Petka iz 
transfuzijske postaje Ptuj. Govoril je o pomenu krvoda-
jalstva, humanitarni dejavnosti, ki rešuje življenja Na 
odvzem krvi je tokrat prišlo 32 dijakov, odvzeli so pa jo 
21. Nekateri med njimi bodo na odvzem ponovno prišli 
čez tri do štiri mesece. Kot je povedal Mirko Petek, so veseli 
vsakega mladega krvodajalca, saj je to porok, da krvi v 
Sloveniji ne bo zmanjkalo, ker bodo tudi novi rodovi na-
daljevali to plemenito dejavnost, ki lahko že jutri pomaga 
tudi njim. Letos bodo v Ptuju podobno kot v lanskem letu 
opravili med 3500 in 3800 odvzemov krvi.
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Ptuj � Lionsi s kuhanim vinom in čajem

Ptujski Lionsi s svojo dobrodelno stojnico v decem-
brskem prazničnem času vztrajajo v mestnem jedru. 
V soboto, 17. decembra, so na Novem trgu pred gostilno PP 
zbirali dobrodelne prispevke za svoje programe. Letos so 
ponujali kuhano vino in čaj. Na stojnici je bil tudi novi 
predsednik Lions kluba Ptuj, Mariborčan Darko Friš, ki je 
povedal, da upa, da bo tudi njegovo leto pod geslom Tukaj 
smo, da pomagamo v Lions klubu Ptuj uspešno, ne glede 
na recesijo. Ohranjajo že utečene dejavnosti: decembr-
sko dobrodelno stojnico, božično-novoletno obdarovanje 
otrok, Obarjado in dobrodelni ples. Skupaj z Lions klubi 
iz Slovenske Bistrice, Slovenskih Konjic, Rogaške Slatine 
in Maribora bodo skušali zbrati tudi sredstva za nakup 
respiratorja za potrebe pediatričnega oddelka mariborske 
bolnišnice. Na letošnji Obarjadi pa so obljubili tudi pomoč 
Soroptimist klubu Ptuj pri nakupu novega digitalnega 
mamografa za potrebe ptujske bolnišnice. Takrat so napo-
vedali, da bo njihov prispevek okrog deset tisoč evrov.
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Kog � Razstava umetniških del

Sklepno dejanje letošnje že 8. mednarodne likov-
ne kolonije na Turistični kmetiji Hlebec je bilo odpr-
tje razstave slikarskih ustvarjalcev iz Avstrije, Tajske, 
Hrvaške in Slovenije. Kolonija je sicer potekala od 1. 
do 6. avgusta letos, na njej pa so ob slikarjih sodelovali 
še kiparji. Unikatna umetniška dela so bila ustvarjena iz 
lesa, železa in kamna. Vse bolj priljubljena in priznana 
izletniško-vinogradniška kmetija Hlebec s tovrstno tradi-
cionalno umetniško dejavnostjo postaja tudi pomembno 
kulturno središče Ljutomersko-Ormoških goric. Številna 
slikarsko-kiparska dela krasijo stene in okolico Hlebčeve 
domačije, o njih pa sta z vso spoštljivostjo na otvoritvi raz-
stave govorila državni sekretar za zamejce po Sloveniji 
Boris Jesih in župan občine Ormož Alojz Sok, razstavljena 
dela pa je predstavil umetnostni zgodovinar Franc Obal.

NŠ
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Ko so na 12. redni seji v 
četrtek, 15. decembra, raz-
pravljali o izvajanju javne 
službe varstva okolja, je 
županja Darinka Fakin 
izrazila željo, da bi čim prej 
prešli na nov način zbiranja 
odpadkov od vrat do vrat, 
saj je sedaj stanje zaradi pre-
natrpanih ekoloških otokov 
že nevzdržno. Igor Moho-
rič in Kristjan Lovrenčič 
iz podjetja Čisto mesto pa 
sta ob predstavitvi novega 
sistema zbiranja, odvoza 
in obdelave odpadkov po-
udarila, da so o tem pisno 
obvestili vsa gospodinjstva 
v občini. Na območju, ki 
ga pokriva Čisto mesto, je 
v sistem odvoza odpadkov 
vključenih 87 odstotkov go-
spodinjstev iz 17 občin Spo-
dnjega Podravja. Na obmo-
čjih, kjer odpadke že zbirajo 
po novem sistemu, opažajo, 
da količine mešanih odpad-
kov upadajo, delež tistih, ki 
bi se odločili za odvoz bio-
loških odpadkov, pa je zelo 
nizek, saj se večina odloča 
za lastno kompostiranje. V 
Čistem mestu želijo, da bi 

ekološke otoke ohranili še 
naprej, vendar bi občani 
vanje lahko odlagali le še 
steklo.

Čim prej do 
novega načina 
odvoza

Svetniki so o novem sis-
temu ravnanja z odpadki 
zastavili kar nekaj vprašanj. 
Tako je Branko Karneža 
pripomnil, da bi bilo smi-
selno, če bi opravili več kot 
13 odvozov letno, Adolf 
Kopše je vprašal, kako bo 
z vrečami za smeti pri odda-
ljenih hišah, kjer morajo po-
sodo za smeti voziti po 50 
m in še dlje, opozoril pa je 
tudi na slabo vidne napise 
na posodah v ekoloških oto-
kih. Na vprašanje županje, 
kdaj je možno nov sistem 
odvoza odpadkov uvesti, 
smo slišali odgovor, da naj 
bi v občini Dornava, kjer so 
se za to prvi odločili, nov 
način odvoza pričeli predvi-
doma marca.

Na podlagi poslovnega 
načrta Čistega mesta so 

svetniki soglasno sprejeli 
sklep, da se prične zbira-
nje odpadkov na celotnem 
območju občine od vrat do 
vrat, pa tudi, da se zmanjša 
število prevzemov mešanih 
komunalnih odpadkov na 
tri tedne, pri čemer ostane 
cena za uporabnike nespre-
menjena. Županja je ob tem 

dodala, da pričakujejo, da 
bodo nov sistem odvoza 
pričeli že v februarju.

Brez zapletov so spreje-
li strategijo razvoja občine 
Majšperk, ki je nastala na 
osnovi strokovnih mnenj ter 
predlogov in pripomb, ki so 
jih na delavnicah prispevali 
tudi občani. Predsednik od-

Majšperk � Predpraznični svetniški utrinki

Razmišljajo o energetski izrabi reke Dravinje
Majšperški občinski svet je na zadnji letošnji seji potrdil sklep o izvajanju občinskih gospodarskih javnih služb varstva okolja, strategijo razvoja 
občine in proračun za leto 2012; soglašali so tudi s povišanjem cene storitve pomoči na domu ter sprejeli investicijski program za gradnjo vodovoda 
Kupčinji Vrh—Jelovice.

Foto: M. Ozmec

Svetnik Zlatko Žnidar (drugi z desne) je menil, da bi bilo pametno razmišljati o možnostih za ener-
getsko izrabo vodnih virov reke Dravinje.

torek � 20. decembra 20116 Po naših občinah

Tega so se pričeli zavedati, 
ko se je pričel uresničevati 
projekt dvorane v domini-
kanskem samostanu in je 
bilo treba poiskati nove pro-
store za arheološko dedišči-
no. Za neizmerno bogastvo 
vinske dediščine so se takoj 
začeli zanimati v Termah 
Ptuj.

Kot pravi direktor Term 
Ptuj Andrej Klasinc se je 
porodila ideja o tem, da bi 
nekdanje vinske sode upo-

rabili v turistične namene, 
za savne in prenočevanje. 
Prve vinske sode bodo že 
jutri uradno vključili v svojo 
ponudbo. V njih so uredili 
finske savne, namestili pa 
so jih v neposredni bližini 
tobogana zunanjega termal-
nega parka.

V avtokampu pa bodo 
do aprila 2012 nekaj sodov 
preuredili v prenočišča. 
Osem ali devet sodov s pro-
stornino 14 tisoč litrov bo 

sestavljalo bodoči vinski trg, 
krasila pa ga bo zasaditev 
vinske trte. Tudi s tem se že-
lijo pokloniti vinski tradiciji 
in nasploh kulturni dedišči-
ni tega okolja. Gre za inova-
tiven turistični proizvod, ki 
ga bodo z veseljem koristili 
vsi drugačne ponudbe željni 
turisti in tisti, ki prisegajo na 
doživljajski turizem.

V sodih bo po ureditvi 
vinskega trga lahko preno-
čevalo več kot 30 gostov. V 
prvem letu računajo, da bo 
njihova zasedenost že do-
segla 60 dni. Prvo vinsko 

prenočišče že testirajo. V 
vsakem sodu bo velika po-
stelja, ki jo bodo dopolnili 
še z otroško posteljo, vgra-
jeno omaro v tleh, namestili 
pa bodo tudi manjši grelec.  
Ptujsko vinsko podzemlje 
bo zaživelo v novi zgodbi, 
ki bi zagotovo lahko bila še 
bogatejša, če pred leti ne bi 
v požaru izgubili vinarskega 
muzeja na prostem, še pred 
tem pa neprecenljive vinske 
dediščine v nekdanji žitnica 
na grajskem hribu.
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Ptuj � Zanimiva novost v Termah

Vinska dediščina v ponudbi
Kletni prostori nekdanje uprave Kmetijskega kombinata Ptuj so skrivali pravo bogastvo, ogromne vinske 
sode, ki so v teh prostorih samevali že več kot 10 let. 

Foto: Črtomir Goznik

V avtokampu bo mogoče v nekdanjih vinskih sodih od aprila 2012 
tudi prenočevati; čez zimo bodo opravili vsa potrebna testiranja 

Foto: Črtomir Goznik

Vinske savne so že v uporabi …

bora za gospodarstvo Zlatko 
Žnidar je menil, da gre za 
okvirno zamisel in bo treba 
strategijo sproti dopolnjeva-
ti ter prilagajati potrebam.

Proračun za 
2012 z dvema 
dopolnitvama

V drugi obravnavi so po-
trdili tudi predlog prora-
čuna za leto 2012, ki so ga 
pred tem dopolnili z dve-
ma amandmajema županje. 
Prvi se nanaša na načrt rav-
nanja z nepremičnim pre-
moženjem v k. o. Skrblje, 
kjer načrtujejo menjavo 
dela parcele, po kateri po-
teka javna pot, z drugem 
pa naj bi zagotovili dodatna 
sredstva za izdelavo doku-
mentacije za nameravano 
gradnjo pločnika v Stoper-
cah in Medvedcah, za sofi-
nanciranja pločnika v Lešju, 
za širitev oziroma adaptaci-
jo vrtca v Majšperku ter za 
novogradnjo dvigala za in-
valide pri baziliki na Ptujski 
Gori. Prihodnje leto naj bi v 
občinskem proračunu go-
spodarili z okoli 5 milijoni 
evrov prihodkov ter 6,4 mi-
lijona evrov odhodkov.

Po krajšem pojasnilu so na 
predlog Centra za socialno 
delo v Ptuju potrdili sklep o 
soglasju k ceni storitve po-
moči družini na domu, ki 
sedaj znaša 6 evrov za efek-
tivno uro in velja od 1. julija 
letos. Razliko do polne cene 
v višini okoli 77 odstotkov 
bo občina pokrivala kot 
subvencijo iz proračuna.

Na predlog županje Da-
rinke Fakin so potrdili 
investicijski projekt za gra-
dnjo vodovoda na Kupči-
njem Vrhu in Jelovicah, ki 

naj bi po sedanji oceni veljal 
1.099.811 evrov. Zanj priča-
kujejo iz evropskih virov 
dobrih 779.033 evrov, okoli 
137.476 evrov naj bi preje-
li iz državnega proračuna, 
preostalih 183.301 evrov 
pa naj bi zagotovili iz lastne-
ga proračuna. Gre za okoli 
3.550 m sekundarnega in 
1.900 m terciarnega vodo-
voda v Kupčinjem Vrhu ter 
okoli 2.200 m sekundarne-
ga in 2.510 m terciarnega 
omrežja v naselju Jelovice.

Energetski 
potencial 
Dravinje je treba 
izkoristiti

Ko so v svet območne 
izpostave Javnega sklada 
RS za kulturno dejavnost 
soglasno imenovali Zlatko 
Lampret, je županja Darin-
ka Fakin poudarila, da je 
ponosna na vse aktiviste, ki 
delajo v kulturnih društvih, 
za nedavno prejeta prizna-
nja JSKD pa posebej čestita-
la Stanislavi Varžič, Branku 
Gajštu, Zlatki Lampret in 
Dragu Kleinu.

Med pobudami in vpra-
šanji je bila zanimiva pobu-
da Zlatka Žnidarja, da bi 
bilo pametno razmišljati o 
možnostih za energetsko 
izrabo vodnih virov reke 
Dravinje, pri tem pa je žu-
panja opozorila tudi na mo-
žnost izkoriščanja ostanka 
toplotne energije, ki nasta-
ja pri razgradnji odpadnih 
avtomobilskih gum v pod-
jetju Albin Promotion v 
Majšperku. Svetnike pa je z 
veseljem seznanila, da je bil 
za novega izvajalca gradnje 
kulturno-poslovnega centra 
Majšperk izbrano domače 
zasebno podjetje Avtopre-
vozništvo – gradbene stori-
tve Jožef Žolger; podjetnik 
se je o nadaljevanju gradnje 
že dogovoril s podizvajalci.

Branko Karneža je predla-
gal, da naj bi video posnet-
ke sej občinskega sveta, ki 
jih redno snemajo, objavlja-
li na spletni strani občine 
Majšperk, Dragomir Murko 
pa je opozoril na slabo sta-
nje sanitarij v zdravstveni 
ambulanti v Majšperku.

Pred čestitko ob bližajo-
čih se praznikih je županja 
vse občane in svetnike po-
vabila še na osrednjo ob-
činsko proslavo ob dnevu 
državnosti, ki bo v petek, 
23. decembra, ob 18. uri v 
dvorani OŠ Majšperk.

M. Ozmec



projekta Moja dežela – lepa 
in gostoljubna. Vseskozi si 
je prizadeval, da bi bil Ptuj 
zgled urejenosti v sloven-
skem in mednarodnem 
merilu, mesto, v katerem je 
zadovoljstvo živeti, je prija-
zno do domačinov in obi-
skovalcev.

TD Ptuj, ki je bilo po-
budnik za organizacijo in 
izvedbo razstave Dobrote 
slovenskih kmetij, je pred 
tem bilo eden izmed nosil-
nih stebrov tradicionalne-
ga Kurentovanja, ki je po 
52 letih osrednja slovenska 
pustna prireditev, zaslužno 
je za ptujski »evropark« in 
za prireditev mladine ob 
vstopu Slovenije v EU. Že 
več desetletij pa tudi skrbi 
za ocvetličenost oken, bal-
konov in pročelij hiš v me-
stnem jedru. V tem duhu 
nadaljuje aktivnosti z novim 
vodstvom, ki ga je prevzel 
Peter Pribožič.

V soboto odprta božič-
no-novoletna razstava je 
zadnja praznična aktivnost 
v izvedbi TD Ptuj ob 125-le-
tnici delovanja. Odprl jo je 
ptujski župan Štefan Čelan, 
ki tudi ob tej priložnosti ni 
pozabil pohvaliti kreativno-
sti in ustvarjalnosti ljudi, ki 
delajo v društvih oziroma v 
civilni sferi. Za organizacijo 
razstav je v prazničnem letu 
skrbela podpredsednica TD 
Ptuj Rozalija Ojsteršek, ki 
pričakuje, da bo božično-
novoletna razstava TD Ptuj 

v sodelovanju z minorit-
skim samostanom zraven 
velikonočne razstave posta-
la tradicionalna prireditev. 
S prazničnimi drevesi je 
TD Ptuj pomagalo vrtnar-
stvo Kovačič iz Žamencev, 
za prevoz pa je poskrbelo 
občinsko podjetje Javne 
službe. Za razstavo vrhun-
skih prazničnih izdelkov, 
ki v tem času krasijo naše 
domove in so prava paša 
za oči, pa so poskrbele čla-
nice društva Optimisti in 
udeleženke delavnic ročne-
ga dela in ustvarjalnosti v 
okviru univerze III. življenj-
skega obdobja, ki deluje pri 
Ljudski univerzi Ptuj. Men-
torica Nežka Belca, ki je 
mentorica tako pri društvu 
Optimisti kot pri LU Ptuj, je 
pohvalila izjemno zavzetost 
članic za ustvarjanje izdel-
kov, ki spadajo

 v božično-novoletni čas. 
Na ogled so adventni venč-
ki, voščilnice, darilca za 
božič in novo leto (božički, 
angelčki, dimnikarji, hiši-
ce), okraski za praznično 
drevesce, ki so jih izdelale 
v različnih tehnikah ter ve-
liko kvačkanih in pletenih 
izdelkov, ki prav tako sodijo 
v ta praznični čas. 
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Tretji Arsanin koncert v tej 
sezoni je bil namenjen nasto-
pu vokalno-instrumentalne 
zasedbe Vox Arsana. Gre za 
energičen preplet vokalnega 
kvarteta in izvrstnega instru-
mentalnega sestava.

Vokalni del zasedbe tvorijo 
mladi perspektivni glasbeni-
ki, ki imajo za seboj že veliko 
izkušenj in sodelovanj: Mla-
den Delin, Ana Delin, Teja 
Letonja in Primož Vidovič. 
Ob vokalnem delu pa v za-
sedbi deluje še pomemben 
instrumentalni, ki ga sesta-
vljajo Tom Hajšek, Luka Her-
man Gaiser, Bruno Domiter 
in Gregor Kozar.

Tokrat so se člani Vox Arsa-
ne predstavili z novim projek-

tom, ki obsega gospel glasbo. 
»Gre za glasbo, ki zadovolji 
tako poslušalca željnega za-
bave kot tudi tistega, ki želi v 
glasbi začutiti kaj globljega,« 
je pred koncertom dejal usta-
novitelj zasedbe Vox Arsane 
in predsednik društva Arsa-
na Mladen Delin.

Tokrat pa so decembrski 
koncert popestrili še z go-
stovanjem edinega gospel 
zbora v Sloveniji. Gre za za-
sedbo, ki nastopa pod ime-
nom Bee Geesus in je ob iz-
ključno vokalni izvedbi pre-
poznaven po svoji nalezljivi 
energiji, s katero navdušuje 
poslušalce. Namesto inštru-
mentalne spremljave zbor 
v svoje aranžmaje vključuje 

beatbox (vokalno izvajanje 
ritmov, bobnov ipd.) in dru-
ge elemente t. i. vocal playa 
(vokalne igre) – avtentične 
zvoke bobnov, električnih 
kitar, različnih trobil, inštru-
mentalnih basov in raznih 
zvočnih efektov. Zbor deluje 
pod umetniškim vodstvom 
Mateja Virtiča. 

Kombinacija odličnih glas-
benikov po pričakovanju ni 
mogla prinesti nič drugega 
kot popolno navdušenje 
občinstva. Aplavz, ki je kar 
trajal in trajal, je dokazal, da 
je bila publika z videnim in 
slišanim zelo zadovoljna. 
Več kot zadovoljni pa so bili 
tudi ustvarjalci dogodka. Po 
mnenju Delina je šlo za nji-

Ptuj � Koncert Arsane in zbora Bee Geesus

Aplavz, ki pove več kot besede
Da zasedba Vox Arsana s svojim vsakoletnim decembrskim prazničnim koncertom vedno znova očara publi-
ko, je že dobro znano. Letos pa so na svoj koncert povabili še edini gospel zbor v Sloveniji in odkrili zmago-
valno kombinacijo. Publiko so dvignili na noge.

V soboto, 17. decembra, 
so v minoritskem samosta-
nu na Ptuju odprli še zadnjo 
letošnjo razstavo, in sicer 
božično-novoletno, ki bo 
odprta do 26. decembra 
vsak dan od 9. do 16. ure. 
Dogodek so obogatili učen-
ci Zasebne glasbene šole v 
samostanu sv. Petra in Pa-
vla.

V letu praznovanja se je 
na žalost poslovil dolgoletni 
predsednik TD Ptuj Albin 
Pišek, ki je pod težo bolezni 
omagal 9. avgusta letos. V 
letih njegovega predsedni-
kovanja je postalo TD Ptuj 
prepoznavno tako v Slove-
niji kot tujini prek medna-
rodnih projektov, kot sta 
Narodi v razcvetu in Ocve-
tličena mesta, ter v okviru 

Ptuj � Božično-novoletna razstava

Ko navdihujeta ustvarjalnost in kreativnost
Za Turistično društvo Ptuj je bilo letošnje leto praznično. Dejavnosti so posvetili 125-letnici delovanja društva, ki je svojo pot pričelo 23. januarja 1876.

Foto: Arsana

Arsana je letos gostila zbor Bee Geesus.

Foto: Črtomir Goznik

Božično-novoletna razstava je prava paša za oči.

Kot je povedala vodja skupi-
ne Maja Vegan, je glasbeno-in-
strumentalna skupina ob sek-
ciji ženskega pevskega zbora 
in lutkovno-dramske skupine 
tretja sekcija društva Kulturne 
dejavnosti Vrtca Ptuj. Ob usta-
novitvi so se odločile, da bodo 
slovensko ljudsko pesem in 
glasbo obudile na malo dru-
gačen način. Na prvem samo-
stojnem koncertu, ki so ga po-
imenovale Z glasbo skozi čas, 
so zajele ljudske plese, klasič-
no glasbo, filmsko glasbo in 
glasbo današnjega časa. Igrajo 
na orffova glasbila, ki se deli-
jo na melodična in ritmična. 
Z odzivom na svoj prvi samo-
stojni koncert so več kot za-
dovoljne. Drugega načrtujejo 
čez dve leti. Največji problem 
so notni zapisi, ki so težko do-

stopni. Prostore za vaje imajo 
v Vrtcu Ptuj, kjer vadijo enkrat 
tedensko, pri svojem delo-
vanju pa imajo vso podporo 
ravnateljice Vrtca Ptuj Božene 
Bratuž, je povedala Veganova. 
Nastopajo na prireditvah Vrt-

ca Ptuj za otroke in zaposlene, 
v Domu upokojencev Ptuj, v 
času pusta pa je njihov oder 
Mestni trg pred Mestno hišo, 
kjer bodo del pustnega pro-
grama tudi v letu 2012.

MG

Ptuj � Letni koncert skupine Orffice

Ljudska pesem, a drugače
V letu 2008 ustanovljena glasbeno-instrumentalna skupina Vrtca Ptuj Orffice je 
imela 25. novembra v Narodnem domu Ptuj svoj prvi samostojni koncert, na ka-
terem so se jim ob tej priložnosti pridružili FS Rožmarin iz Dolene, Sabina Koro-
šec s harfo, Simona Korošec z violino, na kitaro pa je igrala Jana Janžekovič.

Foto: Črtomir Goznik

S koncerta glasbeno-instrumentalne skupine Vrtca Ptuj Orffice

hov najboljši koncert doslej. 
Sodeč po odzivih občinstva 
pa njegovo mnenje deli tudi 
večina tistih, ki so si na pet-
kov večer v ptujski gimnaziji 
privoščili dobro mero kvali-
tetne glasbe.

Dženana Kmetec 



Janko Baštevc je prepri-
čan, da bi sedanji župan in 
svetniki Občine Kidričevo 
morali najprej razmišljati o 
skrb vzbujajočih divjih odla-
gališčih, ki so tudi na občin-
skih zemljiščih tik ob sporni 
lovrenški gramoznici, ki naj 
bi se sanirala:

»Na Občini Kidričevo bi 
morali resno razmišljati o 
več kot desetih drugih opu-
ščenih gramoznicah, v kate-
rih je vsaj okoli 100.000 ku-
bičnih metrov odpadkov, v 
glavnem nevarnih, saj gre za 
ostanke raznih škropiv ipd. 
Te so enostavno pokrili z 
zemljo, tako da so sedaj v re-
snici zamaskirane 'ekološke 
bombe', ki jih bomo pustili 
našim otrokom, ne da bi ti 
vedeli, kje so. Takšne 'sana-
cije' je financirala Občina 
Kidričevo, a si za to ni prido-
bila nobenega dovoljenja.«

Na to ste večkrat opo-
zarjali tudi kot član sveta 
Občine Kidričevo, pa oči-
tno ni veliko zaleglo?

»Na to sem opozarjal naj-
prej kot občan, pozneje pa 
kot svetnik na sejah. Na za-
sute jame sem opozoril tudi 
na izredni seji občinskega 
sveta o lovrenški gramoz-
nici v letu 2008 in gospa 
Podlipnik z ministrstva za 

okolje, ki je bila prisotna, 
je tedaj naročila, da se takoj 
izdela kataster zasutih jam v 
naši občini, ki bi bil podlaga 
za reševanje tega velikega 
okoljskega problema. A ka-
tastra zasutih jam še do da-
nes nisem videl. Menim, da 
je odgovornost za njegovo 
izdelavo izključno v pristoj-
nosti župana.«

Kakšno pa je vaše mne-
nje o zapletih okrog sa-
nacije lovrenške gramo-
znice?

»Ta sanacija se je začela 
leta 2007 z odločbo okoljske 
inšpekcije, da mora občina 
jamo sanirati tako, da odstra-
ni vse naložene odpadke, tj. 
dele avtomobilov, salonitne 

plošče, akumulatorje, pla-
stenke, embalaže od škro-
piv, razne strupene snovi na 
za to določena odlagališča. 
Že površen izračun stroškov 
odrejene sanacije je pokazal, 
da je to prevelik zalogaj za 
občino. A pojavila se je druž-
ba Albin Promotion, ki je bila 
pripravljena jamo sanirati in 
jo zapolniti z nenevarnimi 
raztrganimi avtomobilskimi 
gumami in občini pomagati 
pridobiti lastninsko pravico 
v delu jame, katere lastnik je 
bil Sklad kmetijskih zemljišč 
in gozdov. Družba Albin 
Promotion si je za sanacijo 
pridobila vsa z zakoni pred-
pisana dovoljenja konec leta 
2007.«

A vse se je bistveno 
spremenilo po velikem 
požaru gum v tej gramo-
znici. Zakaj?

»Odločilen je bil požar sre-
di leta 2008, ki je iz do tedaj 
gospodarskega in okoljskega 
projekta naredil političen 
problem. Kar nekaj lokalnih 
politikov je v požaru videlo 
svojo politično prihodnost. 
Na vsak način in z vsemi 
sredstvi so želeli odvzem 
dovoljenj, ki si jih je za sana-
cijo pridobila družba Albin 
Promotion. Najbolj se je pri-
tiskalo na službe Ministrstva 
za okolje in prostor, ki je do-
voljenja izdalo. Ker tam niso 
uspeli, so po besedah gospe 
Podlipnik z Ministrstva za 
okolje in prostor kljub dve-
ma izvedeniškima mnenje-
ma pravnih služb – eno so 
pridobili iz zelo znane lju-
bljanske odvetniške pisarne, 
a nobeno ni dajalo upanja na 
uspeh, čeprav smo jih plača-
li davkoplačevalci – nada-
ljevali po svojih poteh. Brez 
sklepa občinskega sveta so 
posegli po izrednih prav-
nih sredstvih v upravnem 
postopku in to tako, da so 
izdali lažni dokument. Ko je 
pristojni organ povprašal o 
verodostojnosti njihove trdi-
tve, pa so lažni dokument še 
enkrat potrdili. Dokaz, da je 
bil dokument lažen, je sodba 
Upravnega sodišča RS.«

Ministrstvo 
pristojno za 
nevarne odpadke, 
gume pa to niso

Tako se je zadeva še bolj 
zapletala?

»Tako je. V postopku pri-
stojnosti izdaje dovoljenja je 
namreč Vlada RS z odločbo 

gradbeno dovoljenje odpra-
vila po nadzorstveni pravici, 
a v svoji odločbi nikjer ne 
govori, da je bilo dovoljenje 
izdano nezakonito, kot to 
trdijo nekateri svetniki. Za 
občane je seveda dosti bolj 
udarno 'nezakonito', kot da 
bi rekli, da ga je izdal 'nepri-
stojen organ'. Svetniki pa ne 
povedo nič o tem, kar piše v 
obrazložitvi te odločbe. Bom 
pa povedal jaz.

Vlada RS na podlagi do-
kumentacije Ministrstva za 
okolje in prostor RS ugota-
vlja, da gradbenega dovolje-
nja ni izdal pristojni organ. 
Ministrstvo je pristojno za 
dovoljenja le, če gre za nevar-
ne odpadke; v konkretnem 
primeru pa iz povzetkov 
tehničnih poročil projekta 
za pridobitev gradbenega 
dovoljenja izhaja, da se pred-
vidi vnos neoporečnega 
odpadnega gradbenega ma-
teriala, in sicer mletih gum, 
rečnega mulja, papirnega 
mulja, zemlje. Vsi ti odpadki 
so nenevarni. Tudi izrablje-
ne avtomobilske gume se po 
uredbi o ravnanju z odpad-
ki uvrščajo med nenevarne 
odpadke. Glede na to da gre 
torej za sanacijo opuščene 
gramozne jame z nenevar-
nimi odpadki, Ministrstvo za 
okolje in prostor RS ni bilo 
pristojno za izdajo gradbe-
nega dovoljenja. Kot tedanji 
svetnik Občine Kidričevo 
sem na sejah občinskega sve-
ta večkrat predlagal, da vse 
stranke tega projekta, torej 
predstavniki podjetja Albin 
Promotion, ministrstva za 
okolje in Občine Kidričevo, 
sedejo skupaj in se dogovo-
rijo, kako dokončati začeti 
projekt sanacije gramozne 
jame Lovrenc. A na Občini 
ni bilo nobenega interesa.«

Kaj pa bi po vašem bilo 
sedaj najprimernejše?

»Glede na vse te materi-
alne dokaze, ki obstajajo, bi 
se morali kidričevski občani 
vprašati, kakšno resnico jim 
govorijo izvoljeni svetniki. 
S svojimi javnimi izjavami o 
'ekološki bombi' in 'ogromni 
škodi' jih namreč zavajajo, 
zamolčijo jim materialne re-
snice in svetnik v izjavi, kot 
je: 'Med nami ni svetnika, ki 
bi mu ne bilo žal, da je gla-
soval za to, da smo dali slu-
žnostno pravico za sanacijo 
jame,' očitno laže. Žalosten 
sem, da se v moji občini ve-
dno dogajajo 'veliki dogodki' 
z vnaprej določenimi poli-
tičnimi cilji. A mene več ni 
zraven. Prav zaradi tega lah-
ko povem občanom resnico, 
ki ni zmeraj všečna.

Za konec v premislek še 
tole: živimo v občini Kidri-
čevo –  občini zamujenih 
priložnosti. Iz osebnih po-
litičnih interesov je bila 
preprečena gradnja sežigal-
nice, tako da je danes že pri 
pametnejših; preprečena je 
bila gradnja vojaškega cen-
tra v Apačah, ostalo nam je 
le strelišče; imamo 'prazno' 
obrtno cono; nikoli nismo 
zaživeli v sožitju s Talumom, 
ki je največji gospodarski 
subjekt naše občine – vse to 
v smislu pravih 'Polancev': 
če jaz nimam, tudi ti ne boš 
imel!?«

Verjamemo, da bodo vsa 
nova dejstva in trditve, ki 
nam jih je v zvezi z aktualno 
in izredno občutljivo okolj-
sko problematiko v občini 
Kidričevo razkril Janko Ba-
števc, sprožila še kakšno do-
datno pojasnilo od tistih, ki 
so bili že tedaj in so še vedno 
zraven.

M. Ozmec

Kidričevo � Nekdanji svetnik Janko Baštevc razkriva nova dejstva o gramoznicah

Če jaz nimam, tudi ti ne boš imel!
Po objavi sestavka z naslovom Bo odškodnino dobila občina ali Brencl nas je na nekaj novih dejstev v zvezi z odlagališčem odpadnih gum 
v Lovrencu opozoril nekdanji svetnik Občine Kidričevo Janko Baštevc, ki razkriva tudi nekatere druge zgrešene projekte v občini.

Foto: M. Ozmec

Kot primer nepravilne sanacije nekdanje gramoznice je Baštevc opozoril na jamo v Zgornjih Jabla-
nah, ki naj bi jo »sanirali« prav v teh dneh.
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Da so podobni projekti, ki 
združujejo mesta in zavode, 
korak k boljši Evropi, je bila 
ena najpomembnejših ugoto-
vitev konference. Sodelujoči 
so namreč prepričani, da so-
delovanje in spoznavanje pri-
speva k ohranjanju različnosti 
ter združevanju in zbliževanju 
evropskih držav.

Projekt se je pričel januar-
ja letos v okviru programa 
Evropa za državljane (EU for 
citizens). V tem času so se 
sodelujoči srečali na desetih 
delovnih srečanjih. Sklepno, 
najpomembnejše pa je bilo 
na Ptuju, v hotelu Primus. 
Na njem so sodelovali pred-
stavniki občin in partnerskih 
mest.

Rezultate sodelovanja je 
zraven Markeževe predstavil 
tudi Zlatko Božić iz Avtono-
mnega centra Čakovec, ki je 
vodja projekta, s primeri do-
bre prakse, ki jih ima z brate-
njem ptujska občina, pa jih je 

seznanila tiskovna predstavni-
ca MO Ptuj Brigita Tetičkovič. 
O mreži pobratenih mest je 
govoril še župan občine Sveti 
Martin na Muri Franjo Mako-
vec, pozitivno izkušnjo brate-
nja pa sta opisala tudi Nikola 
Capar, predsednik Društva 
francosko-hrvaškega prijatelj-
stva Krapina, in predstavnik 

občine Čakovec, podžupan 
Zoran Vidović.

Razpravi je sledilo nefor-
malno druženje, kjer so se 
tkala nova prijateljstva, ki niso 
pomembna le za posamezni-
ke, ampak so lahko odlično 
izhodišče za bratenje in pove-
zovanje mest.

Dženana Kmetec

Ptuj � Bratenje mest – korak proti boljši Evropi

Evropa za državljane
V okviru programa Evropa za državljane so se minuli teden na Ptuju sestali pred-
stavniki mest in zavodov, ki sodelujejo v enoletnem projektu Bratenje mest – ko-
rak proti boljši in združeni Evropi, povzemali vtise in sklepali nova poznanstva.

Foto: DK

Ljudska univerza Ptuj je gostila zaključno konferenco mest, ki so-
delujejo v projektu »Bratenje mest – korak proti boljši in združeni 
Evropi«.

Foto: M. Ozmec

Janko Baštevc je na problematiko lovrenške in drugih zasutih gra-
moznic opozarjal že prejšnjega župana in sosvetnike.



Investitor je zasebno pod-
jetje MCK iz Nove vasi pri 
Markovcih, katerega lastnik in 
direktor Franc Janžekovič je 
pojasnil, da so končno uspeli 
pridobiti vsa potrebna dovo-

ljenja, tako da so lahko gradnjo 
pričeli v začetku prejšnjega 
tedna. Gre za nov štirietažni 
poslovno-stanovanjski objekt 
s tlorisno površino 1.300 kva-
dratnih metrov. V kletnih pro-

storih bodo garaže, v pritličju 
poslovni prostori, namenjeni 
prodaji, v prvem nadstropju in 
v mansardi pa bo 16 stanovanj, 
ki bodo prav tako namenjena 
trgu. Celoten objekt je v skladu 

z ureditvenim načrtom bodo-
čega trga v centru Markovcev 
in naj bi bil dokončan do jese-
ni 2012.

Župan občine Markovci 
Milan Gabrovec je ob tem 
dodal, da je investitor celotno 
zemljišče skupaj s prejšnjimi 
objekti kupil od Kmetijske za-
druge Ptuj. Z rušenjem starih 
objektov v centru Markovcev 
so pričeli izvajati strategijo 
razvoja občine, ki zajema pov-
sem novo in nekoliko drugač-
no celostno ureditev središča 
Markovcev. Poleg novega po-
slovno-stanovanjskega objekta 
na tem prostoru načrtujejo 
gradnjo novega vrtca, nato pa 
še doma za starejše krajane, 
kompleksa novih individualnih 
hiš, in če se bo izšlo, še kakšen 
večstanovanjski objekt. Tik ob 
sedanjem travnatem športnem 
igrišču naj bi uredili tudi špor-
tno-rekreacijski center, kot 
krono vsega pa naj bi v celoti 
uredili še nov osrednji trg.

-OM

Predlagana verzija proraču-
na 2012 je od sprejete odsto-
pala le za borih 30.000 evrov, 
kar je pri skoraj 3 milijonskem 
proračunu (2.965.000 evrov) 
zares zanemarljivo. Pri prora-
čunu imajo nekoliko minusa, a 
zanj pričakujejo pokritje z mi-
nistrstva za kmetijstvo – sred-
stva za izboljšanje življenjskih 
razmer v podeželskih skupno-
stih in prispevanje k privlač-
nosti vaškega okolja. Proračun 
je uravnotežen, glavne inve-
sticije pa so dvoletni projekt 
vodovoda Frankovci–Središče 
ob Dravi (800.000 evrov), dve 
cesti iz razpisa za južno mejo 
(600.000 evrov), pločnik na 
Kolodvorski ulici v Središču 
(140.000) in druge manjše in-
vesticije po krajih.

Župan je povedal, da so že-
lje in potrebe po krajih v ob-
čini precej večje, vendar so se 
držali realnih okvirjev, ker se 
ne želijo dodatno zadolževati. 
V prihodnjem letu bodo v ob-
čini Središče ob Dravi porabi-
li okrog milijon evrov evrop-
skih sredstev.

Pogovarjali so se tudi o pro-
gramu oskrbe s pitno vodo. Di-
rektorica Komunalnega pod-
jetja Ormož Pavla Majcen je 
povedala, da so izgube vode, 
ki jih imajo na Ormoškem v 
višini 36 %, resda velike,  ven-

dar je to odsev stanja sistema. 
Največja težava je, da podjetje 
nima kontrole nad izgubami, 
ker ni stalnih merilnih mest. 
Najtežje je izgube nadzorova-
ti prav na nižinskem predelu 
med Ormožem in Središčem, 
saj se ne ve, kje prihaja do iz-
gub, ker voda ne pride na po-
vršje, ampak potone v kanali-
zacijo. Sistem je dotrajan, zato 
je Meškova predlagala, da v 
strnjenih naseljih ob izgradnji 
kanalizacije poskrbijo tudi za 
zamenjavo vodovoda, saj ima 
ta življenjsko dobo med 30 in 
40 leti. Opozorila je tudi, da je 
uporabnik, ki opazi okvaro, 
po zakonu dolžan le-to prija-
viti komunalnemu podjetju in 
popravilo plačati. Zato lastni-

ki priključkov ne povedo, kje 
tičijo problemi, ker ne želijo 
plačati. Nekatere občine so 
v ta namen uvedle vzdrževal-
nino in tako posameznika ne 
obremenijo direktno. Iz tega 
fonda pa tudi zamenjujejo sta-
rejše vode. O podobnem siste-
mu bi veljalo razmisliti tudi na 
Ormoškem.

Vendar podžupan Bojan 
Mlakar vseeno ni mogel mimo 
dejstva, da so se vodne izgube 
od leta 2006 dvignile kar za 
8 %. Poudaril je, da so se že 
takrat v občini odločili, da 
želijo te izgube zmanjšati na 
razumno mejo. Vsako leto so 
načrtovali dvoodstotno izbolj-
šanje, vendar se trend giblje v 
povsem napačno smer. Bojana 

Kolbl je predstavila, kakšne so 
možnosti nadzora nad izgu-
bami vode, vendar so vse po-
vezane z vlaganji. V letu 2010 
so na javnem vodovodnem 
omrežju Ormož zabeležili 388 
okvar. V primerjavi z letom 
2009 gre za 32,4% povišanje 
števila vseh okvar. Največ jih 
je bilo v občini Ormož (262 
okvar), v Središču le 7.

Svetniki so določili tudi le-
tno vrednost točke za izračun 
nadomestila za uporabo zazi-
danega stavbnega zemljišča 
na območju Središče ob Dravi 
za leto 2012, in sicer v višini 
0,002853 evra za kvadratni 
meter. Iz tega naslova se v ob-
činski proračun letno steče 
okrog 100.000 evrov.

Središki občinski svet je za 
predstavnika v senatu za reše-
vanje pritožb zoper policiste 
imenoval Bojana Mlakarja, za 
člana sveta območne izposta-
ve JSKD Ormož pa Silvo Mar-
čec. Določili so tudi, da bodo 
srednješolci dobili enkratno 
denarno pomoč za prevoz v 
višini 75 evrov.

Obravnavali so tudi letni 
program za šport, kjer bo na 
razpisih med društva razdelje-
no 34.000evrov, in za kultu-
ro, kjer bo razpisanih 14.500 
evrov.

Viki Ivanuša

Foto: M. Ozmec

V centru Markovcev je ogromna gradbena jama, v kateri so prejšnji teden delavci polagali izolacijo 
temeljev za zgradbo bodočega poslovno-stanovanjskega objekta.
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Dragi debeluh!
Pismo Božičku

Seveda (več) ne verjamem v 
Božička – ne v tistega pristnega, 
finskega, še manj pa v tistega rde-
čega debeluha, ki nam ga prodaja 
najpopularnejša kemična pijača 
na svetu. Realnosti sem pogledal v 
oči nekje v prvih razredih osnov-

ne šole, ko sem začel razmišljati, da če je Boži-
ček vsemogočen in pridnim otrokom prinese vse, 
kar si zaželijo, zakaj mu potem v pismih zmeraj 
sporočam želje po nekih igračah in podobni šari, 
ko pa bi mu, recimo, lahko naročil videorekor-
der ali nov avto, ki so ga takrat s kreditom želeli 
kupiti starši. Tem je ob teh mojih izvajanjih seve-
da postalo jasno, da me počasi morajo postaviti 
na realna tla, saj bi se drugače začel zapletati v 
brozgo realnosti in domišljije, ki sicer ni nič kaj 
napačna, kadar govorimo na primer o pravlji-
cah ali umetnosti, zna pa biti nevarna, kadar 
beseda nanese na življenje v (današnjem) svetu. 
Tako sem se do desetega leta poslovil od Božička 
– kar pa seveda (na srečo) ne pomeni, da tudi od 
daril. Kar se je spremenilo, je le, da sem se sedaj 
tistemu, ki me je obdaroval, lahko neposredno 
zahvalil.

A čeprav sem torej že kar veliko časa seznanjen 
z dejstvom, da Božička (pa tudi Miklavža in ded-
ka Mraza) ni, postavimo danes to dejstvo v okle-
paj, na stran, in mu vseeno napišimo eno pisem-
ce glede želja, ki bi si jih v prihajajočem terminu, 
ko bo uradoval, želeli imeti dostavljene.

Torej, dragi debeluh, finski ali rdeči, vseeno, 
za letošnji božič ti pošiljam naslednje naročilo: 
nič. Od tebe si ne želim in ne pričakujem nič. Ne 
potrebujem ničesar takega, kar bi mi ti lahko 
nastavil po božično drevo. Torej, ni mi treba pri-
nesti prav nič. A to ne pomeni, da boš letos, kar 
se mene tiče, ostal brez dela. Namreč, želim si, da 
bi letos naredil prav obratno, kot delaš ponava-
di, in par stvari vzel s seboj. Jih stlačil v malho, 
potem pa odvrgel nekje, kjer ne bodo našle poti 
nazaj ali pa bodo preprosto nehale obstajati. Saj, 
če si tako sposoben, da svojo tolsto rit spuščaš po 
dimnikih, tlačiš skozi ključavnice in izvajaš po-
dobne akrobacije, s tem ne boš imel prevelikih 
težav, mar ne? In če točno veš, kateri otroci so 
bili pridni in kateri ne, potem najbrž to veš tudi 
za odrasle, pa tudi za tiste stvari, ki niso dobre. 
Tako da ti za letos resnično predlagam, da raz-
misli o tem, da ne bi nič prinesel, ampak mar-
sikaj odnesel. Tako v mojem primeru, kot tudi v 
primeru drugih, še več, v primeru cele Slovenije 
in končno tudi sveta. Saj vem, da je stvari, ki bi 
jih moral odnesti in dati v reciklažo ali uničenje, 
ogromno, a saj si vendar tak frajer, da to zate ne 
bi smelo predstavljati prav nobene težave.

Katere so te stvari, ki bi jih moral odnesti, jih 
enostavno zabrisati v koš? No, takole. Najprej bi 
moral odnesti…. Čakajte malo! Saj vendar Božič-
ka (pa tudi Miklavža, dedka Mraza ali kogarkoli 
podobnega) ni! Zakaj mu torej sploh pisati, se z 
njim v mislih pogovarjati, kakor da bi res obsta-
jal, se pravi, zakaj neko pravljično bitje spravljati 
iz pravljic in bajk v realnost? Potem bomo začeli 
mešati ravno to, česar so me hoteli obvarovati 
starši, ko so mi razodeli resnico o Božičku.

A vseeno, nekaj od zgoraj zapisanega je pa res; 
stvari, ki bi jih namišljeni lik moral odnesti, sla-
be stvari, dejansko obstajajo. Pri vsakem od nas, 
v družbi, na svetu. Te stvari so še kako resnič-
ne, in še kako bi jih veljalo odstraniti, v dobro 
vseh nas. Tako da imam en predlog, ki ga lahko 
(ali pa tudi ne) premislite ob teh praznikih: če 
obstajajo stvari, ki bi jih veljalo odstraniti (ali 
pa tudi samo spremeniti), ne obstaja pa noben 
pravljični debeluh (finski ali kokakolni), se teh 
stvari lotite sami. Tako je. Sami sebi bodite Boži-
ček, Miklavž, dedek Mraz in še kaj. Angažirajte 
se. Ali pa morda potrebujete kakšen starševski 
lik, da vam najprej (še enkrat) razloži, kako je 
ogromno odvisno od vas samih?

Gregor Alič

Pa brez zamereSredišče ob Dravi � Enajsta seja občinskega sveta

Enotni pri načrtovanju prihodnosti
Prav lepo je bilo slišati, kako enotni so svetniki in župan Jurij Borko Središča ob Dravi, ko gre za interes ob-
čine. Vsi so bili namreč enakega mnenja, da si velikih skokov v proračunu ne bodo dovoljevali. V prihodnjih 
nekaj letih računajo na izgradnjo kanalizacije s čistilno napravo, kar bo velik projekt, za katerega želijo ime-
ti sproščenih čim več sredstev. Zato so želje in pričakovanja svojih okolij uskladili in podredili možnostim 
središke občinske blagajne.

Foto: Viki Ivanuša

Pavla Majcen in Bogdana Kolbl iz Komunalnega podjetja Ormož 
sta predstavili program oskrbe s pitno vodo.

Markovci � Gradijo poslovno-stanovanjski objekt

Končan do prihodnje jeseni
Potem ko so v centru Markovcev porušili stari zadružni dom s kulturno dvorano in trgovino, so prejšnji teden 
na tem mestu pričeli graditi nov poslovno-stanovanjski center, ki naj bi bil končan prihodnjo jesen.



Bolj prikladnega časa za 
gostovanje Gorana Vojnoviča 
v našem mestu si skorajda ne 
bi mogli predstavljati. Ob tem, 
da je izšla njegova dolgo priča-
kovana druga knjiga, je avtor 
tudi eden izmed podpornikov 
»trenirkarskega« protesta.

Pred tremi leti je knjiga Če-
furji raus doživela težko pono-
vljiv uspeh. Kot pravi Vojnovič, 
ga je ravno uspeh »čefurjev« 
gnal k pisanju druge knjige. 
Čeprav je pisanje druge knji-
ge precej težko delo, saj pisa-
telj na sebi nosi neko breme 
pričakovanj, Vojnovič pritiska 
pri pisanju ni čutil. Temo, ki 
se je je lotil tokrat, precej red-
ko zasledimo pri sodobnih pi-
sateljih v Sloveniji. Zgodbo o 
zločinih, ki so se dogajali med 
vojno po razpadu Jugoslavije, 
je Vojnovič zmehčal z zanimi-
vo družinsko zgodbo. Čeprav 
gre za resno temo, je pisatelj 
vanjo vnesel dozo humorja in 
nostalgičnosti. Jelka Ciglene-
čki, urednica pri Študentski 
založbi, ki je knjigo izdala, 
pravi, da so drugi Vojnovičev 
roman nestrpno čakali ter da 
je po njenem mnenju še bolj-
ši od prvega. »Čeprav je težka 
tema, se roman bere,« pravi 
urednica.

Zakaj se je lotil teme, ki se je 
drugi izogibajo, Vojnovič pra-
vi: »Čeprav moja generacija ne 
govori veliko o tem in tudi ne 
piše, mene balkanska vojna za-
deva in boli.«

Zgodba je začela nastajati 
takoj po izidu prvenca, po 
dveh letih trdnega premisleka 
in zasnove pa se je avtor lotil 
pisanja. Januarja je v roke vzel 
pero, pred nekaj dnevi pa je 
knjiga že prišla na prodajne 
police. »Natančno sem premi-
slil, kam želim priti. Sem eden 
tistih avtorjev, ki želijo imeti 
jasno dramsko strukturo in 
cilj, preden se lotijo pisanja. 
Bilo pa je res garaško delo,« o 
nastanku knjige pravi avtor, ki 
meni, da se tudi v tej knjigi čuti 
balkanska tragikomičnost, ki 
mu je blizu. Čvrsta in napeta 
zgodba, polna humorja, pa 
nosi v sebi nekaj pomembnih 
ciljev. Ob tem, da je želel bral-
cem predstaviti zgodbo o raz-
padu Jugoslavije, vpeto v zani-
mivo družinsko pripoved, je 
Vojnovičeva želja predstaviti 
našo ujetost v razmišljanje, da 
je za vse možno najti opraviči-
lo in da posameznik ne more 
spremeniti ničesar. Sam na ta-
kšne trditve namreč ne prista-
ja. Prepričan je, da smo vsi so-
odgovorni za to, da je družba 
v krizi. »Ne bom rekel, da se da 
spremeniti svet, umetniki pa 
lahko prispevamo svoj delež k 
pozitivnim spremembam,« še 
dodaja Vojnovič.

Ob tem je spregovoril tudi 
o »odtujitvenem« efektu, ki ga 
je sam čutil pri pisanju knjige. 

Prepričan je, da je balkanski 
fatalizem in ujetost v razmi-
šljanje, da za vse lahko najde-
mo opravičilo, neponovljiv. 
Ne pristaja na trditev, da se 
zločin upravičuje z drugim 
zločinom. Po njegovem mne-
nju pa se stanje na Balkanu ne 
spreminja na bolje, saj to ni v 
interesu tamkajšnje politike.

Čeprav je torej literatura 
osnova, je Vojnovičeva želja 
globlja kot le privabiti bralca. 
Njegov namen je spodbuditi 
kritično razmišljanje in pogla-
bljanje v zadeve, ki si pozor-
nost zaslužijo.

S kakšnim naslovom bo iz-
šla zgodba o razpadu Jugosla-
vije, v katero je vpeta zgodba 
o glavnem junaku, ki povsem 
naključno izve, da njegov oče 
ni mrtev, kot so mu trdili, tem-
več da je obsojen vojni zloči-
nec, ni bilo znano vse do izida 
knjige. Po besedah Vojnoviča 
je bila izbira zelo težka. V igri 
je bilo več kot 100 naslovov, 
izbran pa je bil tisti, ki je po 
mnenju avtorja najprimernej-
ši. V šali celo pravi, da ne bo 
imel težav pri prevajanju v 
druge jezike, saj se je beseda 
»dežela« južno od nas zelo do-
bro prijela.

»Dober štos je treba 
znati zaključiti«

Pričakovala sem, da bo-
ste na predstavitev knjige 
prišli v trenirki?

»Mislim, da smo to akcijo 
speljali uspešno in da je bil 
to pravi odgovor. Nismo se 
spuščali na ta nivo s kontra 
napadom, da ne bi tudi sami 
zapadli v sovražni govor, 
zmerjanje in žaljenje, ampak 
da pokažemo, da se tega ne 
gremo. Z malo humorja in iro-
nije smo pokazali, da se s tem 
ne strinjamo. Mislim, da smo 
uspeli, ni pa treba akcije forsi-
rati. Dober štos je treba znati 
zaključiti.«

Ste opis tipičnega »Jan-
kovičevega volivca« vzeli 
kot humor ali vidite v njem 
sovražni govor?

»Mislim, da po definiciji so-
vražni govor to ni. Ta zapis je 
preprosto problematičen, ker, 

prvič, teorija o 300 tisoč voliv-
cih ne drži, kar so ovrgli vsi, ki 
se s tem ukvarjajo. Fantomska 
množica ne obstaja, kar pome-
ni, da gre za kup izmišljotin in 
laži. Drugo pa je to, da nami-
gujejo, da si mora določena 
skupina ljudi številko zapisati 
na roko in deluje po tujih na-
potkih, kar je žaljivo in nespre-
jemljivo. Izjava Janeza Janše o 
novih državljanih je nekaj, kar 
ne ustreza nobeni resnici. Mi 
nimamo priseljevanj, tako da 
je teorija o problematiki po-
deljevanja novih državljanstev 
evropska desničarska politika, 
ki v Sloveniji izpade smešno, 
ker mi teh masovnih prise-
ljevanj po letu 1991 nimamo. 
Teorija, s katero opravičujejo 

svoje volilne poraze ali slab-
še rezultate na volitvah, je tu 
smešna.«

Tudi sami se poigravate s 
stereotipi?

»Tako je, to počnem, da bi 
jih zrušil, ne da bi jih potrdil. 
Če kdo išče portrete volivcev 
in to dela skrajno resno, je pa 
problematično.«

So v knjigi Jugoslavija, 
moja dežela kakšne poli-
tične teme?

»Knjiga se dotika družbeno-
političnih tem, a se odmika v 
polje človeškega in prenaša 
zgodbe in zelo resne teme tja, 
kamor spadajo. To so preresne 
teme za vsakodnevno politi-
ko, z njimi se je treba ubadati 
na resen umetniški način, od-
pirati vprašanja, se poglabljati 
in dvomiti v vse, kar vemo. To 
je naloga umetnosti. Ta knjiga 
se zelo resno ubada s tematiko 
vojnih zločinov, vlogo moje 
generacije v tej zgodbi.«

Prvi natis knjige je bil 
razprodan v samo treh 
dneh. Pričakujete ponovi-
tev uspeha svoje prve knji-
ge?

»Dvomim, da se lahko po-
novi take vrste fenomen. Če-
furji raus so prevedeni v pet 
jezikov, trenutno pa se knjiga 
prevaja še v ruščino in šved-
ščino.«

Dženana Kmetec
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Mešani pevski zbor Svo-
boda Šoštanj je nastal leta 
1969 iz cerkvenega mladin-
skega zbora pod vodstvom 
Julija Pačnika. Leta 1978 ga 
je prevzela Danica Pirečnik, 
od leta 1982 pa ga z vztraj-
nostjo in mladostnim žarom 
uspešno vodi zborovodkinja 
Anka Jazbec. Zbor je v dvain-
štiridesetih letih dosegel zavi-
dljive uspehe. Ves čas je kvali-
tetno rasel in v svoj repertoar 
vključeval vedno zahtevnejšo 
zborovsko literaturo. Od leta 
1982 do 2003 se je nepreki-
njeno udeleževal državnih 
tekmovanj Naša pesem v 
Mariboru in prejel eno zlato, 
pet srebrnih in šest bronastih 
plaket. Leta 1992 je zbor na 
mednarodnem tekmovanju v 
Mariboru prejel bronasto pla-
keto, leta 1995 je posnel svojo 
prvo kaseto in zgoščenko Za-
ljubilo se je sonce, leta 2001 
pa zgoščenko z naslovom To 
smo mi. Na Radiu Ljubljana 
je posnel diplomski nastop 
Anke Jazbec. V letu 2009 je 
zbor zmagal na turnirju Med 

dvema zboroma v oddaji Spet 
doma in za nagrado posnel 
zgoščenko z naslovom MePZ 
Svoboda se zabava.

Z lepo pesmijo je zbor razve-
seljeval poslušalce na različnih 
proslavah in prireditvah doma 
in v tujini. Gostoval je Avstriji, 
Italiji, Makedoniji, Madžar-
ski, Hrvaški, Nizozemski, 
Švici in Nemčiji. Prav gotovo 
je eden glavnih nosilcev kul-
turnega življenja v Šoštanju, s 
svojimi nastopi in z gosti pa se 
je dvignil na zavidljivo višino. 
Sestavlja ga okrog šestdeset 
pevk in pevcev, ki se močno 
razlikujejo tako po starosti kot 
tudi po poklicih. Na srečo vse 
združuje veselje do petja in do 
zabave, kar pogosto pomaga 
usklajevati zelo različne želje 
in interese.

V božično-novoletnem času 
nas bodo na Ptuju razveselili 
z božičnim koncertom, ki ga 
organizira Društvo izobražen-
cev Viktorina Ptujskega, zato 
vabljeni na koncert v minorit-
ski samostan.

Peter Pribožič

Ptuj � Viktorinov večer

Božični koncert
Na božič, 25. decembra, bo ob 19.30 v minoritski cerkvi 
na Ptuju tradicionalni Božični koncert, na katerem sodelu-
je mešani pevski zbor Svoboda iz Šoštanja pod vodstvom 
zborovodkinje Anke Jazbec. 

Ptuj � Pogovor z Goranom Vojnovičem

»Stereotipe rušim, ne potrjujem!«
Po prvencu Gorana Vojnoviča romanu Čefurji raus, ki je dosegel izjemen uspeh, saj je najbolj brana knjiga 
po osamosvojitvi, je na policah že njegova druga zgodba. Knjiga z naslovom Jugoslavija, moja dežela je bila 
razprodana v samo treh dneh. Avtor jo je prejšnji četrtek predstavil tudi na Ptuju.

Veseli december 
in naša pričakovanja

Prazniki so pred vrati. Pa naj gre za še tako obrabljeno in 
tolikokrat uporabljeno frazo. Vendar je res. Prvi izmed do-
brih decembrskih mož je otroke že obiskal. Nekatere otro-
ke so Miklavž in njegovi parkeljni vseeno malce prestrašili, 
spet drugim je Miklavž po tihem pustil darilo nekje v kotu 
sobice, pred vhodnimi vrati ali na okenski polici.

V času veselega decembra, ko se v zimski noči zasvetijo 
lučke, smo polni pričakovanj. Odštevamo dneve do božiča 
in novega leta. Po tihem vsak izmed nas upa, da bo novo 
leto prineslo nove radosti in nove uspehe. Na prelomu leta 
razmišljamo o tem, kaj smo v preteklosti postorili in kaj nas 
še čaka. Tisti z bolj skromnimi željami si želimo samo razu-
mevanje, toplo besedo bližnjih – prijateljev ali sorodnikov 
– in pa zdravje – zase in za vse, ki so nam blizu. Pravza-
prav je zdravje res naše največje bogastvo. Še kako hitro 
se lahko zgodi, da nekdo izmed bližnjih zboli in se nam 
življenje odvrti v popolnoma drugačno smer. In marsikdo 
se šele takrat zave, da ni vse bogastvo v razkošni hiši ali 
dragem avtomobilu. Pravo bogastvo je v nas samih. V tem, 
da znamo ljudi sprejeti s toplo besedo, da imamo do njih 
spoštljiv odnos in da v sebi čutimo notranje zadovoljstvo. 
Življenjski cilji so lahko tudi drugje kot v razkazovanju svo-
jega bogastva. Pravo bogastvo so razumevanje, iskrena in 
poštena beseda ter iskren pogled v oči. Pogled, ki ne kaže 
zavisti ali nevoščljivosti, kaj šele nekih zamer. Pogled lahko 
pove več kot tisoč besed. Tudi to je fraza, ki pa še kako drži. 
In  včasih je namesto sto besed potreben le razumevajoč 
pogled iz oči v oči.

In prav prazniki so čas, ko lahko svojo iskrenost, svoja do-
živetja in svoje razmišljanje delimo z ljudmi, ki so nam blizu. 
Ni potrebno, da si izmenjujemo draga darila in gledamo na 
to, kdo bo komu podaril več. Najvažnejše je to, da sedemo 
skupaj, pokramljamo in si izmenjamo tisto, kar nam danes 
vsem manjka in nam je vsem tako dragoceno – svoj čas. 
Kajti čas je minljiva stvar in nikoli ne vemo, koliko nam ga 
je še podarjenega. Zato ga le vsakič, ko je za to priložnost, 
podelimo z ljudmi, ki so nam blizu in s katerimi delimo med-
sebojno zaupanje. Seveda ob tem ne sme manjkati vese-
lja, radosti in smeha. A če so odnosi iskreni, so stvari tako 
spontane, da enostavno pride eno z drugim.

V času praznikov bomo znova bogato obložili svoje mize, 
ker brez tega kot da Slovenci ne znamo. Tiste čarobne tre-
nutke k praznovanju bodo dodali še druženje ob krašenju 
božičnega drevesca, postavljanje jaslic ter vonj po potici in 
domačih piškotih. In prav v vseh teh drobnih stvareh se skri-
va čar decembrskih praznikov.

Po starem poganskem izročilu naj bi čas med božičem in 
tremi kralji veljal za obdobje, v katerem je staro sonce od-
mrlo in se rodilo novo. In novo sonce z novim letom prinaša 
tudi novo upanje, nove načrte in nove sanje. Kljub težkim 
časom, v katere je moralno, politično in gospodarsko za-
šla naša družba, so sanje in upanje še edino, kar nam je 
ostalo. No, morda pa bosta kakšno drobno radost za sijaj v 
otroških očeh prinesla še Božiček in dedek Mraz.

 Mojca Zemljarič, Radio Ptuj

Komentar tedna

Foto: DK

Goran Vojnovič na ptujski predstavitvi najnovejšega romana



Vse to je spet obetalo drama-
tično končnico, v katero pa 
so Ptujčanke krenile s slabo 
popotnico. V 56. minuti je bil 
namreč izid 24:27 za ekipo iz 
Celja in nekateri gledalci so – 
prepričani v poraz domačink 
– počasi že začeli zapuščati 
dvorano. Toda strahovit pritisk 
domačink v končnici tekme 
se je še enkrat več izkazal za 
uspešnega: v slabih dveh mi-
nutah so namreč Ptujčanke kar 
trikrat zadele, zmedene gostje 
pa so predvsem v napadu za-
pravile vse, kar so gradile skozi 
celotno srečanje. V zadnji mi-
nuti je za vodstvo 28:27 zadela 
Potočnjakova, Križančeva pa 
je nekaj sekund pred koncem 
tekme ubranila strel s krila in 
novo slavje v ptujskem Ljud-
skem vrtu se je lahko pričelo ... 

Tadej Podvršek

1. A SRL (m): 
Ribnica – Jeruzalem 
26:26 (12:12)

RIBNICA: Klarič, Torlo (11 
obramb – 1-krat 7-m), Perovšek (3 
obrambe); Kovač 2, Andoljšek, Ba-
šić 3, Batinič 2 (2), Mikulin 2 (2), 
Lisjak, Nosan 3, Pucelj, Abrahams-
berg 7 (1), Grebenc 1, Mikanovič 2, 
Kapular 4, Košmrlj. Trener: Tomaž 
Tomšič.

JERUZALEM: Jelen (16 obramb 
– 2-krat 7-m), Belec; Korpar 1, 
Krabonja 2, Žmavc, Bogadi 5, Mer-
danović, Radujković 5, Čudič 3, 
Špiljak 2, Sok 1, Hebar, Kljajič 1, 
Cingesar 5, Hrastnik 1, Šišmanovič. 
Trener: Saša Prapotnik.

SEDEMMETROVKE: Ribnica 
7/5; Jeruzalem 1/0; IZKLJUČITVE: 
Ribnica 8; Jeruzalem, 6 minut; 
IGRALEC TEKME: Gašper Jelen (Je-
ruzalem).

Na zadnji gostujoči tekmi v 
letu 2011 so rokometaši Jeruza-
lema osvojili točko, čeprav bi si 
po prikazani igri zaslužili dve. 
Na koncu so bili celo Ribniča-
ni bližje zmagi, saj so vinarji 
preko Iztoka Korparja izenači-
li šele 6 sekund pred koncem. 
Gostitelji so na tekmi vodili 
4-krat, vedno le za en zadetek. 
Na drugi strani so Jeruzalemč-
ki vodili skoraj celo tekmo, naj-
več za dve točki. Rezultat je bil 
kar 18-krat izenačen. Zanimivo 
je, da sta se ti ekipi letos kar 
3-krat zapored razšli z neodlo-
čenim izidom. 

Do izenačenja 
6 sekund pred 
koncem ...

Tekmo so bolje odprli gostje, 
ki so ves čas vodili za gol ali dva. 
Da prednost vinarjev ni bila viš-
ja, je poskrbel vratar Mustafa 
Torlo, ki je do odmora zbral 9 
obramb, branil je tudi sedem-
metrovko Bojanu Čudiču v 23. 
minuti. Na drugi strani je tudi 
četa trenerja Saše Prapotnika 
imela razpoloženega vratarja 
Gašperja Jelena, ki je do odmo-
ra prav tako zbral 9 obramb, 
branil je tudi sedemmetrovko 
Črtu Abrahamsbergu v 11. mi-
nuti. Ribnica je šele v zaključ-
ku prvega dela, natančneje 
v 26. minuti, prek njihovega 
najboljšega igralca Zvonimirja 
Kapularja povedla 11:10. Izid 
1. polčasa (12:12) je s svojim 
prvim zadetkom v dresu Jeru-
zalema postavil 19-letni Gašper 
Hrastnik, ki je pred kratkim 
prispel iz vrst Loke. V nadalje-
vanju so bili boljši Ormožani, ki 
pa svoje premoči nikakor niso 
znali unovčiti za višjo pred-
nost. Domačini so morali sko-

raj vsak napad zaključevati na 
uro, vendar so večkrat ob obi-
lici sreče zatresli mrežo Jelena. 
Prav vse odbite žoge so tokrat 
končale v rokah Ribničanov, ki 
so spretno izkoristili srečo in 
v 50. minuti prvič v 2. polčasu 
povedli z 22:21. Izključitev Gre-
gorja Košmrlja so odlično izko-
ristili Ormožani in po zadetkih 
Primoža Krabonje ter Siniše 
Radujkovića ponovno povedli 
s 24:23. Nato sta sledili hudi na-
paki sodniškega para Aleša Ve-
bra in Damjan Pangerca, ki sta 
najprej prestrogo v 57. minuti 
izključila Jako Špiljaka in si nato 
dobesedno izmislila sedemme-
trovko, v kateri sploh ni prišlo 
do kontakta ormoškega igralca 
z Abrahamsbergom. Ponujeno 
so Ribničani izkoristili in po-
vedli 26:25. 34 sekund pred 
koncem je klop Jeruzalema 
zahtevala minuto odmora. V 
igro je kot sedmi igralec v polju 
namesto vratarja Jelena vstopil 
Matej Hebar. Šest sekund pred 
koncem tekme je za izenačenje 
poskrbel Korpar, ob tem sta 
sodnika izključila še Kapularja. 
Igralni čas je bil zaustavljen, kar 
so gostje izkoristili in se pravil-
no postavili v obrambi. Zadnji 
poskus Ribnice je z ukradeno 
žogo zaustavil David Bogadi, 
ki je bil eden boljših posame-
znikov zelo pomembne tekme 
za obe ekipi. Na koncu sta bili 
obe ekipi zadovoljni z delitvijo 
točk. 

UK

Nogomet
Podvinci prijetno prese-
netili, Drava in Ormož ne

Stran 14
Mali nogomet
KMN Draženci spet na 
vrhu

Stran 14

V torek, 20. 12., ob 19.00 na 
Ptuju gostuje Krim

Ptujske rokometašice bodo pred krajšim 
prazničnim premorom odigrale še eno sreča-
nje. Z dvakratnimi evropskimi prvakinjami, 
ekipo Krima, so se namreč dogovorile, da 
bo srečanje odigrano na Ptuju (po prvotnem 
razporedu bi sicer moralo biti v Ljubljani). 
To bo tem predprazničnim dnem dalo še do-
daten čar; tako kvalitetna ekipa na Ptuju pač 

ne gostuje vsak dan. Domačinke bodo lahko 
po zadnji seriji spektakularnih uspehov odi-
grale povsem neobremenjeno – za njih bo 
ta tekma ena izmed »najlažjih«. Tako se lahko 
upravičeno nadejamo, da bodo varovanke 
Nikole Bistroviča prikazale vse, kar znajo. V 
klubu pričakujejo velik odziv občinstva, ko-
nec koncev na Ptuj prihaja evropski velikan, 
poleg tega pa tudi Ptujčanke letos igrajo v 
1. ligi vidno vlogo. Vse je torej nared za pra-
znik rokometa, v katerem v domačem taboru 
obljubljajo borbo do zadnjih atomov moči.

Nina Kolarič
Pot na OI pelje preko 
Fuertaventure

Stran 12
Rokomet
Ptujčani prejeli zadetek 
v zadnji sekundi ...

Stran 12

Namizni tenis
Če bi izkoristili priložnost 
za 0:3 ... 

Stran 13
Futsal
Slovenci v dodatne 
kvalifikacije

Stran 13

Urednik športnih strani: Jože 
Mohorič. Sodelavci: David Breznik, 
Tadej Podvršek, Danilo Klajnšek, Uroš 
Krstič, Milan Zupanc, Niko Šoštarič, 
Peter Golob, Ivo Kornik, Simeon Gönc, 
Sebi Kolednik, Janko Bezjak, Franc 
Slodnjak, Uroš Esih, Silva Razlag, 
Janko Bohak, Črtomir Goznik, Matija 
Brodnjak, Aleksandra Jelušič

V sredo z Izolo
V sredo, 21. decembra, 

ob 19.00 je na sporedu še 
zadnja tekma v tem letu. 
Na Hardeku gostuje Izola, 
ki je veliko presenečenje 
sezone, saj zaseda 5. me-
sto s 13 točkami. 

E-mail: sport@radio-tednik.si

1. A SRL (ž): Mercator 
Tenzor Ptuj –Celje 
Celjske mesnine 
28:27 (12:13)

ŽRK MERCATOR TENZOR PTUJ: 
Križanec M., Mateša 3, Majcen 2, 
Korotaj 2, Strmšek 10, Močnik, Kri-
žanec S., Bolcar 5, Tumpej, Potoč-
njak 5, Borovčak, Žiher, Prapotnik 
1, Kovačič, Kolednik. Trener: Nikola 
Bistrovič.

Ptujske rokometašice so v 
zadnjem obdobju poskrbele za 
nekaj izjemno dramatičnih te-
kem, ki pa so se kot po pravilu 
za njih vedno srečno iztekle. 
Kdor je mislil, da bo srečanje 
s Celjankami drugačno, se je 
seveda pošteno motil, tekma 
pa vsekakor ni bila za tiste s 
slabim srcem. Z novo zmago so 
se domačinke še bolj utrdile na 
mestu pod vrhom in se že zelo 
približale igranju v končnici za 
prvaka. Za nameček so se igral-
kam iz knežjega mesta oddol-
žile za visok poraz na začetku 
sezone.

Ob izteku prvih desetih mi-
nut so gostje povedle za štiri 
zadetke prednosti (3:7) in do-
mači strateg Bistrovič je vzel 
minuto odmora. Ta je obrodila 
sadove, saj so njegove varovan-

ke odigrale odločneje in se pri-
bližale na zadetek zaostanka. 
V 29. minuti je bilo ponovno 
10:13 za Celjanke, vendar je 
Strmškova z dvema zadetkoma 
poskrbela, da je bil izid ob pol-
času 12:13.

Tudi prvo polovico drugega 
polčasa se je igralo »gol za gol«. 
Ptujski napad je bil vse preveč 
statičen, obramba pa v teh tre-
nutkih tudi ni bila najboljša. 
Kljub vsemu so nekoliko iz-
kušenejše domačinke najprej 
izenačile v 39. minuti na 16:16, 
nato pa v 46. minuti še na 
20:20, kar je bil dokaz, da pun-
ce ob trdnejši obrambi znajo in 
zmorejo. Pri prvem vodstvu na 

tekmi (21:20) so imele igralke 
v rdečih dresih priložnost, da 
svoje vodstvo še povišajo, kar 
pa jim ni uspelo. To so kazno-
vale poletne, v povprečju zelo 
mlade Celjanke in povedle za 
dva zadetka. Ob tem je kazen 
dveh minut zaradi ugovarjanja 
sodnikoma prejel še Bistrovič. 

1. A SRL ŽENSKE
REZULTATI 13. KROGA: Merca-

tor Tenzor Ptuj – Celjske mesnine 
28:27 (12:13), Olimpija – Burja 
Škofije 38:28 (16:13), Mlinotest 
Ajdovščina – Antrum Sežana 36:25 
(16:13), Krim Mercator – Veplas Ve-
lenje 34:26, Zagorje GEN I – Piran 
40:29 (23:14), Naklo Tržič – Krka 
33:40 (17:19)

1. KRIM MERCATOR 12 12 0 0 24
2. ZAGORJE GEN -I 13 12 0 1 24
3. KRKA 13 10 0 3 20
4. MER. TENZOR PTUJ 12 10 0 2 20
5. PIRAN 13 7 0 6 14
6. CELJSKE MESNINE 13 6 0 7 12
7. VEPLAS VELENJE 13 6 0 7 12
8. MLIN. AJDOVŠČINA 12 5 0 7 10
9. ANTRUM SEŽANA  13 3 0 10 6
10. OLIMPIJA 13 2 0 11 4
11. NAKLO TRŽIČ 13 2 0 11 4
12. BURJA ŠKOFIJE 12 1 0 11 2

Rokomet � 1. A SRL (ž, m)

Fantastičen preobrat Ptujčank; velika točka Ormoža

Foto: Črtomir Goznik

Ptujčanke se tudi v sobotnem srečanju s Celjskimi mesninami niso izneverile tradiciji zadnjih kro-
gov: tekmice so ugnale v zadnjih sekundah srečanja ...

Katja Bolcar, rokometašica Mercator Tenzorja: »Celjanke so nas 
z igro prav gotovo presenetile, poleg tega smo tudi na prvi tekmi v 
Celju odigrale zelo slabo in visoko izgubile. Tako težke tekme nismo 
pričakovale, saj smo mislile, da bomo lažje slavile. Kaj je vzrok temu, 
da na zadnjih domačih tekmah redno igramo tako dramatične konč-
nice, niti sama ne vem, verjetno gre to pripisati izredno mladi ekipi. 
V tekmo s Krimom v torek gremo borbeno in upamo na najboljše.«

1. NLB LEASING LIGA
REZULTATI 15. KROGA: Ribni-

ca Riko hiše – Jeruzalem Ormož 
26:26 (12:12), Krško – Maribor 
Branik 29:26 (14:17), Trimo Treb-
nje – Šmartno 35:31 (17:15), Krka 
– Gorenje 26:41 (13:21), Istrabenz 
plini Izola – Celje Pivovarna Laško 
19:24 (6:14)

1. GORENJE 13 12 1 0 25
2. CELJE PIVO. LAŠKO 13 11 0 2 22
3. CIMOS KOPER 13 9 1 3 19
4. TRIMO TREBNJE 14 7 0 7 14
5. ISTRABENZ IZOLA 14 6 1 7 13
6. KRŠKO 14 6 0 8 12
7. MARIBOR 14 4 3 7 11
8. JERUZALEM ORMOŽ 13 3 3 7 9
9. RIBNICA RIKO HIŠE 14 3 3 8 9
10. KRKA 14 2 3 9 7
11. ŠMARTNO 12 2 3 7 7



ro je temeljila tudi na tem, da 
je tam nekoliko topleje in so 
treningi možni tudi v narav-
nem okolju. »Pogoji so dobri, 
ne moremo reči odlični, saj je 
steza na stadionu zaradi delo-
vanja sonca in njene starosti 
nekoliko pretrda in je prvi te-
den predstavljala nekoliko več 
obremenitve. Toda za vsakim 
slabim je tudi nekaj dobrega 
in tako bomo tudi te priprave 
lahko podpisali kot uspešne,« 
je Rajher ocenil pogoje in po-
tek priprav. Po pripravah na 
južnem soncu sledi dvome-
sečno delo v domačem Ptuju, 
zimska dvoranska sezona pa 
se začenja že čez slab mesec. 
Rajher in Kolaričeva ne načr-
tujeta zimske sezone v polnem 
tekmovalnem ritmu, vrhunec 
sledi seveda poleti, julija na 
EP v Helsinkih, avgusta pa se-
veda v Londonu. Na največje 
tekmovanje v naslednjem letu 
se Kolaričeva pripravlja v psi-
hološko mnogo bolj sprošče-
nem vzdušju, saj je ne čaka več 
na lov za normo za nastop na 
olimpijskih igrah. Normo je 
namreč dosegla letos v poletni 
sezoni na mitingu na Ptuju.

Uroš Esih

torek � 20. decembra 201112 Šport

Priprave Nine Kolarič na 
olimpijski nastop v Londonu 
avgusta naslednje leto so v 
polnem teku. Priprave na olim-
pijsko sezono je začela septem-
bra, prvo soboto v decembru 
pa se je s trenerjem Goraz-
dom Rajherjem odpravila 
na dvotedenske priprave na 
španski otok Fuertaventura, 
ki leži ob severni Afriki. Zakaj 
sta Kolaričeva in Rajher letos 
zamenjala prizorišče priprav, 
medtem ko sta prejšnja leta de-
cembrske priprave izpeljala na 
južnem Portugalskem? »Odgo-
vor je preprost: življenje želiva 
podrediti treningu. Za Nino to 
niso več priprave v splošnem 
pomenu, saj njen trening že 
tako ali tako obsega 11 trena-
žnih enot na teden, kar pa je že 
limit treniranja nasploh. Obseg 
treninga je mogoče sicer še po-
večati, ampak to se v Nininem 
primeru ni najbolje obneslo. 
V eni besedi bi lahko rekli, da 
je Nina za trenutek menjala le 
okolico treniranja in tako po-
dredila vse potrebno za dose-
go cilja,« je iz priprav na otoku 
vetra, ki je sicer raj za deskarje 
vseh vrst, sporočil Rajher.

Odločitev za Fuertaventu-

Drava – Arcont Rad-
gona 34:35 (17:18)

RK DRAVA PTUJ: Koštomaj, Toš 
5, Ferk, Janžekovič 5, Verdenik 7, 
Horvat, Bezjak 5, Maroh 2, Požar 
5, Bedenik, Pukšič 4, Lešnik, Zolar, 
Čeh 1. Trener: Tomi Matjašič.

Na dvoboju med Dravo in 
Arcontom smo videli pravo 
rokometno dramo, v kateri so 
bili na koncu srečnejši gostje 
iz Radgone. Ptujčani so skoraj 
vso srečanje igrali zelo globo-
ko obrambno formacijo 3 – 2 – 
1, ki jim je v uvodu prinesla tri 
zadetke prednosti. Gostje so se 
po slabšem startu iz minute v 
minuto prebujali tako v obram-
bi kot tudi v napadu, v katerem 
je bil strelsko in z asistencami 
razpoložen David Petraš. V 
18. minuti je bil rezultat tako 
prvič izenačen na 9:9. V tem 
delu tekme so domačini zapra-
vili preveč čistih priložnosti za 
zadetek. Pri gostih sta ob kon-
cu prvega dela največ zadetkov 
prispevala krožni napadalec 
Gregor Radovič in zunanji 
igralec Darko Zorko. Pri Dra-
vi je bil v napadu v prvih 30 mi-

Atletika � Nina Kolarič, AK CP Ptuj

Pot na OI pelje preko Fuertaventure

nutah najbolj prepričljiv Nejc 
Janžekovič. Podatek, da sta 
obe ekipi skupaj v tem delu do-
segli 35 zadetkov, kaže na zelo 
slabi obrambi. Predvsem Ptuj-
čani so vztrajno izvajali hitre 
centre (najverjetneje so s hitro 
igro želeli izmučiti gostujoče 
igralce) in so velikokrat prehi-
tro zaključevali svoje napade.

V drugem delu smo do 54. 
minute gledali zelo izenačeno 
tekmo; takrat so gostje povedli 
za plus tri. Ptujčani so s pove-
čano agresivnostjo v obrambi 
minuto in pol pred koncem 
srečanja izenačili na 34:34 ter 
imeli ob tem kar dva igralca več 
v polju. Končnico so nato odi-
grali zelo slabo in na koncu celo 
izgubili tekmo. Naprej je Ko-
štomaj ubranil strel gostom iz 
sedmih metrov, v napadu pa je 
mladi Maroh iz težkega položa-
ja – pod prekrškom – poskusil 
z levega krila in zgrešil. To je v 
protinapadu izkoristil Arcont in 
dobesedno v zadnji sekundi je 
Zorko zadel za končnih 34:35 … 

Rokometaši Drave so očitno 
v rezultatski krizi in prvenstve-
ni odmor bo četi Tomija Matja-
šiča prišel še kako prav, saj je 
za nekaterimi mlajšimi igralci 
v tej sezoni že serija dvajsetih 
ali celo tridesetih tekem pri 
članih in mladincih. 

David Breznik

Radeče Mik Celje – 
Moškanjci Gorišni-
ca 25:26 (10:12)

MOŠKANJCI GORIŠNICA: E. Bra-
tuša, Petek 4, Zorli 3, Bedrač, Va-
lenko 1, Arnuš 2, Balas 3, Lozinšek 
6, Lukaček, Vincek, Dimec 1, Firbas 
6, Preac, Gerčar, B. Bratuša. Trener: 
Sebastjan Oblak.

Vsaj dva para zadnjega kroga 
v prvem delu prvenstva sta na-
povedovala zanimiva obraču-
na, v obeh pa sta bila favorita 
domačina: Radeče proti Gori-
šnici in Mokerc Ig proti Črno-

mlju. Domačina bi z zmagama 
ubranila 2. mesto, ki sta si ga 
delila pred tem krogom (1. 
mesto trdno brez poraza drži 
lanskoletni prvoligaš iz Slovenj 
Gradca). A gostujoči ekipi se 
s tem scenarijem nista strinja-
li … Najprej so Črnomeljčani 
(v zadnjih krogih so pokazali 
odlične igre) presenetili Mo-
kerc Ig, po tej poti pa so odšli 
tudi Gorišničani v Radečah. 
Domačini so se pred tekmo 
že videli na 2. mestu, vendar 
so na koncu – skupaj s svojimi 
številnimi privrženci – morali 
gostom čestitati za zmago.

Ekipa Moškanjcev - Gorišni-
ce zagotovo ni ekipa, ki bi pred 
tekmo podpisala predajo. Še 
več: njihova velika želja in bor-
benost jih je na vročem parke-
tu športne dvorane v Radečah 
pripeljala do zaslužene zmage. 
A pot do nje je bila vse prej kot 
lahka: Radečani so začeli od-
ločno, ostro in velikokrat pre-
grobo. Sodnika sta jim morala 
pokazati kar dva neposredna 
rdeča kartona, po enega v vsa-
kem polčasu. Domačini so na 
začetku povedli 3:1, vendar se 
gostje niso ustrašili in so spre-
jeli trdo igro. Z delnim izidom 

0:3 so prešli v vodstvo 3:4 ter 
kontrolirali potek igre. Na od-
mor so odšli z dvema zadetko-
ma prednosti.

Borba za zmago se je nadalje-
vala v drugem delu. V 52. mi-
nuti so gostje povedli s štirimi 
zadetki prednosti (22:26), kar 
je bil veliki »kapital« za mirno 
končnico. Domačini so uspeli 
doseči tri zadetke in zmanjšali 
na 25:26, ob tem so imeli celo 
zadnji napad za izenačenje. 
Borbeni gostje pa so ga z do-
bro obrambo zaustavili in se 
veselili zmage.

Danilo Klajnšek

V prvi polovici decembra je najboljša ptujska atletinja izpeljala 
priprave na španskem otoku Fuertaventura.

Primož Firbas, igralec RK 
Moškanjci - Gorišnica: »To je 
bila težka tekma, prava prven-
stvena. Mislim, da smo zaslu-
ženo osvojili pomembni točki, 
ki sta nas pripeljali pod sam 
vrh prvenstvene razpredelni-
ce. Zmaga pa je tudi velika 
vzpodbuda za naprej. Sedaj 
smo na mestu, na katerem 
imamo možnost, da se po 
dveh letih vrnemo v višji rang 
tekmovanja. To pa je možno 
samo z nadaljnjim trdim in 
vztrajnim delom.«

Rokomet � 2. SRL (m), 13. krog

Gorišničani v končnici dobili, Ptujčani izgubili

2. SRL (m)
REZULTATI 13. KROGA: Drava 

Ptuj – Arcont Radgona 34:35, Ra-
deče MIK Celje – Moškanjci Gori-
šnica 25:26, Col – Pomurje 28:27, 
Nova Gorica – Brežice 27:38, Mo-
kerc Ig – Črnomelj 27:28. Srečanje 
Rudar Trbovlje – Slovenj Gradec 
2011 je preloženo na 28. 1. 2012.

1. SL. GRADEC 2011 11 11 0 0 22
2. MOŠKANJCI - GOR.  12 9 0 3 18
3. RADEČE MIK CELJE 12 9 0 3 18
4. MOKERC IG 12 9 0 3 18
5. ČRNOMELJ 12 8 0 4 16
6. BREŽICE 12 7 0 5 14
7. ARCONT RADGONA 12 6 1 7 13
8. DRAVA PTUJ 12 5 1 6 11
9. COL 12 3 0 9 6
10. NOVA GORICA 12 3 0 9 6
11. MITOL SEŽANA 11 2 0 9 4
12. POMURJE 11 1 2 8 4
13. RUDAR TRBOVLJE 11 1 0 10 2

Vuzenica – 
AC Prstec Ptuj 1:3 
(-16, 23, -23, -17)

ŽOK AC PRSTEC PTUJ: Lesko-
var, Vidovič, Vindiš, Miličevič M., 
Miličevič T., Intihar, Kokol, Stanet, 
Kramberger, Kosi. Trenerka: Jasna 
Zajšek

Derbi z vrha lige je v Vuze-
nici po zares dobri igri pripa-
del ženskemu odbojkarskemu 
klubu AC Prstec Ptuj. Pozitivno 
vzdušje in sproščenost sta go-
stje po odlični igri pripeljala 
do zmage 25:16 v prvem nizu. 
Natančni servisi, izigrane na-
padalne akcije in tudi blok je 
deloval na visokem nivoju. Te 
prvine so bile v nadaljevanju 
pri Ptujčankah na precej niž-
jem nivoju (samo pri servisu 
so izgubile 10 točk), predvsem 
zaradi velikega števila njihovih 
napak so domačinke dobile 
drugi niz. Tudi v tretjem setu 
so bile domačinke večino časa 
v visokem vodstvu, saj je bilo 
že 23:14. Sledil je kar manjši 
odbojkarski čudež, ki ga je zre-
žirala Maruša Miličevič. Ta 
je s serijo vrhunskih servisov 
naredila delni rezultat 11:0 ter 
s tem prinesla niz svoji ekipi! 
Pozitivni trend se je prenesel 
tudi v četrti niz, v katerem so 
domačinke – še pod vtisom 
dogajanja iz prejšnjega niza – 

precej padle, tako da so ptujske 
odbojkarice s konstantno igro 
in z nadaljevanjem izvrstnih 
servisov prišle do zmage.

Jasna Zajšek, trenerka 
ŽOK Ptuj: »Zelo sem zadovolj-
na z večino iger moje ekipe v 
tem delu prvenstva, predvsem 
pa s trenutnim 2. mestom na 
lestvici. V klubu smo si pred 
prvenstvom želeli, da bi bili 
uvrščeni med prve štiri in ta re-
zultat smo zaenkrat presegle.« 

Za ptujske odbojkarice sledi 
sedaj nekaj tekmovalnega od-
mora, takoj po novem letu pa 
se bodo začele pripravljati za 
nadaljevanje tekmovanja. To se 
bo za njih začelo 28. januarja, 
ko bodo gostovale pri drugi 
ekipi Prevalj.

David Breznik

Odbojka � 3. DOL vzhod (ž)

Derbi v Vuzenici gostjam
3. DOL vzhod (ž)

REZULTATI 9. KROGA: Vuze-
nica – AS Prstec Ptuj 1:3, Formis 
II. – Mežica 2:3, Prevalje II. – ZM 
Ljutomer 3:1, Turbina – Črna 3:1, 
Dravograd – Maribor 0:3

1. TURBINA 9 9 0 25
2. AC PRSTEC PTUJ 9 7 2 22
3. VUZENICA 9 6 3 20
4. ZM LJUTOMER 9 6 3 18
5. MEŽICA 9 6 3 16
6. FORMIS II. 9 3 6 11
7. PREVALJE II. 9 4 5 10
8. ČRNA 9 2 7 7
9. MARIBOR 9 2 7 6
10. DRAVOGRAD 9 0 9 0

Foto: Črtomir Goznik

Gorišničani so se z zmago v Radečah prebili na 2. mesto lestvice. 
Na fotografiji je Jaka Lozinšek.

Rezultati 5. kroga: VETERANI 
– PSS PTUJ 2:1 (Merc – Čeh 9:6, 
Pušnik – Belšak 9:3, Mazera/Tum-
pej – Čeh/Čajič 2:9), TK SKORBA 
GAD – DURAS PROJEKT 1:2 (Inti-
har – Kos 9:8, Ogrinc – Gavez 0:9, 
Intihar/Ogrinc – Ljubec/Majcen 
4:9), TK SKORBA – TK ŠTRAF 1:2 
(Žitnik – Fras 9:4, Ules – Škofič 1:9, 
Žitnik/Hazimali – Fras/Škofič 5:9).

V derbiju 2. lige je ekipa Vete-
ranov z rezultatom 2:1 premagala 
ekipo PSS Ptuj. Oba posamezna 
dvoboja sta dobila »veterana«, PSS 
je zmanjšala v dvojicah. Igralci so 
prikazali dobre partije, Veterani 
pa zasluženo vodijo na lestvici. V 
srečanju med ekipama TK Štraf 
in TK Skorba je določitev padla v 
zadnjem dvoboju dvojic, daljšo so 

potegnili prvi. Duras Projekt je proti 
ekipi TK Skorba gad prvič zmagal in 
obdržal priključek na lestvici.

Prvi krog tekmovanja se je s tem 
krogom zaključil, tekmovanje v 1. 
ligi pa se nadaljuje po novem letu.

1. VETERANI 11  119
2. TK ŠTRAF 9  114
3. TK SKORBA 9  108
4. TK SKORBA GAD 6  91
5. PSS PTUJ 6  91
6. DURAS PROJEKT 4  84

1. liga
Pari 5. kroga: sobota, 7. 1., ob 

8.30: Hiša Kager – TC Goja, Straf 
Skorba – Trgovine Jager. Prosta je 
ekipa TK Šumari.

JM

Tenis � 2. Zimska liga

Foto: Črtomir Goznik

Ptujske odbojkarice (na fotografiji Maruša Miličevič) so z zmago 
v Vuzenici skočile na 2. mesto lestvice.



Kema Puconci – 
Ptuj 5:2

Horvat – Pavič 2:3, Ropoša – 
Slodej 2:3, Škraban – Piljak 3:2, 
Horvat – Slodej 3:1, Škraban – Pa-
vič 3:2, Ropoša – Piljak 3:1, Horvat 
– Krušič 3:0.

V Puconcih je bil v soboto 
odigran derbi kroga, v kate-
rem sta ekipi Keme in Ptuja 
odločali o 2. mestu po prvem 
delu tekmovanja. Ptujčani so 
imeli pred srečanjem obilo 
zdravstvenih težav (Slodej, Pi-
ljak – slednji je nastopil z vro-
čino), kar pa se na začetku ni 
poznalo. Matic Slodej in Bojan 
Pavič sta namreč dobila prva 
dvoboja, oba tesno v petih ni-
zih. V tretjem dvoboju je tudi 

Danilo Piljak igral odlično in 
bil blizu zmagi, vendar mu je 
na koncu zmanjkalo moči. Če 

bi bil zdrav in bi ta dvoboj do-
bil, bi bili Ptujčani na pragu 
senzacije. V nadaljevanju so 

domačini uveljavili svoje kvali-
tete in nanizali še štiri zapore-
dne zmage, čeprav je bil Pavič 
proti Škrabanu znova blizu 
točke. V zadnji partiji je dobil 
priložnost za igro tudi mladi-
nec Luka Krušič (zamenjal je 
obolelega Piljaka). 

Jože Mohorič

torek � 20. decembra 2011   13Šport

Bojan Pavič: »Odločilna je 
bila tretja partija, ki smo jo 
nesrečno izgubili. Videlo se 
je, da ima Kema s takšnimi 
srečanji bistveno več izkušenj, 
saj so v zadnjih letih edini re-
sni konkurenti Mariborčanom. 
Z našo igro sem bil kljub temu 
zelo zadovoljen, saj je Kema 
zares kvalitetna ekipa (vsi trije 
njihovi igralci so uvrščeni med 
najboljšo deseterico na lestvici 
NTZS, op. a.). S tem porazom 
smo zdrsnili na 3. mesto, ven-
dar še naprej ostajamo v boju 
za visoka mesta.«

Slovenska futsal reprezentan-
ca, ki je pred tedni v Kidričevem 
odigrala prijateljsko tekmo z Ma-
džarsko (na fotografiji), se je prej-
šnji teden v kvalifikacijski skupini 
3 borila za uvrstitev v dodatne 
kvalifikacije za nastop na SP leta 
2012. To jim je v Laškem v skupini 
s Srbijo, Izraelom in Moldavijo tudi 
uspelo (osvojili so 2. mesto, prva je 
bila Srbija), vendar ostaja nekoliko 
grenak priokus, saj so bili zelo bli-
zu zmagi tudi proti Srbom: s tem bi 
si priborili lažjega tekmeca v doda-
tnih kvalifikacijah. Možnosti za uvr-
stitev na SP kljub temu ostajajo …

JM

Mladi karateisti Karate do-kluba 
Ptuj so bili ponovno izjemni, tokrat 
na tekmi Slovenske osnovnošol-
ske karate lige. V soboto, 10. 
12., so tako v Slovenskih Konjicah 
nastopili Primož Galun, Primož Go-
lob, Ela in Tinka Valenko, Oscar in 
Krištof Križanec, Špela Pernek, Do-
roteja Jakop in Luka Gašparič. Tek-
movali so v katah in borbah ter prav 

vsi osvojili medalje. V borbah sta 
zmagali Tinka Valenko in Špela Per-
nek, v katah so zlato osvojili Oscar 
Križanec, Ela Valenko in Krištof Kri-
žanec, ki je osvojil tudi tretje mesto 
v borbah, vsi ostali so osvojili tretja 
mesta. Nekateri so bili na tekmova-
nju prvič in zagotovo je tak uspeh 
zanje velika spodbuda za naprej.

jk

Fotozapis � Futsal reprezentanca Slovenije

Slovenci 
v dodatne 
kvalifikacije

Karate

Foto: Črtomir Goznik

Foto: Črtomir Goznik

Bojan Pavič (NTK Ptuj)

Foto: Črtomir Goznik

Nejc Nedeljko (BK Ring) je po zelo izenačenem dvoboju izgubil 
proti izkušenemu Alešu Šurbku (Golden Gloves).

ŠRK Koši Šentjur – 
KK Ptuj 76:60

(15:24, 16:7, 28:16, 17:13)
KK PTUJ: Hameršak 12, Dobrin 

11, Ajhmajer 13, Gojznik, Kramber-
ger 2, Drevenšek, Pleskonjič, Frajn-
kovič 2, Jakomini 1, Holc 2, Krajnc 
2. Trener: Matjaž Damiš

Serijo treh zaporednih go-
stovanj je Košarkaški klub Ptuj 
zaključil s porazom v Šentjurju. 
Podobno kot na večini srečanj 
Ptujčani zaenkrat še ne zmore-
jo odigrati vseh 40 minut na 
enako visokem nivoju. Tokrat 
so proti Šentjurju sijajno začeli 
in prvo četrtino dobili z razli-
ko devetih točk. Razlog za vod-
stvo je bila dobra obramba in 
organizacija igre, prav tako pa 
so zadevali mete iz izdelanih 
pozicij. V drugi četrtini so za-
igrali premalo disciplinirano, 
ob tem so zgrešili preveč čistih 
metov. Polčas se je tako končal 
z rezultatom 31:31. Ptujskim 
košarkarjem se je tokrat pozna-
la tudi utrujenost, saj so v prej-
šnjem tednu povečali intenziv-
nost treningov. To je osnova za 
drugi del prvenstva, ki bi ga naj 
pričakali fizično veliko bolje 

pripravljeni. Trener Ptujčanov 
Matjaž Damiš je drugi polčas 
začel z najbolj razpoloženo 
peterko Vodušek, Pleskonjič, 
Dobrin, Ajhmajer in Frajnko-
vič, vendar se ta ni izkazala in 
v 25. minuti so domačini že 
vodili za osem točk. Ob koncu 
tretje četrtine in nato do konca 
tekme je Damiš dal priložnost 
za igro tudi igralcem, ki so do 
sedaj manj nastopali: Jakomi-
nu, Krajncu in Krambergerju. 
Kljub temu da so se solidno 
upirali Šentjurčanom, so ti na 
koncu zasluženo zmagali.

Sedaj sledijo resne pripra-
ve na drugi del tekmovanja v 
4. ligi, ki se bo nadaljevala 21. 
januarja. Že pred tem bodo 
Ptujčani najverjetneje odigrali 
kakšno prijateljsko pripravljal-
no tekmo.

David Breznik

Košarka � 4. SKL (m)

Priložnost za igro dobili vsi
4. SKL (m)
1. CELJSKI VITEZ  8 8 0 16
2. POSAVJE PODBOČJE  7 6 1 13
3. KOROŠKA PREVALJE  8 4 4 12
4. ŠRK KOŠI ŠENTJUR  8 4 4 12
5. RUŠE  7 4 3 11
6. PRIMAFOTO SL. GRADEC  8 3 5 11
7. PTUJ  8 2 6 10
8. POSAVJE SEVNICA  8 0 8 8

Boks klub Ring s Ptuja je 
v soboto v športni dvorani 
Gimnazije Ptuj pripravil 3. 
krog tekmovanja v 1. sloven-
ski boksarski ligi. V ringu smo 
tokrat videli le pet dvobojev: 
tekmovanje je namreč zaradi 
spornih sodniških odločitev 
v prejšnjih krogih »tiho bo-
jkotiral« BK Slovenska Bistrica. 
Tako je bilo skupno prijavljen-
ih 14 boksarjev in boksark iz 
šestih klubov: ŽBK Maribora, 
Golden Glovesa, Fužinarja, 
Combat Academyja, Ljubljane 
in BK Ringa.

Domači klub je sicer imel 
prijavljenih šest boksarjev, 
vendar sta priložnost za novo 
dokazovanje dobila le Aleš 
Kujavec in Nejc Nedeljo (os-
tali v svojih kategorijah niso 
imeli tekmecev). Slednji se je 
v velterski kategoriji pomeril z 
enim izmed najbolj izkušenih 
slovenskih boksarjev, Alešem 
Šurbkom. Videli smo vrhun-
sko boksarsko predstavo: oba 
borca sta bila v ringu neverjet-
no izenačena in sodniki so po 
točkah dosodili rezultat 17:17. 
Rahlo prednost in s tem tudi 
zmago so vendarle dodelili 
Šurbku. Aleš Kujavec se je v 
polvelterski kategoriji pomeril 

s »standardnim« tekmecem, 
Denisom Zverom. Tudi ta dvo-
boj je bil odličen in izenačen; 
Ptujčan ga je dobil z rezulta-
tom 10:9.

Po treh krogih tekmovan-
ja je prišlo do spremembe v 
skupnem seštevku klubov, kjer 
sedaj vodi Combat Academy 
z 22 točkami, sledi BK Ring z 
18 točkami. Naslednji krog tek-
movanja v 1. in 2. ligi bo janu-
arja v Ljubljani, gostitelj bo FK 
Ljubljana.

David Breznik

Boks � 1. SBL, 3. krog

Na Ptuju le pet parov

2. odprti turnir (OT) za člane 
in članice v Novem mestu

V Novem mestu je v nedeljo potekal 2. odprti 
turnir (OT) za člane in članice. V nekoliko okrnjeni 
konkurenci je pri moških (34 udeležencev) slavil 
Jan Žibrat, ki je v velikem finalu tesno, 4:3, ugnal 
Gregorja Zafošnika. Izmed članov NTK Ptuj je na-
stopil le Luka Krušič, ki se je v svoji predtekmovalni 

skupini uspešno boril proti izkušenejšim tekmecem, 
vendar 2:3 klonil proti Ožbeju Poročniku (Muta) in 
1:3 proti Tomažu Pelvarju (Kema). 

Pri dekletih je slavila Nina Zupančič (Logatec), 
dobro pa sta nastopili tudi nekdanji igralki NTK Ptuj 
Vesna Rojko in Ivana Zera (sedaj nastopata za 
Muto in Ljubljano). Obe sta se uvrstili med 8 najbolj-
ših: v četrtfinalu je Vesna z rezultatom 3:4 klonila 
proti Zupančičevi, Ivana pa z identičnim rezultatom 
proti Pavlinovi.

Namizni tenis � 1. SNTL (m)

Če bi izkoristili priložnost za 0:3 …

1. SNTL (m)
REZULTATI 9. KROGA: Kema 

Puconci I. – Ptuj 5:2, Edigs Mengeš 
– Kema Puconci II. 5:0, Muta – Ili-
rija 0:5, Tempo Velenje – Krka 3:5, 
Sobota – Finea Maribor 2:5

1. FINEA MARIBOR 9 9 0 18
2. KEMA PUCONCI 9 7 2 14
3. PTUJ 9 7 2 14
4. KRKA 9 6 3 12
5. SOBOTA 9 5 4 10
6. TEMPO VELENJE 9 4 5 8
7. EDIGS MENGEŠ 9 4 5 8
8. KEMA PICONCI II. 9 2 7 4
9. ILIRIJA 9 1 8 2
10. MUTA 9 0 9 0

1. SBL, rezultati 3. kroga:
Aleksandra Šnjader (BK Slov-

enska Bistrica) – Mateja Rajterič 
(Combat Academy) 9:16

Aleš Kujavec (BK Ring Ptuj) – De-
nis Zver (Golden Gloves) 10:9

Nejc Nedeljko (BK Ring Ptuj) – 
Aleš Šurbek (Combat Academy) 
17:17 

Jaka Hlad (Combat Academy) – 
Klemen Turkuš (Fužinar) 0:2

Bojan Softič (BK Ljubljana) – 
Šemso Hozič (Combat Academy) 
7:5

Vrstni red po 3. krogu:
1. Combat Academy 22.točk
2. BK Ring Ptuj 18 točk
3. Fužinar 9 točk

Tradicionalni božično-novoletni pohod 
na Donačko goro,

26. december 2011
Ptujski planinci se bomo med božično-novoletnimi prazniki poda-

li na Donačko goro in na planinski način zaključili letne dejavnosti z 
družabnim srečanjem v vinotoču Kodrič v Kočicah.

Zbrali se bomo na štefanovo, 26. 12., ob 7.00 pred železniško 
postajo na Ptuju in se s posebnim avtobusom odpeljali do Žetal 
oziroma do prevala Vrhe (426 m). Pot bo potekala do vznožja juž-
nega pobočja Donačke gore, kjer se bomo razdelili v dve skupini, 
ki bosta pot nadaljevali po različnih smereh. Vsi skupaj se bomo 
po ponovnem snidenju napotili do vinotoča Kodrič v Kočicah, kjer 
nas okoli 14.30 pričakujejo z aperitivom, kosilom in živo glasbo. Do 
vinotoča bo približno dve in pol ure hoje. Vmes se bomo zaustavili 
še na toplem napitku v Pridni vasi. Vinotoč bomo zapustili po volji 
pohodnikov, vendar najpozneje ob 20.00 in peš sestopili v Dobrino 
(pol ure) na avtobus. Vrnitev na Ptuj je predvidena ob 21.30. Pohod 
bo v vsakem vremenu, zato se bo potrebno opremiti času in vreme-
nu primerno.

Prijave sprejemamo na društvu ob uradnih urah do 23. 12. 
2011 oziroma do zasedbe 45 prostih mest. Za prevoz, čaj in ko-
silo bo potrebno ob prijavi plačati 17 €.  Pohod organizira in vodi 
Jože Dajnko s sovodniki.

Planinski kotiček



Tomaž Picerija 
Ozmec – Velike 
Lašče 5:5 (4:2)

STRELCI: 0:1 Begič (7), 1:1 Mar 
(10), 1:2 Kojadinović (12), 2:2 Be-
lšak (13), 3:2 Rob (17), 4:2 Mar 
(19), 5:2 Belšak (25), 5:3 Pirman 
(28), 5:4 Jandrić (32), 5:5 Begić 
(40).

TOMAŽ: Krajnc, Belšak, Gajser, 
Plohl, R. Majcen, Rob, Kosi, Janže-
kovič, S. Majcen, Mar, Goričan. Tre-
ner: Aleš Jurčec.

Petelinom od Svetega Tomaža 
tudi na petem domačem srečanju 
ni uspelo zmagati. Tekmec iz Ve-
likih Lašč je bil v zaključku tekme 
enostavno boljši in v zadnji minuti 
je Emil Begić zadel na končnih 5:5 
in delitev točk. Gostitelji so zapra-
vili vodstvo 5:2, ko je v 25. minuti 
zadel Jani Belšak. Pred porazom je 
ekipo Tomaža reševal vratar Jernej 
Krajnc, ki je na golu zamenjal Slav-
ka Vrbaniča, ki je po rdečem karto-
nu proti ljubljanskemu Vuku prejel 
kazen petih tekem. Letos so Pete-
lini na Hardeku na petih tekmah 

iztržili le točko ob gol razliki 8:18. 
Naslednja tekma je na sporedu 6. 
januarja prihodnje leto, ko Tomaž 
gostuje v Ribnici pri Extremu. V ta-
boru Petelinov upajo, da bo novo 
leto prineslo boljše rezultate in ve-
liko bero točk.

uk
pred njimi majhne. Menjave na 
trenerski klopi niso prinesle 
vidnih (točkovnih) sprememb; 
nogometna »šok terapija« ni 
pomagala. Majhnemu številu 
točk je botrovala slaba forma 
napadalcev, ki so dosegli samo 
13 zadetkov (skoraj polovico, 
šest, jih je dosegel Sergej Šti-
berc), še slabši del ekipe je 
bila obramba, saj je prejela naj-
več zadetkov v ligi. Ob teh sta-
tističnih podatkih je pohvalno 
edino njihovo 1. mesto v fair 
playu …

Danilo Klajnšek

torek � 20. decembra 201114 Šport

Po prvem delu prvenstva je 
na vrhu ekipa Šmarja pri Jel-
šah. Z enakim številom točk, 
vendar z nekoliko slabšo raz-
liko v zadetkih, je na drugem 
mestu Tehnotim Pesnica. 
Šmarje je ambicijo napredova-
nja napovedalo že pred pričet-
kom prvenstva, medtem ko so 
v Pesnici zaenkrat še zadržani. 
Najprijetnejše presenečenje so 
pripravili nogometaši iz Pod-
vinc, ki so na 3. mestu in za 
vodilnim dvojcem zaostajajo 
samo dve točki. V igri za visoka 
mesta v drugem delu prven-
stva je še NŠ Drava Ptuj, ki na 
4. mestu za vodilnima zaostaja 
šest točk. Borba za obstanek je 
realnost za nogometaše iz Or-
moža, ki so trenutno na pred-
zadnjem mestu. Do 8. mesta 
jih sicer loči samo šest točk, 
medtem pa je Boč iz Poljčan 
trdno zasidran na zadnjem 
mestu (osvojil je le tri točke) 
in je »z eno nogo« praktično že 
izpadel.

V Podvincih so z doseženim 
vsekakor zadovoljni. Prav ob 
zaključku prvenstva so pre-
magali sosede s Ptuja in tako 
začasno postali »prvi klub« 
MO Ptuj. Napovedi njihovega 
trenerja Mirana Ljubeca, ki 
je pred prvenstvom dejal, da 
si želi uvrstitve do 5. mesta, so 
krepko presegli. V tem delu so 
dosegli devet zmag, en remi 
in le tri poraze, kar je zneslo 
28 točk. Ob tem so imeli četr-
ti najbolj učinkoviti napad in 
tretjo obrambo. Aleš Pože-

gar in Marcel Vindiš sta bila 
najboljša klubska strelca s po 
šestimi zadetki, Branko Lah 
je zadel petkrat. Tudi v točkov-
anju fair playa so nogometaši 
iz Podvinc visoko, in sicer na 
2. mestu.

Ptujčani so osvojili 4. mesto, 
čeprav so njihovi pristaši pri-
čakovali kakšno mesto višje. 
Izhodišče pred nadaljevanjem 
je kljub temu dobro za napad 
iz ozadja. Mlada ekipa NŠ Dra-
ve Ptuj si v bistvu še nabira iz-
kušnje. Dosegli so sedem zmag 
ter po trikrat remizirali in iz-

gubili, kar je vsekakor soliden 
iztržek za povsem novo ekipo. 
Najboljši ptujski »topnik« je 
Damjan Antolič, ki je dosegel 
11 zadetkov in je na vrhu liste 
strelcev Štajerske lige. Jani 
Druzovič in Aleš Gril sta 
dodala vsak po štiri zadetke. V 
točkovanju fair play dravaši za-
sedajo 3. mesto.

Ormoškim nogometašem v 
jeseni 2011 nikakor ni šlo po 
željah in so pristali na pred-
zadnjem 13. mestu. Glede ob-
stanka ni še nič izgubljenega, 
saj so razlike do tekmecev 

Liga MNZ Ptuj
IZIDI 6. KROGA: Apolon II – Klub 

ptujskih študentov 3:0, ŠD Ptujska 
Gora – Sport club M 6:3, Club 13 
– Reklamni atelje Babšek 1:4, ŠD 
Draženci – SGD in Slik. B. Goričan 
3:2, KMN Draženci – ŠD Rim 3:2, 
Hausmart  Super Team – Rick's 
Cafe 1:5

Nogometaši v zimski ligi MNZ 
Ptuj so minuli konec tedna odigra-
li dva kroga. Tako je odigranega 
že več kot polovica rednega dela 
prvenstva. Ker je za letošnjo iz-
vedbo že značilno, da se dogajajo 
številni preobrati in presenečenja, 
tudi zadnja odigrana dneva nista 
bila imuna na te stvari. Sobotni 
obračuni so na vrh lestvice ponov-
no posadili ekipo KMN Draženci, 
saj je Club 13 doživel prvi letošnji 
poraz. V srečanju z največ goli v 6. 
krogu je Ptujska Gora s 6:3 ugnala 
moštvo Sport cluba M. Prebuja se 
tudi ŠD Draženci, ki je v zadnjem 
času nanizala nekaj zmag, tokrat 
pa 3:2 ugnala »pleskarje«. Rick's 
Cafe je gladko s 5:1 odpravil ekipo 
Hausmarta, KMN Draženci pa so v 
derbiju kroga ugnali ŠD Rim.

KMN Draženci – ŠD Rim 
3:2 (2:2)

KMN DRAŽENCI: Šerdoner, 
Skerbinšek, Kozel, Kurež, Mat. 
Krajnc, Mar. Krajnc, Petek, Jazbec, 
Rešek, Emeršič

ŠD RIM: Zupanič, Širec, T. Gaj-
ser, Pislak, M. Gajser, Škrabl, To-
minc, Železnik R., Frlež, Železnik B.

Derbi 6. kroga so dobili Dražen-
čani, ki so stalno ekipo lige, ekipo 
Rima, potisnili v neugoden položaj 
glede uvrstitve v končnico. Ekipa iz 
Dražencev, v kateri sta »vlečna ko-
nja« člana Aluminija Denis Rešek 
in Timi Petek, je povedla že v 33. 
sekundi srečanja, kar ji je seveda 
olajšalo pot v nadaljevanju. Rim 

je kmalu izenačil, strelec pa je bil 
Matej Gajser, ki se ga dobro spo-
mnimo iz ptujskega prvoligaške-
ga malonogometnega kluba pred 
časom. Dokaj izenačeno srečanje 
je v prvem polčasu postreglo še z 
dvema zadetkoma, polčas pa se je 
tako končal z izidom 2:2. Po šestih 
minutah nadaljevanja je Rešek za-
del še drugič in postavil končni izid 
srečanja 3:2 za KMN Draženci. Eki-
pa Rima se je sicer trudila, da bi pri-
šla vsaj do točke, poskusila je tudi 
z vratarjem v polju, toda številne 
priložnosti so ostale neizkoriščene. 
Na nasprotni strani bi lahko Dra-
ženčani zadeli iz kazenskega strela, 
vendar je vratar Rima Zupanič strel 
Petka ubranil.

IZIDI 7. KROGA: ŠD Rim – Apolon 
II 3:1, Klub ptujskih študentov – Hau-
smart  Super Team 1:4, Rick's Cafe 
– ŠD Ptujska Gora 4:3, SGD in Slik. B. 
Goričan – KMN Draženci 0:4, Rekla-
mni atelje Babšek – ŠD Draženci 4:1, 
Sport club M – Club 13 0:8

1. KMN DRAŽENCI 7 6 0 1 24:11 18
2. CLUB 13  7 5 1 1 28:16 16
3. ATELJE BABŠEK 7 4 1 2 21:11 13
4. APOLON 11 7 4 0 3 22:12 12
5. ŠD RIM 7 3 1 3 19:11 10
6. B. GORIČAN 7 3 1 3 18:17 10
7. RICK'S CAFE 7 3 1 3 25:26 10
8. HAUSMART S. T. 7 3 0 4 18:21 9
9. ŠD DRAŽENCI  7 3 0 4 22:28 9
10. KPŠ 7 2 1 4 10:22 7
11. PTUJ. GORA 7 2 0 5 18:23 6
12. SPORT CLUB   7 1 0 6 8:35 3

»Zmagovalci« tega konca tedna 
so igralci Reklamnega ateljeja 
Babšek, ki so slavili tudi proti 
ŠD Draženci. Ekipa Cluba 13 je 
gladko premagala Sport club M. V 
najbolj napetem srečanju kroga je 
Rick's Cafe s 4:3 ugnal ŠD Ptujska 
Gora.

Rick's Cafe – ŠD Ptujska 
Gora 4:3 (0:1)

RICK'S CAFE: Zgrebec, Petek, 
Kramberger, Šoštarič, Breg, Belšak, 
Planer

ŠD PTUJSKA GORA: Pompe, Po-
točnik, Petek, Čeh, Medved, Vindiš, 
Ornik, Šaše

Futsal � 2. SFL, 10. krog

Spet zapravili priložnost
Nogomet � Štajerska liga

Podvinci prijetno presenetili, Drava in Ormož ne

Mali nogomet � MNZ Ptuj

KMN Draženci spet na vrhu

Foto: Črtomir Goznik

Srečanje Podvinci Betonarna Kuhar – NŠ Drava Ptuj je neposredno odločalo o 3. mestu na lestvici.

Foto: Črtomir Goznik

Srečanje Rick's Cafe – ŠD Ptujska Gora so tesno dobili prvi.

V izenačenem prvem polčasu je 
povedla ekipa Ptujske Gore, ki je 
v končnici zadela za 1:0. Drugi del 
igre je bil veliko bolj zanimiv, saj je 
najprej Rok Medved s simultanko 
povedel Ptujsko Goro do vodstva 
2:0, vendar je nato Petek v roku 
dveh minut izenačil na 2:2. Konč-
nica tekme je bila zelo dramatična: 
v vrstah Rick's Cafeja je bil najprej 
izključen Kramberger, zaradi ugo-
varjanja pa nato še strelec treh za-
detkov Petek, kar je pomenilo igro 
petih proti trem! Toda ekipa Rick's 
Cafeja je zdržala brez prejetega za-
detka in slavila pomembno zmago.

Tadej Podvršek

ONL Videm

ČLANI
REZULTATI 5. KROGA: Krovstvo 

Petrovič ŠD Selan – ŠD Pobrežje 
2:6, ŠD Majski Vrh – ŠD Videm 7:2, 
ŠD AS Evroavto – ŠD Zg. Pristava 
Bar Avguštin 5:5, Strmec – Joe Fer-
nandes 1:8, NK Tržec Bar Osmica – 
KMN Majolka 2:4, ŠD Lancova vas 
– ŠD Lancova vas mladi 4:3

1. AS EVROAVTO 5 4 1 0 27:12 13
2. MAJSKI VRH 5 3 2 0 23:14 11
3. ŠD POBREŽJE 5 3 0 2 24:20 9
4. ZG. PRISTAVA 5 2 2 1 24:23 8
5. KMN MAJOLKA  5 2 2 1 10:9 8
6. NK TRŽEC B. O.  5 2 1 2 22:19 7
7.  ŠD SELAN 5 2 1 2 20:21 7
8. LANCOVA VAS  5 2 0 3 27:29 6
9. STRMEC 5 2 0 3 18:22 6
10. ŠD VIDEM 5 2 0 3 14:21 6
11. J. FERNANDES 5 1 0 4 15:18 3
12. LANC. VAS ML. 5 0 1 4 12:28 1

VETERANI
REZULTATI 4. KROGA: ŠD Po-

brežje – KMN Majolka 8:6, ŠD 
Selan – ŠD Lancova vas 2:5; NK 
Videm je bil prost.

1. KMN MAJOLKA 4 3 0 1 29:15 9
2. ŠD POBREŽJE  3 2 1 0 18:10 7
3. LANCOVA VAS 3 2 0 1 14:14 6
4. NK VIDEM 3 0 1 2 10:16 1
5. ŠD SELAN 3 0 0 3 4:20 0

Darko Lah

2. SFL - vzhod
REZULTATI 10. KROGA: KMN 

Benedikt – Fragmat Extrem 2:5 
(0:1), Tomaž Picerija Ozmec – KMN 
Velike Lašče 5:5 (4:2), Vuko Lju-
bljana – ŠND Veplas Velenje 4:3 
(1:1), FSK Stripy – KMN Sevnica 
3:5 (2:0), ŠD Brezje – Kebelj Mibus 
prevozi 5:3 (2:0)

1. VUKO LJUBLJ.  9 8 1 0 46:20 25
2. SLOV. GORICE  9 6 2 1 43:25 20
3. KMN SEVNICA  10 5 3 2 33:25 18
4. ŠD BREZJE  9 5 2 2 29:26 17
5. VEPLAS VELEN.  9 4 1 4 28:28 13
6. KEBELJ MIBUS  9 4 1 4 37:39 13
7. FRAGMAT EXT.  9 4 1 4 25:28 13
8. VELIKE LAŠČE  9 2 2 5 32:38 8
9. TOMAŽ P. O.  9 1 2 6 22:30 5
10. FSK STRIPY  9 1 2 6 26:42 5
11. BENEDIKT  9 1 1 7 23:43 4

Zmaga za OŠ Breg 
in OŠ Videm

V predprazničnih decembrskih 
dneh se športna tekmovanja na 
osnovnih šolah kar vrstijo. Tako 
smo dobili še medobčinske prvake 
v odbojki pri učencih in učenkah le-
tnika 1997 in mlajših. 

Letošnjega tekmovanja se je pri 
šolarjih udeležilo 9 ekip, ki so bile 
razporejene v tri predtekmovalne 
skupine, od koder sta napredovali 
dve najboljši. Polfinale je nato dalo 
štiri najboljše, ki so se med seboj 
pomerili v velikem finalu, ki je 9. 
12. potekalo v Markovcih. Medob-
činski prvaki so pri učencih postali 
mladi odbojkarji OŠ Breg, druga je 
bila OŠ Hajdina, obe šoli pa napre-
dujeta na področno tekmovanje.

Pri učenkah je nastopila še ena 
ekipa več kot pri fantih, sistem tek-
movanja pa je bil enak kot pri učen-
cih. V finalu, ki je 12. 12. potekalo 
v Juršincih, so slavile učenke OŠ Vi-
dem pred OŠ Kidričevo, obe šoli pa 
potujeta na področno tekmovanje.

Polfinale, učenci, rezultati:
skupina A: Markovci – Kidričevo 

1:2, Kidričevo – Destrnik-Trnovska 
vas 1:2, Destrnik-Trnovska vas – 
Markovci 0:2;

skupina B: Breg – Juršinci  2:0, 

Juršinci – Hajdina 0:2, Hajdina – 
Breg 0:2.

Finale: Markovci – Kidričevo 
2:1, Hajdina – Breg 0:2, Kidriče-
vo – Breg 0:2, Markovci – Hajdina 
0:2, Hajdina – Kidričevo 1:2, Breg 
– Markovci 2:0.

Končni vrstni red:
1. OŠ Breg
2. OŠ Hajdina
3. OŠ Kidričevo, 4. OŠ Markovci, 

5. OŠ Destrnik-Trnovska vas, 6. OŠ 
Juršinci, 7.–9. OŠ Cirkulane-Zavrč, 
OŠ Ljudski vrt, OŠ Cirkovce

Polfinale, učenke, rezultati: 
skupina A: Kidričevo – Videm 

1:2, Videm – Majšperk 2:0, Maj-
šperk – Kidričevo 0:2;

skupina B: Breg – Žetale 2:0, Že-
tale – Juršinci 0:2, Juršinci – Breg 
0:2.

Finale (OŠ Juršinci, 11. 12.): 
Videm – Kidričevo 2:1, Juršinci – 
Breg 0:2, Kidričevo – Breg 2:1, Vi-
dem – Juršinci 2:0, Juršinci – Kidri-
čevo 0:2, Breg – Videm 1:2.

Končni vrstni red:
1. OŠ Videm
2. OŠ Kidričevo
3. OŠ Breg, 4. OŠ Juršinci, 5.–6. 

OŠ Majšperk, OŠ Žetale, 7. OŠ Mar-
kovci, 8.–10. OŠ Cirkovce, OŠ Ljud-
ski vrt, OŠ Cirkulane-Zavrč

tp

Šolski šport � Odbojka

Ekipi OŠ Videm (zgoraj) in OŠ Breg
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Diplomirana medicinska 
sestra Cilka Špindler iz Zdra-
vstvenega doma Ormož je bila 
imenovana za ambasadorko 
programa SVIT, ker je od vse-
ga začetka izvajanja programa 
delovala izredno zavzeto na 
področju ozaveščanja prebi-
valcev svoje občine in tudi šir-
še regije o pomenu programa 
SVIT. Njeno delo pri promoci-
ji programa ni bilo omejeno 
le na sam zdravstveni dom, 
ampak je bilo usmerjeno na 
širšo skupnost, pri čemer je 
izredno uspešno sodelovala 
z nevladnimi organizacija-
mi, ambasadorji SVIT-a na 
Štajerskem, delovnimi orga-
nizacijami in zdravstvenimi 
delavci iz regije. »Ironija uso-
de je hotela, da je letos Cilka 

Špindler tudi sama po zaslugi 
programa SVIT odkrila, da je 
zbolela za rakom debelega 
črevesa. Kljub bolezni ostaja 
zavezana promociji progra-

ma, še bolj zavzeto javno na-
stopa in ozavešča svoje sokra-
jane o pomenu pravočasnega 
odkrivanja bolezni, s katero 
se sama pogumno spopada. 

Njen pogum, da javno govo-
ri o svoji osebni izkušnji, je 
občudovanja vreden in bo 

nedvomno marsikoga v regiji, 
v kateri je odzivnost v progra-
mu znatno nižja od slovenske-
ga povprečja, prepričal, da bo 
v presejanju sodeloval,« je v 
utemeljitev povedala Marjeta 
Keršič Svetel, ena najbolj ak-
tivnih promotork programa 
in dodala, da Cilka Špindler 
s svojim zgledom rešuje ži-
vljenja in bistveno prispeva k 
zelo dobri odzivnosti na vabi-
la v SVIT v svoji občini, ki je 
daleč nad povprečjem regije.

Na prireditvi so direktori-
ci ZD Ormož Vlasti Zupanič 
Domajnko podelili priznanje 
za veliko razumevanje za po-
men programa SVIT v okolju, 
v katerem je bila odzivnost na 
program v začetku izvajanja 
SVIT-a zaskrbljujoče šibka. 

»Pod vodstvom Vlaste Zupa-
nič Domajnko je ZD Ormož 
odigral izjemno pomembno 
vlogo pri ozaveščanju prebi-
valstva o pomenu presejalne-
ga programa za zgodnje odkri-
vanje predrakavih sprememb 
in raka na debelem črevesu 
in danki in je postal središče 
vzpostavljanja široke mreže 
podpornikov programa SVIT. 
Mreža združuje zdravstvene 
delavce in nevladne organi-
zacije ter posameznike in je v 
svojem poslanstvu zelo uspe-
šna, saj je bila sredi leta 2011 
odzivnost na program SVIT 
v občini Ormož kar 74 %, le 
nekaj mesecev prej pa malo 
več kot 40 %,« so povedali na 
slovesnosti.

Viki Ivanuša

Foto: Silvestra Brodnjak

Cilka Špindler podpisuje listino o ambasadorstvu programa SVIT.

Ormož � Na Ormoškem velika odzivnost na program SVIT

Tretja štajerska ambasadorka SVIT je Cilka Špindler
Minuli teden se je Inštitut za varovanje zdravja iz Ljubljane javno zahvalil posameznikom in organizacijam, ki so pomembno prispevale k uspešnosti izvajanja pro-
grama SVIT – presejalnega programa za zgodnje odkrivanje predrakavih sprememb in raka na debelem črevesu in danki. Na slovesnosti je Cilka Špindler, vodja 
zdravstveno-vzgojnega centra v ZD Ormož, postala tretja štajerska ambasadorka programa SVIT.

Regijskega tekmovanja pev-
skih zborov v mariborski dvo-
rani Union, ki ga organizira 
Javni sklad RS za kulturne de-
javnosti, se je tokrat udeležilo 
osem zborov (med njimi tudi 
Komorni moški zbor Ptuj in 
komorni zbor Kor iz Markov-
cev).

Vokalna skupina Cantilena 
se je na tekmovanju predsta-
vila s štirimi skladbami, za 
izvedbo pa so dosegle največ 
točk: 85,3. »Za doseženo šte-
vilo točk smo prejele zlato 
priznanje, prejele smo tudi 
priznanje za najboljšo malo 
pevsko skupino in priznanje 
za najboljšo izvedbo skladbe, 
napisane od 20. stoletja do 
danes. Naš umetniški vodja 
Jakob Feguš pa je prejel še pri-
znanje za najbolj obetavnega 

zborovodjo,« je povedala čla-
nica skupine Urška Trafela in 
dodala: »Na tekmovanju smo 
se predstavile z renesančno 
skladbo Pueri Hebraeorum 
skladatelja Jacobusa Handla 
Gallusa, s Škerjančevo Ave 
Mario, za izvedbo katere smo 
prejele tudi posebno prizna-
nje, prekmursko ljudsko Vöra 
bije v priredbi Radovana Gob-
ca ter prekmursko Uroša Kre-
ka.«

Podlehniška vokalna skupi-
na Cantilena je nastala pred 
štirimi leti na pobudo štirih 
deklet, ki so s svojo idejo se-
znanile umetniškega vodjo 
Jakoba Feguša ter k sodelova-
nju povabile še ostale pevke. 
Danes skupino deklet, starih 
od 22 do 28 let, sestavljajo: 
Sandra Vidovič, Sabina Turk, 

Alex Ferlič, Katja Drevenšek, 
Andreja Šmigoc, Urška Trafela, 
Doroteja Feguš, Špela Trafela, 
Sara Korošec in Sara Kopše.

V štirih letih delovanja ima-
jo Cantilene za seboj že veliko 
samostojnih koncertov in na-
stopov na različnih priredi-
tvah. Večkrat so se že predsta-
vile na televiziji, letos tudi na 
dobrodelnem koncertu Klic 
dobrote v Celju. Nekajkrat 
so že nastopile na srečanjih 
izbranih malih vokalnih sku-
pin Slovenije, udeležujejo pa 
se tudi raznih pevskih tekmo-
vanj.

»Na regijskem tekmovanju 
pevskih zborov in malih vo-
kalnih skupin smo leta 2009 
prejele srebrno priznanje in 
priznanje za najboljšo vokal-
no skupino. Predstavile smo 

Podravje � Z regijskega tekmovanja pevskih zborov

Cantilene s tremi najvišjimi odličji
Podlehniška dekliška vokalna skupina Cantilena je letos na nedavnem regijskem tekmovanju odraslih pevskih zborov in malih pevskih 
skupin Štajerske in Pomurja spet navdušila; mlade pevke so namreč osvojile kar tri najvišja priznanja.

Foto :arhiv Cantilena

Podlehniška dekliška vokalna skupina Cantilena je na letošnjem regijskem tekmovanju osvojila tri 
najvišja priznanja: zlato priznanje za doseženo število točk, priznanje za najboljšo malo pevsko sku-
pino in priznanje za najboljšo izvedbo skladbe.

Foto: Silvestra Brodnjak

Zbranim je spregovorila direk-
torica Vlasta Zupanič Domanj-
ko, ki je na svojo sodelavko 
upravičeno ponosna.

„Žveglin sejem je postal 
prepoznavna oblika predsta-
vljanja kulturnih skupin in nji-
hove dejavnosti. Hkrati je tudi 
promocija društvene kulturne 
dejavnosti. Tako društva na ta 
dan odpirajo vrata in s svojimi 
skupinami ne samo predstavl-
jajo, ampak tudi vabijo v svoje 
vrste nove člane.

Projekt ima informativni 
značaj v smislu seznanitve s 

področji delovanja kulturnih 
skupin, možnostjo neposre-
dnih vprašanj in vključitve 
posameznikov v delo kul-
turnih skupin in seveda tudi 
kulturni dogodek z nastopom 
izbranih skupin,“ je pojasnila 
predsednica ZKD Ptuj Nataša 
Petrovič.

Letošnji sejem je predsta-
vljal tudi zaključek Mihčevega 
festivala. Odprta je bila razsta-

va likovnih del, ki so jih osnov-
nošolci – letos je sodelovalo 
39 ustvarjalcev – izdelali kot 
reliefe iz gline in jih združili v 
eno podobo, ki bo odslej kra-
sila veliko dvorano Narodnega 
doma. 15 ljubiteljev pisane be-
sede pa je bilo aktivnih v lite-
rarni delavnici: Svoje izdelke 
so objavili v zborniku Mihčev 
festival 2011.

Dženana Kmetec

Ptuj � Žveglin sejem in Mihčev festival

Otroci radi rišejo in pišejo
Na Ta veseli dan kulture je Zveza kulturnih društev Ptuj izvedla tradicionalni, že 
deveti Žveglin sejem. Ta je bil v prvi vrsti posvečen predstavitvi del osnovnošol-
cev v likovni in literarni delavnici Mihčevega festivala, na katerih je letos sode-
lovalo 54 otrok.

Foto: arhiv ZKD

Udeleženci delavnic so ustvarjali likovne in literarne izdelke.

se tudi na Sozvočenjih 2010, 
kjer smo prejele glavno nagra-
do. Letošnja paleta najvišjih 
priznanj, ki smo jih prejele 
na novembrskem regijskem 

tekmovanju, nam pomeni izje-
mno veliko, prav gotovo pa je 
to tudi potrditev našega dose-
danjega dela in lepa vzpodbu-
da za nadaljnje ustvarjanje.«

Trafelova je še povedala, da 
so v prazničnem decembru 
zelo zasedene, saj so jih zasi-
pali z nešteto vabili na najra-
zličnejše prireditve po vsej 
državi: »V prihodnjem letu 
bomo zagotovo pripravile več 
samostojnih koncertov, nasto-
pale pa bomo tudi na najra-
zličnejših prireditvah v doma-
či občini in tudi drugod. Pred 
nami je še eno pestro leto, ki 
se ga že zelo veselimo.«

SM



Praznovanje korenini v 
predkrščanskih časih, ko so 
mnoga ljudstva častila nastop 
zimskega solsticija, saj se ta-
krat začne dan ponovno dalj-
šati in tako simbolizira zmago 
dobrega nad zlim. Datum je 
izbral cesar Konstantin tako, 
da se je ujemal z rimskim pra-
znovanjem sonca. Koptska, 
jeruzalemska, ruska, srbska in 
gruzijska pravoslavna cerkev 
praznujejo božič 7. januarja, 
ker še vedno uporabljajo juli-
janski koledar.

Ob tem času se postavljajo 
jaslice. Navada pošiljanja vo-
ščilnic in okraševanja božične-
ga drevesca izvira iz 19. stole-
tja in ima le malo skupnega s 
krščanstvom.

Božični čas se začenja na 
predvečer praznika Gospodo-
vega rojstva in traja do nede-
lje po prazniku Gospodovega 
razglašenja (treh kraljev), to je 
vključno do nedelje Jezusove-
ga krsta.

Jaslice 
Ne vemo natančno, kdaj 

so začeli postavljati jaslice po 
cerkvah in hišah, eno pa je 
gotovo: izvor imajo v božični 
skrivnosti in so se nam zdaj 
tako priljubile, da brez njih 
ni božiča. So živa predstavitev 
božične skrivnosti in naš izraz 
pojmovanja te skrivnosti. Ni 
čudno, da so jih zaradi njiho-
ve ponazorilne moči začeli po-
stavljati tako zgodaj. Podoba 
Jezusa, Marije in Jožefa nam 
brez besed pripoveduje o božji 
ljubezni do nas, pa tudi o lju-
bezni, ki vlada v sveti Družini. 
Pastirji nas s svojo preprosto-
stjo vabijo, naj tudi mi sprej-
memo novorojeno Dete in 
ga iskreno počastimo. Ovce, 
zelenje in cvetje so del narave, 
ki je sprejela Odrešenika in se 
mu poklonila na svoj način.

Božično drevesce
Postavljati so ga začeli šele 

proti koncu 18. stoletja. Zanj 
pravijo, da je poganskega izvo-
ra. Spominjal naj bi na pogan-
ske obhode, ko so na primer 
Germani ob zimskem sonč-
nem obratu hodili v čast bo-
govom skozi gozdove, soteske 
in brzice, vendar je dobil pri 
kristjanih popolnoma drug 
pomen. Božično drevesce je 
znamenje nadnaravnega ži-
vljenja, ki ga je zapravil Adam, 
ponovno pa pridobil Kristus. 
Za kristjane je božično dreve-
sce simbol življenja, lučke na 
njem pomenijo luč, ki jo je 
Kristus prinesel na svet, okra-
ski in darovi na njem in ob 
njem pa so vsakomur prijazno 
znamenje dobrote, kakršno 
čutimo posebno ob božiču.

Pesem Sveta noč
Nastala je za božič 1818 v 

Oberndorfu pri Salzburgu. 
Župnikov pomočnik Josef 
Mohr je napisal besedilo, uči-
telj Franc Ksaver Gruber, cer-
kovnik in organist v Obern-
dorfu, pa ga je uglasbil. Na 
sam sveti večer 1818 je Mohr 
prinesel Gruberju besedilo s 
prošnjo, naj ga uglasbi za dva 
solo glasova in zbor ter pripiše 
še spremljavo za kitaro. Gru-
ber je to takoj naredil in pe-
sem so peli že pri tisti polnoč-
nici. Sčasoma se je razširila po 
svetu in postala najbolj znana 
in najbolj priljubljena božična 
pesem, brez katere si ne more-
mo predstavljati božiča.

Božični 
blagoslov doma 
in družine

V mnogih naših krajih je 
navada, da na sveti večer po-
kropimo in s kadilom pokadi-
mo domačo hišo (ali stanova-
nje) in vse druge prostore, ki 
so naša last. Ponekod pokropi-
jo in pokadijo dom ali hišo na 
vse tri »svete večere«: božični 
večer, na večer starega leta in 
na predvečer Gospodovega 
razglašenja (treh kraljev).

Vir: http://es.catholic.
net; http://sl.wikipedia.org 
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Še bolj pa moramo premisliti, 
preden kupimo bon, ki je name-
njen povsem določeni dejavno-
sti (masaža, polet z balonom). 
Takih bonov ponavadi ni mo-
goče zamenjati za drugo vrsto 
dejavnosti, ki jo ponuja izdaja-
telj bona, poleg tega pa je rok 
uporabe teh bonov po navadi 
zelo kratek. Prodaja bonov na 
spletu po (občutno) nižji ceni od 
njihove prave vrednosti, kaže, 
da je lahko izbira bonov za dari-
lo neposrečena odločitev.

Zato pozorno izberite darilni 
bon, ki bo res darilo po meri ob-
darovanca in ne po meri izdaja-
telja bona. Za dober nakup torej 
ne zadostuje le dovolj denarja, 
ampak moramo imeti tudi pra-
ve informacije. Če pomislite, kaj 
mora vedeti obdarjenec, da bo 
lahko brez težav uporabil darilni 
bon, potem tudi veste, na kaj 
morate biti pozorni pri nakupu 
bonov. Potrošnikom pred naku-
pom darilnega bona svetujemo, 
da:

1. naj bodo pozorni na ome-
jitve pri uporabi darilnih bonov 
in kartic. Poleg jasno označene 
vrednosti bona ali vrste storitve 

mora biti napisano, do kdaj ve-
lja, kje je unovčljiv in vse mo-
rebitne posebnosti pri njegovi 
uporabi;

2. kupijo večje število bonov 
nižjih vrednosti, saj je po na-
vadi treba pri nakupu porabiti 
celotno vrednost bona. Darilne 
kartice so glede tega v veliki 
prednosti, saj takšne omejitve 
ne poznajo;

3. z bonom oziroma kartico 
naj ravnajo kot z gotovino in 
ga skrbno spravijo. Povračil za 
izgubljeni darilni bon ali kartico 
ni;

4. obdarovancem svetujemo, 
da darilni bon ali darilno kartico 
čim hitreje izkoristijo.

Nakup darilnega bona ni za-
pletena stvar, večina izdajate-
ljev pa ponuja bone in kartice 
tudi v darilni embalaži, da lahko 
obdarjencu napišemo še nekaj 
prijaznih besed. Na težave pa 
lahko obdarjenci naletijo, ko 
želijo bon izkoristiti, zlasti če je 
rok uporabe prekratek, ali zara-
di dodatnih omejitev pri njegovi 
uporabi.

Zveza potrošnikov 
Slovenije

Ljubljana � Zveza potrošnikov opozarja

Premislek pred nakupom 
ne bo odveč
Darilni boni so zagotovo praktična in privlačna izbira, če poznamo obdarovanca 
vsaj toliko, da vemo, kje nakupuje ali kakšni so njegovi hobiji, saj obdarovanec 
darilnih bonov ne more zamenjati za denar. 
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Foto: JŠ

Božični čas

Ko se v nas znova vzbudi upanje …
Božič je tradicionalni praznik v cerkvenem koledarju, ki ga v katoliških, protestantskih in 
večini pravoslavnih cerkva praznujejo 25. decembra kot spomin na rojstvo Jezusa Kristusa, 
čeprav natančen datum Kristusovega rojstva ni znan.

Foto: Črtomir Goznik

Foto: Črtomir Goznik



Proti Christchurchu sva se 
s Cristianom odpravila zgo-
daj zjutraj. Najin gostitelj, Čeh 
Tona, je kar jokal od ganjeno-
sti, naju pa je čakalo slabih šti-

risto kilometrov vožnje, ki pa 
je bila prekrasna.

Najprej se lep kos poti pelješ 
med samimi vinogradi, nato 
pa še kakšnih sto kilometrov 

tik ob obali, kjer vidiš ribiče, 
surferje, čolnarje in preproste 
obiskovalce, ki so si ob počiva-
liščih privoščili kakšen obrok. 
Tudi midva sva naredila kar 
precej postankov. Ker hribovje 
raste kar iz vode, je bilo cesto 
potrebno speljati kar po pobo-
čjih, kasneje proti notranjosti 
pa se je vila tudi med pašniki, 
kjer je kraljevalo na stotine 
ovc. Pravijo, da imajo na Novi 
Zelandiji več ovc kot rojstnih 
listov in verjetno bo kar drža-
lo.

Na tej poti pa tudi že prej 
sem se imel priložnost srečati 
z zadevo, ki je pri nas nikoli 
nismo marali – delo na cesti. 
O dolgih zaprtih odsekih brez 
ljudi ni bilo niti govora. Kiviji 
so zelo premeteno, enostav-
no in varčno postavili cestno 
omrežje in ga prav tako vestno 
tudi vzdržujejo. Na odročnih 
in nenaseljenih območjih ve-
likokrat nimajo niti elektrike, 
zato sva kar nekajkrat opazila, 
da so mobilne semaforje za 
usmerjanje prometa napajali 
kar iz avtomobilskega akumu-
latorja, drugače se je pa delalo 
na polno. In nikjer ni bilo opa-
ziti znakov neke živčnosti kot 
pri nas. Ljudje se še veselo poz-
dravljajo med sabo in kakšno 
rečejo, da tistih nekaj minut 
čakanja hitro mine.

Popoldne sva prispela v 
Christchurch, ki je ogromno 
in razvlečeno mesto, drugače 
pa bi naj imel približno isto 
število prebivalcev kot Ljublja-

na, torej okrog 350.000. No, 
sedaj jih ima malo manj, saj se 
jih približno 50.000 že odseli-
lo zaradi potresne aktivnosti. 
Do štirih popoldne sva se mo-
rala oglasiti na eni agenciji za 
delo, ki pa je bila nekje na dru-
gi strani mesta, in pri tem sva 
naletela na en rahli problem. 
Ves center mesta je bil zaradi 
potresa namreč ograjen z viso-
ko ograjo in zastražen z vojaki. 
Skratka – zaprt. To sva komaj 
uredila, rekli pa so, da naju po-
kličejo v začetku tedna, tačas 
pa sva se namenila poiskati ka-
kšno prenočišče.

Za namestitev sva že nekaj 
dni prej oba aktivirala mrežo 
poznanstev in en prijatelj je 
živel prav tu, pri nekem ki-
tajskem paru. No ja, to nama 
nekako ni dišalo, saj če dobro 
poznate kitajsko mentaliteto, 
potem veste, da jih je velika ve-
čina mahnjena na denar in res 
mi ne bi bilo povšeči, da bi se z 
nekom še prepiral okrog stana-
rine. A Andres iz Čila, ki mi je 
to urejal, mi je zatrdil, da gre za 
čisto normalne ljudi, in ker je 
bila to trenutno edina rešilna 
bilka, sem mu pač verjel. S Cri-
stianom sva se brez zemljevida 
seveda malce izgubila, spraše-
vala sva tu in tam, a le redki so 
vedeli za najino ulico. Končno 
sva povprašala pri nekem Pale-
stincu, ki je prodajal kebabe, 
in ta nama je narisal natančen 
zemljevid, da sva končno našla 
hišo.

Lastnika sta bila res mlad par, 
možak je bil taksist, ženka pa je 
ves dan visela doma v sobi ter 
tu in tam kaj skuhala. Lepo jo 
je imel pod komando. Ko smo 
prišli na finančne zadeve, kjer 
imajo po dosedanjih izkušnjah 
Kitajci ponavadi kakšne trike, 
smo se brez težav dogovorili 
vse. Dobila sva ogromno sobo, 
vsi stroški so bili vključeni, 
najbolj pa me je veselilo, da 
sva imela dostop do interneta. 
In to neomejen, prvič na Novi 
Zelandiji. Super, za nama je bil 
res dober dan, našla sva ugo-
dno prenočišče in skoraj že 
tudi službo.

Hiša ni bila videti nič po-
škodovana, in ko sem lastnika 
povprašal po potresnih aktiv-
nostih, mi je povedal, da na 
tem območju ne čutijo skoraj 
nič. Lepo in mirne duše sem 
se lahko potem odpravil spat. 
Naslednje dopoldne pa se je 
zgodilo ...

Malce sem kolovratil po sobi, 
čistil in urejal sobico, Cristian 
pa je bil lepo zunaj na sončku 
in na cigareti. Nenadoma se 
je zaslišal nek čuden zvok in 
v naslednjem trenutku se je 
cela bajta stresla. Bobnenje in 
tresenje je trajalo dobrih deset 
sekund, mene pa je po vseh 
predpisih zabrisalo po tleh kot 
malega mačka. Kaj si ti ja nor! 
Nekaj stvari je bilo na tleh, po-
lomljeno menda ni bilo nič, jaz 
pa nisem vedel, ali bi se pobral 
ali bi še malce ležal pod mizo. 
Končno se prikobacam na 
zrak, kjer se mi je Cristian sme-
jal v brk kot že dolgo ne. Bil je 
doma iz Čila, kjer so popotre-
sne sunke imeli domala vsak 
dan, zato mu dogajanje tukaj 
ni bilo presenečenje. Menda je 
tisti dan ostalo brez elektrike 
in vode kakšnih 20.000 ljudi, a 
so bili nekako na to že navaje-
ni. Ja, hudirja, če bo tako vsak 
dan, potem ne vem, kako bo to 
izgledalo čez nekaj tednov. Ja, 
nič, bo treba pač malo vaditi 
ravnotežje …

Nadaljevanje prihodnjič

Foto: Dani Zorko

Kajake si lahko sposodiš brez receptorja.
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Torek, 20. december
Danes goduje Julij.
1699 so na ukaz carja Petra Velikega v Rusiji prestavili praznovanje novega leta 
s 1. septembra na 1. januar.
1780 je Anglija napovedala vojno Nizozemski.
1852 se je rodil japonski zdravnik in bakteriolog Šibasaburo Kitasato, ki je leta 
1894 skoraj sočasno s francoskim bakteriologom Alexandrom Versinom odkril 
bacil bubonske kuge.
1910 je novozelandski fizik Ernest Rutherford dokazal obstoj atomskega jedra.
1912 se je v Londonu začela mirovna konferenca med Turčijo in balkanskimi 
državami.
1917 je bila na predlog Lenina ustanovljena Čeka, varnostno-obveščevalna služ-
ba sovjetske revolucije za zaščito diktature proletariata. 
1958 je bil francoski general Charles de Gaulle izbran za prvega predsednika 
pete republike. Bil je voditelj in organizator francoskega odporniškega gibanja.
Na valovih časa
Sreda, 21. december
Danes goduje Tomaž.
Danes se ob 23. uri in 38 minut začne zima, danes je najdaljša noč in 
najkrajši dan.
1375 je umrl italijanski humanistični pisatelj Giovanni Boccacio, mojster rene-
sančne novele, znan predvsem po zbirki sto novel Dekameron.
1639 se je rodil francoski dramatik Jean-Baptist Racine. Do popolnosti je razvil 
klasično tragedijo. Njegove najbolj znane drame so Atalija, Andromaha, Britanik, 
Fedra, Mitridat in druge.
1867 je državni zbor na Dunaju sprejel tako imenovano decembrsko ustavo, ki 
je z delnimi spremembami veljala do 1918. 19. člen ustave je razglasil enako-
pravnost vseh narodov s pravico varovanja in negovanja narodnosti in jezika, 
enakopravnost deželnih jezikov v uradih, šolah in javnem življenju.
1879 se je rodil v gruzijskem mestu Gori sovjetski politik in državnik Josip Visari-
onovič Stalin, Leninov naslednik in boljševistični diktator. 
1913 je bila v newyorškem časopisu New York World objavljena prva znana kri-
žanka. Imela je 32 neznank, izmislil pa si jo je Arthur Wynne.
Četrtek, 22. december
Danes goduje Mitja.
1858 se je rodil se je italijanski operni skladatelj Giacomo Puccini. Umrl je leta 
1924.
1908 je Jack Johnson postal prvi temnopolti boksar, ki je postal svetovni prvak v 
najbolj zaželeni težki kategoriji. Na dvoboju v Sydneyju je knockautiral Tommyja 
Burnsa.
1980 so ustanovili poljski delavski sindikat Solidarnost. Za voditelja so izbrali 
Lecha Waleso. Bil je električar, ki je postal leta 1970 in nato znova leta 1980 
predsednik stavkovnega odbora ladjedelniških delavcev v Gdansku. 
1989 je umrl irski pisatelj Samuel Beckett, pri nas najbolj znan po delu Čakajoč 
na Godota. Leta 1969 je dobil Nobelovo nagrado. Rodil se je 13. 4. 1906.
1990 je novi poljski predsednik Lech Walensa ob umestitvi razglasil začetek »Tre-
tje Poljske republike«. Bivši predsednik sindikata Solidarnost je bil izvoljen za 
predsednika na novembrskih volitvah, po odstopu predsednika Jaruzelskega.
1990 je uvedla Hrvaška z novo ustavo polpredsedniški sistem.
1990 je bila razglašena SAO Krajina. Stopnjevali so se spopadi med srbskim 
delom prebivalstva in hrvaškimi varnostnimi silami.
Petek, 23. december
Danes goduje Viktorija.
Slovenija praznuje danes dan ustavnosti – 23. decembra 1990 je bil 
plebiscit o samostojnosti in neodvisnosti R Slovenije - Leta 1991 je bila 
sprejeta ustava R Slovenije.
1933 je bil Nizozemec Marinus van der Lubbe zaradi požiga nemškega Reichsta-
ga obsojen na smrt. Okoliščine požara v Reichstagu še do danes niso popolnoma 
pojasnjene. 
1774 se je rodil v Središču pri Ormožu slovenski pesnik Štefan Modrinjak, ki ga 
mnogi ocenjujejo kot najbolj nadarjenega slovenskega pesnika pred Prešernom.
1927 so izšla so pravila o volitvah in pravilnik o delovanju delavskih zaupnikov.
1943 je partizanska bolnišnica Franja v soteski pri Novakih sprejela prve ranjen-
ce.
Sobota, 24. december
Danes godujeta Adam in Eva.
Danes je božični večer.
1524 je umrl portugalski pomorščak Vasco da Gama. Odkril je morsko pot v 
Indijo. 
1818 so v avstrijskem mestecu Oberndorf ob reki Salzach, ki razmejuje Avstrijo 
od Nemčije, prvič zaigrali božično pesmico Sveta noč.
1818 se je rodil angleški fizik James Prescott Joule. Odkril je mehanski ekviva-
lent toplote, ki je imel velike posledice za osnove fizike.
1865 je nastala v podeželskem mestecu Pulaski v ZDA ena najbolj krutih orga-
nizacij Ku Klux Klan.
1868 se je rodil drugi uradni šahovski svetovni prvak Emanuel Lasker. Bil je naj-
uspešnejši šahist vseh časov, saj je bil 27 let svetovni prvak.
1871 je bila v Kairu premiera opere Aida, ki jo je Verdi pripravljal za odprtje Sueš-
kega pre kopa, vendar jo je končal dve leti prepozno.
Nedelja, 25. december
Danes je Božič.
800 je papež Leon III. Okronal frankovskega vladarja Karla Velikega za cesarja. 
Šele dvanajst let pozneje ga je za cesarja priznal tudi Bizanc.
1001 se je Štefan I. Arpad sveti okronal za prvega madžarskega kralja.
1046 so na božič v Rimu ustoličili za papeža Klemena II. in tako naredili konec 
več papežem, ki so se potegovali za to mesto.
1492 je ob obali Haitija nasedla Kolumbova poveljniška ladja Santa Maria.
1642 se je rodil britanski fizik, matematik in astronom Isac Newton. Postavil je 
temelje klasični fiziki in višji matematiki, odkril naravni zakon splošne gravitacije 
in medsebojno privlačevanje teles. Štejejo ga za enega najpomembnejših oseb-
nosti v zgodovini znanosti
Ponedeljek, 26. december
Danes goduje Štefan.
Danes praznuje Slovenija dan samostojnosti in enotnosti
1776 so ameriške čete pod poveljstvom Georga Washingtona pri Tenntonu odlo-
čilno premagale Angleže.
1792 se je rodil britanski izumitelj Charles Babage. Zasnoval je stroj, ki ga je 
upravljal z luknjanimi karticami in je lahko začasno shranil vmesne rezultate za 
uporabo v nadaljnjih računih. Stroj je bil nekakšen predhodnik današnjega ra-
čunalnika.
1883 se je rodil slikar pariškega Montmartra Maurice Utrillo. 
1893 se je rodil kitajski voditelj Mao Zedong.
2004 sta potres in rušilni cunami, z 10 m visokimi morski valovi, razdejala obale 
južne in jugovzhodne Azije v Indijskem oceanu. Najbolj smrtonosni val v zgodovi-
ni je zahteval več kot 230.000 življenj. Točnega števila ni bilo mogoče določiti.

Na valovih časaPiše: Dani Zorko � Nova Zelandija (36.)

Christchurch in prvi šok

Foto: Dani Zorko

Zalivi vzhodnega dela otoka so raj za surferje.

Foto: Dani Zorko

Zaprto in zastraženo območje ima velikost Ptuja.

Foto: Dani Zorko

Gospod s cestnega podjetja se je znašel po svoje – mobilni se-
mafor za usmerjanje prometa napaja kar iz avtomobilskega aku-
mulatorja.



Na vrtu nimamo kaj početi, samo lučke lahko 
postavimo in prižgemo, da nam bodo lepšale pra-
znike. Pri tem pa ne pozabiti na ptice pevke. Letos 
imajo sicer v naravi še dovolj hrane, kljub temu pa 
jim lahko v krmilnice natrosite nekaj semena. Na 
tak način jih boste navadili hoditi na vaš vrt, poleti 
pa vam bodo vašo skrb vračale s petjem in uničeva-
njem škodljivcev. Vendar ne smejo postati odvisne 
od vaše skrbi, zato naj bo krmilnica občasno tudi 
prazna. Za kose nastavljamo jabolka, ki jih nareže-
mo. Kosi poleti pospravijo veliko gosenic, zato so 
dobrodošli prebivalci našega vrta. Vendar ne mara-
jo škropljenih jabolk. Uživali pa bodo v tistih ne-
koliko nagnitih, celo črvivih iz starih, zapuščenih 
visokodebelnih dreves. Ko je hladno, pride pticam 
prav tudi maščoba. Ob kolinah se spomnite nanje 
in jim obesite nekaj maščobe na drevesa.

Nakup božičnih drevesc
Najpomembnejši opravek v tem tednu bo prav 

gotovo nakup božičnih drevesc. Pred nami je večna 
dilema: živo drevesce ali umetna smreka. Mnogi 
menijo, da z nabavo in krašenjem živih, odrezanih 
smrečic škodujemo naravi. Pa nimajo prav, razen 
če seveda te smrečice nenadzorovano »kradejo« po 
gozdovih ali celo kje drugje, kot se pri nas kljub 
vsemu rado dogaja. Drevesca, ki imajo nalepke, pa 
so vzgojena v ta namen ali pa odžagana tam, kjer je 
nasad nasajenih smrek pregost in jih je treba red-
čiti. Zato nam tak nakup ne sme povzročati slabe 
vesti.

Takšna porezana drevesca imajo izredno prijeten 
vonj, lahko jih okrasimo, a žal imajo kratek rok 
trajanja. Zelo hitro jim pričnejo odpadati iglice. 
Meni je bilo vedno najtežje izbrati pravo rastlino, 
vedno sem uspela izbrati tako, ki je takoj pričela 
izgubljati iglice. Potem pa sem nekje prebrala ta 
nasvet. Z rastlino pred nakupom nekajkrat močno 
udarimo ob tla. Pri tem ne sme odpasti veliko iglic. 
Pogledamo tudi rez na deblu, ki mora biti svetel in 
ne sme biti zasmoljen. Nazadnje pogladimo iglice 
v nasprotni smeri rasti. Če se hitro vrnejo v naravni 
položaj, imate v roki drevesce, ki vam bo popestri-

lo božične in novoletne praznike.
Smrečico običajno kupimo kar nekaj dni prej, 

kot jo krasimo. Sama sem zagrizen pristaš tega, 
da je za krašenje smrekice edini pravi datum 24. 
december, saj je edino ta datum del tradicije. Ko 
izbrano drevo prinesete domov, ga dajte v vedro 
z vodo, še prej pa mu po možnosti odrežite del 
debla – tako kot spodrežemo rože za v vazo. Tudi 
ko ga bomo okrasili, je bolje, da namesto križa, ki 
nam pomaga, da smrečica stoji, izberemo posode 
z vodo. Lahko si jo pripravite tudi sami. Lepo po-
sodo napolnite s peskom ali večjimi kamenčki ali 

prodom, da bodo držali smrečico, vmes pa nalijete 
vodo. Seveda je treba to vodo kar pogosto doliva-
ti, posebej – po mojih izkušnjah – prve dni, ko 
prične izsušeno drevo piti vodo. Danes mnogi raje 
kupijo še rastoča, živa drevesca. A ta ne smejo biti 
dolgo v ogrevanih prostorih, če želimo, da preživi-
jo potem na prostem. Posajeno drevesce doživi pri 
prehodu na toplo velik stres. Zato ga imejte po na-
kupu zunaj na mrzlem čim dalj časa; tudi prostor, 
kamor ga postavite, naj bo, če se le da, hladen. Če 
to ne gre, ga čimprej po praznikih spet prestavite 
na hladno, da se ne prebudi in prične gnati novih 
poganjkov. Najbolje je zanj jamo izkopati že prej 
v novembru, da se lepo prezrači. Spomladi ga lah-
ko potem čim prej posadimo na prosto. Sedaj je 
seveda za izkop jame že prepozno. Skrbite, da bo 
zemlja v loncu zmeraj vlažna. Ali veste, da krašenje 
smrečic sploh nima dolge brade? Wikipedia me je 
poučila, da so to pričeli v Livoniji (danes Estonija 
in Latvija, ti dve državi se še zdaj prepirata, kate-
ra je imela postavljeno prvo okrašeno drevo) v 15. 
stoletju, običaj pa se je prenesel v severno Nemčijo 
v 16. stoletju, pri nas, v slovenskih domovih, pa se 
je pričelo šele po 2. svetovni vojni. Zelenje drevesa 
predstavlja večno življenje, prvotno svečke, danes 
pa lučke pa so številne zvezde na nebu. Sprva so 
bila okrašene samo z jabolki, kasneje so pričeli do-
dajati druge, naravne okraske. Kaj smo danes raz-
vili iz te stare tradicije, vemo vsi.

Prazniki pred nami so prazniki miru in pričako-
vanja novega življenja. Poki petard pa bolj spomi-
njajo na vojno, ki si je prav gotovo nihče ne želi. 
Poleg tega so za mnoge divje prebivalce narave in 
tudi domače ljubljenčke petarde največja nočna 
mora. Vsi, ki menite, da imate radi naravo, da skr-
bite zanjo, se boste pokanju petard in s tem velike-
mu uničevanju številnih drobnih življenj v naravi 
prav gotovo odpovedali. Vsi lastniki domačih živali 
pa poskrbite, da bodo živali na varnem, da jim čim 
bolj olajšate stresno obdobje, ko jim hrup in poka-
nje uničuje živce.

Sem tik pred ločitvijo, za 
katero sem se odločila sama. 
Poročena sva petnajst let in 
imava hčerko, ki končuje sre-
dnjo šolo. Mož je alkoholik, že 
od začetka najinega zakona. Z 
alkoholom pa se je stopnjevalo 
tudi njegovo grdo vedenje in 
nasilje. Veliko me je pretepal, 
poniževal in počel vse možne 
grdobije. Čeprav sem pred loči-
tvijo, imam še zmeraj upanje 
in željo, da bi se stvari rešile 
in spremenile na bolje. Pišem 
vam v želji, da bi od vas dobila 
kak predlog, kako naj ga pri-
pravim do tega, da bi si poiskal 
pomoč. Moža sem imela zelo 
rada, resnično se mi smili, ven-
dar menim, da ima izredno 
slabo samopodobo. Pomoč 
zavrača in pravi, da pomoč 
potrebujem jaz in naj se grem 
zdravit. Rada bi ohranila zve-
zo, vendar v takšnem stanju, 
kot je sedaj,tega ne morem. 
Kaj naj naredim? Naslednji te-
den imam ločitev.

Lepo pozdravljeni!
Vaše pisanje je polno žalosti, 

stiske, bolečine, prizadevanj, da 
bi bilo drugače. Vsa ta leta pu-
ščajo v vas dvom, strah, negoto-
vost in bolečino. Kot pišete, ste 
imeli moža zelo radi in najverje-
tneje je še vedno tako. Ravno to 
je tisto, kar vas najgloblje boli.

V prvi vrsti se osvobodite 
krivde. Niste vi odgovorni za 
njegovo vedenje. Vsak je zase in 
za svoje vedenje odgovoren sam. 
Moža ne morete spremeniti, ni-
mate te  moči, če sam ne želi. Mi-
slim, da ste v teh letih to že spo-
znali. Težko je, gospa, vem, ker 
se poslavljate iz odnosa. Ločitev 
prinaša in prebuja na telesu vse, 
kar je bilo boleče, vso krivdo, 
jezo, bes, zamero. Smiselno je, 
da vse to prečutite in izjokate, 
drugače boste večna ujetnica 
jeze in sovraštva na moža. Lahko 
se oglasite pri meni v pisarni, 
bova skupaj poskušali prehoditi 
to pot. Sama delam na področju 
ločitev in pomagam ljudem pre-
delati najtežja čutenja, ki jih od-
našajo iz zakona.

Predvsem pa se umirite in 
resnično razmislite, kaj je tisto, 
kar vi želite od življenja. Kje si vi 
želite biti naslednja leta svojega 
življenja? Še vedno v tem odno-
su? Najverjetneje res, vendar ne 
v teh čutenjih, ki tako globoko 
bolijo, saj so tam zamera, zavr-
ženost, ponižanje in še veliko 
tega. Verjamem, da se vam mož 
smili, resnično je ujetnik same-
ga sebe in si ne zna pomagati. 
Vendar mora on začutiti, da želi 
drugače. Gospa, najprej poma-
gajte sebi, da boste vi v redu in 

zadovoljni s svojim življenjem. 
Enkrat v življenju postavite sebe 
na prvo mesto. Zaslužite si to. Če 
pa želite ob tem narediti še kaj 
zanj, mu pošljite lepo misel in za-
želite mu v srcu vse dobro. Tako 
boste rahlo pomirili sovraštvo, 
ki se razpleta med vama.

Začnite pri sebi in spodkoplji-
te temelje, zaradi katerih dopu-
ščate nasilje. Zakaj vaše telo do-
pušča zlorabo in nasilje? Zakaj 
lahko gre moški tako daleč in 
vas tako globoko poniža? Tukaj 
je tista srčika bolečine, ki vas ve-
dno znova pahne v boleče in zlo-
rabljajoče odnose. Ne dovolite si 
več tega, postavite jasne meje, 
kje se začnete vi in končajo dru-
gi. Dovolj je bilo in vi veste, da 
je res. Vaše pismo je polno tega, 
kako bi želeli pomagati možu. S 
tem  ni nič narobe, toda kdo bo 
vas rešil iz tega brezna? Stopite 
pred ogledalo, tam stoji, poglej-
te v oči tej ženski, ki vas gleda, 
in si obljubite, da boste od sedaj 
naprej poskrbeli zase. Objemite 
se, ker vas mož verjetno že dolgo 
ni. Ne zna, ni zmogel, ne zmore. 
Kakorkoli že, ne čakajte, da vas 
bo razumel in začutil. To pra-
znino lahko zapolnite le vi sami. 
Ne pričakujte več ničesar; kar je 
zmogel, je dal. Spustite ga; če bo 
želel z vami na drugačen način, 
še vedno lahko najde pot do vas. 
Ampak drugače, resnično druga-
če. In imejte se radi.

Vse dobro vam želim in imej-
te se lepo.

Sabina Stanovnik
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Hypericum perforatum 
(šentjanževka) je primerna 
za hude bolečine, ki prihaja-
jo v sunkih in so lahko posle-
dica vnetja obraznih živcev. 
Lahko se uporablja tudi za 
hude bolečine po puljenju 
zob, poškodbi živca ali infek-
cijah. Bolečine se stopnjuje-
jo ob mrazu, dotiku, pritisku 
in tresljajih, ležanje na boleči 
strani pa bolečino omili.

Izberemo tisto homeopat-
sko zdravilo, katerega opis 
se čim bolj sklada z znaki 
naše težave. Za zdravljenje s 
homeopatskim zdravilom se 
lahko odločimo tudi takrat, 
ko že uporabljamo  zdravi-
lo, ki smo ga kupili v lekarni 
brez recepta ali ga dobili na 
recept. Pri zobobolu je seve-
da obisk zobozdravnika nuj-
no potreben.
Alenka Žirovnik, mag. farm.

Lekarne Ptuj – Lekarna 
Kidričevo

Zdravstveni nasveti – homeopatija

Vzrok zobobola je večino-
ma vnetje dlesni okoli zoba, 
zobnega živca ali zobne 
korenine. Močne bolečine 
nastanejo, ker se oteklina 
zaradi bližine kostne čeljusti 
ne more razširiti. Pravilno 
izbrano homeopatsko zdra-
vilo ne pomaga samo proti 
bolečini, temveč tudi proti 
vnetju. Pri tem se zmanjša 
pritisk v kosti in bolečine 
popustijo.

Seveda je pri zobobolu ob-
vezen obisk zobozdravnika, 
da se ugotovi vzrok bolečin 
in oskrbi prizadeti zob.

Za pomoč pri zobobolu 
lahko uporabimo naslednja 
homeopatska zdravila:

- mercurius solubilis
- Matricaria chamomilla
- Arnica montana
- Hypericum perforatum
Mercurius solubilis (živo 

srebro) je primerno pri vne-
tju zobne korenine in dlesni 
pri zelo hudih bolečinah. 
Oteče lahko tudi obraz. Bol-
nik se močno slini, jezik je 
debelo obložen. Dlesni so 
otekle, vnete, pogosto zakr-
vavijo. Na sluznicah so lahko 
afte. Ustni zadah je nepri-
jetnega vonja (po gnilobi). 
Težava se poslabša ponoči 
in v topli postelji ali sobi, 
izboljšajo pa jo zmerne tem-
perature.

Matricaria recutita – Ma-

tricaria chamomilla (kami-
lica) je primerna za bolnika, 
ki je občutljiv in izredno 
razdražljiv. Ima tako hude 
bolečine, da jih ne more 
prenašati. Večkrat se pojavi 
tudi odrevenelost prizade-
tega področja. Bolečine se 
pojavljajo v napadih. Najbolj 
so izrazite po topli hrani 
in pijači. Zdravilo pogosto 
uporabimo pri dojenčkih in 
majhnih otrocih, ko jim izra-
ščajo zobki in so pri tem zelo 
nemirni in nerazpoloženi.

Arnica montana (arni-
ka) je primerna za  vnetja in 
otekline po obisku zoboz-
dravnika (bolečine po plom-
biranju, puljenju zob) ali 
pri bolečinah in oteklinah 
zaradi nove proteze ali or-
todontskega aparata. Lahko 
se jemlje tudi pri poškodbah 
zob in zobnega mesa. Bolnik 
je izčrpan in utrujen. Težavo 
poslabšata najmanjši dotik 
in vlažen mraz, izboljša pa se 
pri ležanju na nizkem vzglav-
niku.

Zobobol

Foto: Črtomir Goznik

Alenka Žirovnik, mag. farm.

Midva � Zakonski in družinski center 

Ali naj se ločim

Midva – zakonski 
in družinski center

E-mail: midva.zdc@siol.net
Tel: 030 333 009

Vaša vprašanja s področja 
partnerstva in starševstva so 
dobrodošla na midva.zdc@
siol.net. Če se ne strinjate, 
da kljub varstvu vaših osebnih 
podatkov odgovor objavimo v 
časopisu, nam to sporočite.

Moje cvetje � Miša Pušenjak, specialistka za zelenjadarstvo in okrasne rastline

Prazniki so že pred nami
Naša soba je bila v nedeljo že lepo razsvetljena, saj smo prižgali četrto svečko na adventnem venčku – svečko lju-
bezni. To pa pomeni, da je pred nami najlepši družinski praznik, božič. Tudi sneg je čez vikend pobelil naše kra-
je, le nekoliko premalo ga je bilo. Žal kaže, da se moje večne sanje o belem božiču tudi letos ne bodo uresničile.

Vir: internetVir: internet

Šentjanževka Šentjanževka 
– Hypericum perforatum– Hypericum perforatum



Ameriški časopis Billbo-
ard, ki spremlja dogajanje 
na svetovni glasbeni sceni 
že več kot 70 let je tudi za 
leto 2011 pripravil celovit 
glasbeni presek. Brez dvo-
ma pri Billboardu sestavijo 
najbolj relevantne lestvice 
vsaj kar zadeva dogajanje 
čez lužo. Njihove lestvice 
namreč temeljijo izključno 
na prodaji, ki jo spremlja 
znana agencija Nielsen So-
undScan. Ker pri omenje-
nem časopisu pokrivajo 
na desetine različnih kate-
gorij, žanrov in formatov 
bomo prednost v današnji 
rubriki dali zgolj najpo-
membnejšim kategorijam. 
Tako v nadaljevanju sledi 
pregled letne lestvice naj-
boljših albumov in singlov 
na lestvicah Hot 100 in Bill-
board 200 kot tudi lestvice 
najpopularnejših izvajalcev 
na družabnih omrežjih. Pri-
čakovano ima najuspešnejši 
singel in album v letu 2011 
pevka Adele.

���
10 najboljših singlov na 
lestvici Hot 100 v letu 
2011:
1. Rolling in the Deep – Adele 
2. Party Rock Anthem – LM-
FAO feat. Lauren Bennett & 
Goonrock 
3. Firework – Katy Perry 
4. E.T. – Katy Perry feat. Kan-
ye West 
5. Give Me Everything – Pit-
bull feat. Ne-yo, Afrojack & 
Nayer 
6. Grenade – Bruno Mars 
7. F**k You (Forget You) – Cee 
Lo Green 
8. Super Bass – Nicki Minaj 
9. Moves Like Jagger – Maro-
on 5 feat. Christina Aguilera 
10. Just Can't Get Enough – 
Black Eyed Peas 

���
10 najboljših albumov 
v letu 2011 na lestvici 
Billboard 200: 
1. 21 – Adele 

2. Speak Now – Taylor Swift 
3. Born This Way – Lady Gaga 
4. My Kinda Party – Jason 
Aldean 
5. The Gift – Susan Boyle 
6. Tha Carter IV – Lil Wayne 
7. Pink Friday – Nicki Minaj 
8. Sigh No More – Mumford 
& Sons 
9. Loud – Rihanna 
10. Teenage Dream – Katy 
Perry 

Prav tako je že objavljena 
prva celoletna različica le-
stvice Social 50, ki spremlja 
aktivnosti glasbenih izva-
jalcev in njihovih zvestih 
privržencev na družabnih 
omrežjih.

���
10 najboljših v letu 2011 
na lestvici Social 50 
Artists:
1. Justin Bieber 
2. Lady Gaga 
3. Rihanna 
4. Eminem 
5. Shakira 
6. Katy Perry 
7. Akon 
8. Black Eyed Peas 
9. Michael Jackson 
10. Nicki Minaj 

Na osnovi vseh zbranih 
podatkov so pri Billboardu 
sestavili tudi letno lestvico 
najuspešnejših izvajalcev. 
Lestvica je sestavljena na 
osnovi naslednjih kriterijev: 
uvrstitve na lestvicah, pro-
daje, število predvajanj na 
televizijskih in radijskih po-
stajah, število snetih plača-
nih skladb kot tudi aktivno-

sti na družbenih omrežjih. 
Tudi na tej lestvici je prepri-
čljivo zmagala Adele.

���
10 najboljših izvajalcev v 
letu 2011:
1. Adele 
2. Rihanna 
3. Katy Perry 
4. Lady Gaga 
5. Lil Wayne 
6. Bruno Mars 
7. Nicki Minaj 
8. Taylor Swift 
9. Justin Bieber 
10. Chris Brown 

Ena izmed najpopular-
nejših zasedb iz 80-tih prej-
šnjega stoletja, legendarna 
britanska skupina Duran 
Duran, je predstavila video-
spot za svojo novo skladbo 
Girl Panic. Glavno vlogo 
so fantje prepustili svetov-
no znanim fotomodelom, 
tako da v njem nastopa 5 
vrhunskih modelov: Naomi 
Campbell, Eva Herzigova, 
Cindy Crawford, Helena 
Christensen in Yasmin Le 
Bon (žena pevca zasedbe 
Simona Le Bona). Spot za-
radi opolzkih seksi scen, 
omenjene dame se namreč 
v njem kažejo napol gole, že 
buri duhove in ga je v neka-
terih državah prepovedano 
predvajati. Režiser spota za 
skladbo Girl Panic je bil Jo-
nas Ackerlund. Ackerlund je 
med drugimi sodeloval tudi 
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S svetovne 
glasbene 
scene

BILBOARDOVIH VROČIH 100 (ZDA)
1. WE FOUND LOVE – Rihanna ft. Calvin Harris
2. SEXY AND I KNOW IT – LMFAO
3. IT WILL RAIN – Bruno Mars

UK TOP 100 (VELIKA BRITANIJA)
1. DANCE WITH ME TONIGHT – Olly Murs
2. WISHING ON A STAR – X factor finalists 2011
3. DEDICATION TO MY EX (MISS THAT) – Lloyd ft. 
Andre 3000/Lil Wayne

NEMČIJA
1. VIDEO GAMES – Lana Del Rey
2. HANGOVER – Taio Cruz feat. Flo Rida
3. WE FOUND LOVE – Rihanna ft. Calvin Harris

11. E WITH ME TONIGHT –NCE WITDADANCE  Olly Muurrss
2. 2. BRIDGE OF LIGHT –RIDGGE OBBRIDDG IGHT  Pinkk
3. WE FOUND LOVE –UOU LOVE – Rihanna ft. Calvin Harris vinhanna 
 4. WITHOUT YOU –HOUT – David Gueta & UsherUshe David Guet
 5. WHEN WE STAND TOGETHER –N WE N ND TOGETHER  NickelbackNickeke
 6. PARADISE –ADISE –ADIS  Coldplayold
 7. OUR DAY WILL COME – DAY WILDAY Amy Winehouse Winenehoho
8. MARRY YOU –RY YOU –YOU  Bruno Mars
 9. MARRY THE NIGHT –RY E NTHE  Lady Gaagga
 10. GERONIMO –RON OONIMO  Aura Dione
 11. YOU AND I –U AU AND  Lady Gaga

Z  Vami na frekvencah bo Janko Bezjak

Foto: wordpress.com

Coldplay

že z Lady Gaga pri skladbah 
Telephone in Paparazzi. 
Duran Duran so trenutno 
na glasbeni turneji, na ka-
teri predstavljajo svoj novi 
album. Najbližje Sloveniji 
bodo 23. 1. 2012, ko bodo 
nastopili na Dunaju.

Britanska glasbena revija 
NME je objavila lestvico 50 
najslabših videospotov v 
zgodovini popularne glas-
be. Neslavno prvo mesto je 
osvojila YouTube senzacija 
Rebecca Black in njen spot 
za skladbo Friday. Na ome-
njenem seznamu se je zna-
šla sila raznolika druščina 
od Cher, Paris Hilton, Milli 
Vanilli, Vanilla Ice pa vse do 
Susan Boyle in zasedbe Raz-
orlight.

���
10 najslabših videospotov 
v zgodovini po izboru 
glasbene revije NME:
1. Rebecca Black – Friday
2. Kings Of Leon – Radioac-
tive
3. Susan Boyle – Perfect Day
4. Lady Gaga – Judas
5. Eric Prydz – Call On Me
6. Razorlight – Wire To Wire
7. Pixies – Velouria
8. Christina Aguilera – Not 
Myself Tonight
9. The Fray – How To Save A 
Life
10. James Blunt – You're 
Beautiful

Janko Bezjak

To je to

Sploh veste, kaj se dogaja?
Čisto tako iz dolgčasa sem prebi-

ral novice o dogajanju v svetu. Pred-
vsem kaj se dogaja z Evropo, evrom 
in nasploh z bližnjim gospodarstvom. 
Tudi o modrih ukrepih in dobrih na-
merah nekaterih politikov sem kaj 

prebral. In odkrito povedano, nekatera dejstva so me prav 
pretresla. Z vidika, da se kaj takšnega sploh lahko zgodi, 
in še bolj, da se tolerira.

Se sploh zavedate, da Evropska unija počasi na pozicije 
državnih vlad postavlja svoje rekrute? Neizvoljene “pred-
sednike”? Sta Mario Monti (Italija) in Lucas Papademos 
(Grčija) demokracija? Nihče ju ni izvolil, pa vendar sta oba 
predsednika vlad; ob tem se razume, da sta oba padla s 
precej visokih nadstropij v Bruslju. Marionete, ki podpiše-
jo vsak zakon, ki prileti z vrha EU in bolj ali manj služijo 
formalnosti, so tako ali tako najbolj zaželene. Pa to je sta-
ra modrost. Čemur se zelo čudim, je to, da to nikogar ne 
zmoti, nihče se ne zgane. Mar res nihče ne uvidi, kaj se 
dogaja? Se še kdo sploh spomni irskega referenduma o 
Lizbonski pogodbi izpred kakšnih treh let, ko so jo Irci za-
vrnili, vendar so referendum morali ponoviti, da je Evropa 
dobila “pravi” odgovor?

Naj zveni to še tako zlizano, vendar se mi srce trga, ko 
pomislim, kako dolgo skozi zgodovino smo se borili za 
svojo državo, zdaj pa z njo počnemo, kakor da ni vredna 
nič. Ljudje se sploh ne zavedamo, kakšen blagor je imeti 
lastno državo, lasten jezik in zgodovino. Očitno nam to ne 
pomeni veliko, saj smo se spet obesili na prvi rep, ki je 
prišel mimo. Mar smo se res tako zlahka pripravljeni od-
povedati lastni suverenosti? Enkrat je treba reči: “Dovolj!” 
A kaj, ko pa se veliki večini Evropska unija zdi nekaj tako 
fletnega. Samo da se jim kaj lepega obljubi ter pokaže ne-
kaj blišča in prestiža, pa četudi na kraljevi glavi, že se jim 
cedijo sline …

Diktatura, ki se odvija, jih ne zanima. Preko koliko tru-
pel je treba stopiti, tudi ne. Ljudi ne zanima (res je tudi, 
da je temu namenjena minimalna medijska pozornost, če 
sploh kakšna), da EU pripravlja novo pogodbo, imenovano 
ESM. Na podlagi te lahko v dobri veri za “stabilnost” valute 
(čeprav ta, dokler je v rokah privatnih bank, nikdar ne bo 
stabilna) od članic kadarkoli v roku sedmih dni zahtevajo 
kakršno koli vsoto denarja in države jo morajo brezpogoj-
no nakazati. Ob tem lahko sklad po mili volji sproža sodne 
postopke, medtem ko sam in vsi njegovi vodilni uživajo 
imuniteto pred vsemi sodišči, vladami, revizijami, preiska-
vami in nadzornimi organi. Ne more se ga razlastiti, nič se 
mu ne more zaseči ali zapleniti, dokumenti pa tako sploh 
niso javno dostopni …

A kaj takšnega čisto zares lahko dopustimo? Kaj se 
človeštvo v vsej zgodovini ni naučilo ničesar?! Fašizem je 
Evropa že trpela, ne sme ga še enkrat. In to JE fašizem, v 
polnem pomenu besede. SSKJ ponuja jasno razlago: ‘faši-
zem – diktatura finančne oligarhije’. Kar se dogaja, ni nič 
drugega, pa četudi nam nenehno na glas ponavljajo man-
tre o demokraciji in svobodi, pa še čem. Dobro bi bilo, če 
bi se ljudje za trenutek ustavili in morda vsaj za trenutek 
vklopili možgane.

Matic Hriberšek

Foto: wordpress.com

Rihanna



SESTAVIL 
EDI

KLASINC

OSTANEK 
GROZDA

POKRIVALO 
DUHOVNIKOV

OGLARSKO 
ORODJE ZA 
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SKLADBA 
JURETA 

ROBEŽNIKA

KAČJA 
LUKNJA

KROŽENJE, 
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OZARA NA 
NJIVI

MLADIČ 
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FARMSKI 
PRAŠIČ

SPOKOJ

Štajerski
TEDNIK

DVOJNIK PRI 
AKCIJAH

SEDIMENTNA 
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POSLANEC
SD
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TRAKOVODDELEK 

KONJENICE

STROKOV-
NJAK ZA 

KOZMETIKO

ROGOVILA ZA 
PLUG, 

PODORA

IVAN 
MINATTI

TRMA, 
UPOR

VAS PRI 
AJDOVŠČINI

NAPADALEC
KAČJI UGRIZ LOVEC NA 

JEREBE
MESTO PRI 

SPLITU
DUHOVNIK 
(BENEŠKO)

SRBSKA 
SLADICA IZ 

SADJA

NAŠ PEVEC MAJDA ARH

ŽENSKI OS. 
ZAIMEK POMAGANJE

NAŠ 
NOGOMETNI 

TRENER 
(MATJAŽ)

SOZVOK
NAŠ BIOLOG 

(BORUT)

GLAS OB 
STRELU

POKOPALIŠČE 
V LJUBLJANI

VODNO 
PLOVILO

ALFI NIPIČ

POLITIK 
(ANDREJ) POLTEMA ŽIVALSKA 

USTNICA
TOLKIENOV 

LIK
ČASOVNI 
TERMIN

JAMAJŠKA 
GLASBA

PREDHODNIK 
TOLARJA

MARIBORSKA 
GALERIJA KRONOMETER

GALIJ IVO JAN

VINAR, 
KLETAR

IRONIČEN 
ČLOVEK

MORSKA 
RIBA

STRANSKI 
ZGORNJI DEL 

TRUPA

SRBSKO 
ŽGANJE

NAŠA 
IGRALKA 
BAJGOT

PRIHODNOST
Američani so izdelali nov ra-
čunalnik, ki napoveduje priho-
dnost, toda da ne bi bil tako eno-
staven, računalnika za usodo ne 
smeš vprašati direktno. No, tudi 
Bush si je zaželel izvedeti, kako 
bo v prihodnosti, zato je vprašal 
računalnik:
»Ali bo po 3. svetovni vojni še 
mogoče kupiti kokakolo?«
»Seveda!« je odgovoril računal-
nik.
»In koliko bo treba plačati za-
njo?«
»Tri juane.«

☺☺☺
UKRADENO GROZDJE
Policist se vseli v nov blok.
»Kako lepa naprava za umiva-
nje!« reče in položi grozdje v 
školjko. Ko potegne vodo, da bi 
sadje opral, grozdje izgine nav-
zdol. Policist steče k spodnjemu 
sosedu:
»Takoj mi vrnite grozdje, ki ga je 
odplaknilo k vam!«
»Bom, »reče sosed, »ko mi bo-
ste vrnili roleto, ki jo je odneslo 
gor!«

☺☺☺
KRITIK
»Grozno!« reče pisatelj prijatelju. 
»Moj petletni sin mi je raztrgal 
roman, ki sem ga pisal dve leti!«
»Kaj? Zna že brati?«
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Smeh ni greh
☺☺☺

PRESTROGA VZGOJA
»Našega malega Petra sva pre-
strogo vzgojila!« je rekla žena 
možu, ko se je ta vrnil iz službe.
»Kako to misliš?«
»Danes zjutraj ga je v vrtcu nova 
varuška vprašala, kako mu je 
ime, on pa je odgovoril:
'Peter-pusti-to-pri-miru'!«

☺☺☺
ISTA FIRMA
Pri Kovačevih na vrata potrka 
župnik.
»Si ti, angelček moj?« vpraša 
Kovač.
»Ne ravno,« odgovori župnik,« 
sem pa iz iste firme.«

☺☺☺
NAJBOLJŠA LAŽ
Grega se med poukom pogovar-
ja z Borutom. Učitelj ju vpraša:
»S čim pa se zabavata, mlada 
gospodiča?«
»O bankovcu za petsto evrov se 
pogovarjava. Našla sva ga na 
šolskem dvorišču in se odločila, 
da jih dobi tisti, ki se bo najbolj 
zlagal.«
»Kaj ne vesta, da lagati ni lepo? 
V vajinih letih se jaz nikoli nisem 
zlagal!«
Borut sklene: »Daj, Gregor, dajva 
mu denar, on laže najbolje!«

UGANKARSKI SLOVARČEK: BEKON = farmski prašič, ESKADRON = oddelek konjenice, JEREKA = naselje v občini Radovljica, KLJUBEST = trma, kljubovanje, upor, KOŽMANI = naselje pri Ajdovščini, PODVORA = rogovila 
za plug, podora, TOLKA = oglarsko orodje za črnitev kope, ZAORA = ozara na njivi, ŽENER = slovenski biolog (Borut, 1935-1974).

REŠITEV TE KRIŽANKE. Vodoravno: obtok, zaora, orlič, bekon, smetanik, kozmetik, kljubest, agresor, pik, jerebar, sladko, Tomo Jurak, MA, Kek, akord, Žener, pok, AN, Ždanov, mrak, čoba, dinar, Agora, časomer, 
enolog, ironik, klovn, ramena, rakija, Ančka.

TOREK
krompirjeva omaka, hrenovka
SREDA
korenčkova juha, pita z lososom in sirom*, solata
ČETRTEK
prežganka, njoki z drobtinami, solata
PETEK
piščančji ražnjiči, krompirjevi kroketi, solata
SOBOTA
jota, ponarejena prekmurska gibanica**
NEDELJA
goveja juha s palačinkami, pečena piščančja bedra 
na zelju, dušen riž
PONEDELJEK
kisla juha z mesom, pražen krompir

*Pita z lososom in sirom
Testo: 25 dag moke, 2 jajci, 15 dag masla, 2 žlici kisle 

smetane, 1 žlička soli; nadev: 300 g pora, 3 jajca, 4 dl sme-
tane za kuhanje, 150 g poljubnega sira, 100 g gorgonzole, 
50 g dimljenega lososa, malo masla, sol, poper.

Zamesite testo iz naštetih sestavin in ga dajte za pol ure v 
zamrzovalnik. Malo masla stalite v ponvi in na njem popraži-

te por, ga solite in dušite približno 10 minut. Posebej zmešaj-
te jajca, smetano za kuhanje, nariban sir ter po okusu solite in 
poprajte. Testo razvaljajte, dajte v pomaščen pekač za pito in 
pecite približno 10 minut, potem pa ga vzemite iz pečica. Na 
testo nadevajte dušen por, polovico nasekljane gorgonzole in 
polovico lososa, prelijte z jajčno zmesjo, nato pa potresite še s 
preostalim lososom in gorgonzolo.. Pecite približno 40 minut.

**Ponarejena prekmurska gibanica
2 jogurtova lončka moke, 1 pecilni prašek, 1 jogurtov 

lonček sladkorja, 1 vanilijin sladkor; nadev: 4 velika ja-
bolka, 50 dag skute, 2,5 dl mleka, 2,5 dl sladke smetane, 3 
jajca, pest orehov ali maka (lahko tudi oboje).

V posodi zmešajte moko, pecilni prašek, sladkor in vanilijin 
sladkor. To razdelite v tri jogurtove lončke. Pekač (30x25) do-
bro namažite z margarino, posujte vanj prvi lonček mešanice, 
nanjo posujte 1/2 naribanih jabolk (lahko jih potresete z malo 
cimeta), na jabolka potresite 1/2 skute, posujte s polovico mle-
tih orehov ali maka, nato posujte z drugim lončkom osnovne 
mase ter ponovite z jabolki, skuto, orehi ali makom. Na koncu 
posujte z zadnjim lončkom osnovne mešanice. Vse skupaj malo 
prepikajte z vilicami. V posodi dobro zmešajte mleko, sladkor, 
smetano in jajca ter polijte po pecivu. Malo počakajte, da se jajč-
na mešanica dobro vpije, potem pa specite.

Zbrala: Alenka Šmigoc Vinko

Kaj bomo danes jedli

Foto: AŠV

Piščančja bedra in krače, Piščančja bedra in krače, 
pečeni na zeljupečeni na zelju

Foto: AŠV

Goveja juha s palačinkamiGoveja juha s palačinkami



Govori se ...
… da se je lukarski župan 

odločil, da bo požrešnim 
društvom priškrnil finančno 
pipico. Bo najbrž raje sam 
poskrbel za kakšen kulturni 
dogodek ob različnih prazni-
kih. »Siva kučma« in »Tam 
stoji pa hlevček« mu že gresta, 
tako da je za letos urejeno; ni 
pa vrag, da do Prešernovega 
dne ne bi obnovil »Vrbe«, saj 
je tudi on prekaljen bivši kul-
turnik.

… da bo po 18 letih, štirih 
mesecih in 21 dneh sedenja 
na dveh stolčkih presedlal na 
enega, bolje plačanega, slove-
njegoriški županski klopotec.

… da se je za podobno po-
tezo odločil tudi eden najbolj 
zdravih direktorjev. Le da je 
on za to odločitev potreboval 
samo dobrih pet let.

… da uporabniki novih 
finskih savn v poetovionskih 
termah ne bodo potrebovali 
dodatne aroma terapije, saj 

je ta že vgrajena v vinskih 
sodih.

.. da v nekaterih delovnih 
okoljih počnejo vse, samo da 
bi prejeli evropska sredstva. V 
znanem in uspešnem obme-
stnem podjetju baje kupujejo 
neke stroje, pa čeprav še ne 
vedo, kaj bodo z njimi počeli.

… da ima baje že vsako 
podeželsko pokopališče lepše 
urejeno mrliško vežico, kot jo 
premore osrednje poetovion-

sko. Pa ni zato nič cenejše.
… da so Poetoviončanke še 

vedno boljše od Celjank. Vsaj 
na rokometu.

Vidi se ...
… da veseli december na 

poetovionski tržnici ni nič 
kaj vesel, saj je ta v času bo-
žično-novoletnega sejma 
skoraj prazna. Posnetek je 
nastal včeraj dopoldne okoli 
11. ure.
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Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 20. decembra do 26. decembra 2011. 1 znak – 
slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Foto: Tajno društvo PGC

Foto tedna � Bralci fotografirajo

Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Fotografiji se razlikujeta v petih podrobnostih. Poiščite jih, 
označite s krožcem, izrežite sličico in jo do ponedeljka, 24. 
decembra, pošljite na naslov: Radio-Tednik, Raičeva 6, Ptuj. 

Ime in priimek: 

Naslov: 

Pošta: 
Med pravilnimi rešitvami smo izžrebali nagrajenca, ki bo nagrado 

prejel po pošti. Nagrado prejme Kristina Škrlec, Podgorci 47, 
2273 Podgorci. 

 Ljubezen Posel Denar Zdravje

Oven �� ☺ €€€ ��

Bik ��� ☺☺ € �

Dvojčka �� ☺☺☺ € ���

Rak �� ☺ €€ �

Lev � ☺☺ €€€ �

Devica �� ☺ €€ ��

Tehtnica � ☺☺☺ €€ �

Škorpijon �� ☺☺☺ € ���

Strelec ��� ☺☺ €€ �

Kozorog ��� ☺ €€ ���

Vodnar � ☺☺ € ���

Ribi �� ☺☺☺ € ��

Foto: Ela Kokot

Vam je kakšna fotografija posebej uspela? Se vam zdi, da bi bila zanimiva tudi drugim bral-
cem? Pošljite nam jo, pa bomo izbrali najzanimivejšo. Naš elektronski naslov: nabiralnik@
radio-tednik.si. Fotografija naj bo v formatu »jpg« in dovolj velika za objavo v časopisu (vsaj 
300 kB - raje več). Pripišite še avtorja fotografije in opišite, kdaj in kje je fotografija nastala. 
Veselo na delo!
Tokrat nam je fotografijo prinesla Ela Kokot iz Bresnice pri Podgorcih, na njej pa sta dva pre-
lepa kužka Boni in Rex.

Iskrice
(Vir: www.pregovor.com)

»Ob pravem trenutku izgovorjena beseda je jabolko v 
srebrni posodi.« Solomon

***
»Nekatere besede nenadoma kot strela z jasnega odkri-
jejo v meni deželo cvetja.« Joseph von Eichedorff

***
»Nisem sam. So besede!« Jorge Alvarez

***
»Očitno so besede najmočnejša droga, ki jo človeštvo 
uporablja.« Rudyard Kipling

***
»Dobra beseda ne izboljša slabega dejanja, zla beseda 
ne zatre dobrega dela.« Demokrit

***
»Natančna beseda je najbolj zanesljiva priča za pravič-
no misel.« Isocrates

***
»Vsaka napisana beseda je zmaga nad smrtjo.« Michel 

Butor

***
»Rajši srce brez besed kot pa besede brez srca.« Kongoški 

pregovor

***
»Ko govoriš, morajo biti tvoje besede boljše od molka.« 
Arabski pregovor

***
»Ni rešitve v obilici besedi.« Slovanski pregovor

7 5 2
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5 9 7 8 3
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6 9 3 4 8

1 8 2 6
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V obdobju veljave zakona, 
ki temelji na direktivi EU o 
vpeljavi ukrepov za spodbu-
do izboljšav varnosti in zdrav-
ja delavcev pri delu, so se po-
javila nekatera vprašanja in 
dileme glede izvajanja zakona 
v zvezi z definicijo delodajal-
ca, opredelitvijo t. i. predho-
dnega varstva, ustreznostjo 
metodologij za ocenjevanje 
tveganja, ureditvijo prve po-
moči, ureditvijo zagotavljanja 
strokovnih nalog varnosti pri 
delu, zagotavljanjem zdra-
vstvenega nadzora pri delu, 
ustreznostjo institucionalne-
ga okvira, kot sta Zbornica 
varstva in zdravja pri delu in 
Svet za varstvo in zdravje pri 
delu, ter javnimi pooblastili, 
je povedal Franc Stopajnik, 
predsednik Društva strokov-
nih delavcev za varnost in 
zdravje pri delu Ptuj, s ka-
terim smo se pogovarjali o 
novem zakonu o varnosti in 
zdravju pri delu.

Katere so bistvene spre-
membe oziroma novosti 
zakona?

»Zakon določa pravice in 
obveznosti delodajalcev in 
delavcev glede zagotavljanja 
varnega in zdravega dela ter 
ukrepe, ki jih je v zvezi s tem 
dolžan izvesti delodajalec. 
Normativni okvir sestavljajo 
zakon in izvršilni predpisi o 
varnosti in zdravju pri delu, 
ki jih izdaja minister za delo 
po posvetovanju s socialnimi 
partnerji v ekonomsko-soci-
alnem svetu. Uporablja se v 
vseh dejavnostih za vse ose-
be, ki so navzoče v delovnem 
procesu, razen za vojaške 
dejavnosti Slovenske vojske, 
policijskega dela oziroma za-
ščite, reševanja in pomoči ob 
naravnih in drugih nesrečah, 
ki jo izvajajo Civilna zaščita in 
druge reševalne službe, ter v 
rudarstvu; na teh področjih 
so posamezna vprašanja var-
nosti in zdravja pri delu ure-
jena s posebnimi predpisi.

Delodajalec mora izvajati 
ukrepe, potrebne za zagoto-
vitev varnosti in zdravja de-
lavcev ter drugih oseb, ki so 
navzoče v delovnem proce-

su. Po novem mora posebno 
skrb nameniti zagotavljanju 
varnosti in zdravja nosečih 
delavk, mladih in starejših de-
lavcev ter delavcev z zmanj-
šano delovno zmožnostjo ter 
pri izbiri ukrepov upoštevati 
posebna tveganja, ki so jim ti 
delavci izpostavljeni pri delu. 
Pri tem mora upoštevati spre-
minjajoče se okoliščine ter iz-
vajati take preventivne ukre-
pe in izbirati take delovne in 
proizvajalne metode, ki bodo 
zagotavljale izboljševanje 
stanja in višjo raven varnosti 
in zdravja pri delu ter bodo 
vključene v vse aktivnosti de-
lodajalca in na vseh organiza-
cijskih ravneh.«

Nevarnosti in 
tveganja moramo 
prepoznati

Katere so nove in spre-
menjene obveznosti delo-
dajalca, ki jih je prinesel 
novi zakon?

»Najpomembnejša naloga 
vsakega delodajalca na po-
dročju varnosti in zdravja 
pri delu je, da prepozna vse 
nevarnosti in tveganja, ki so 
jim ali bi jim lahko bili izpo-
stavljeni delavci, ter da delav-
ce z ustreznim ukrepanjem 
zavaruje pred njimi. Ob tej 
priložnosti bi izpostavil, da 
mora delodajalec na delov-
nih mestih, na katerih obsta-
ja večja nevarnost za nasilje 
tretjih oseb, poskrbeti za 
tako ureditev delovnega me-
sta in tako opremo, ki tvega-
nje za nasilje zmanjšata in ki 
omogočata dostop pomoči 
na ogroženo delovno mesto. 
Poleg tega mora načrtovati 
postopke za primere nasilja 
in z njimi seznaniti delavce, 
ki na takih delovnih mestih 
delajo. Prav tako mora de-
lodajalec sprejeti ukrepe za 
preprečevanje, odpravljanje 
in obvladovanje primerov 
nasilja, trpinčenja, nadlego-
vanja in drugih oblik psiho-
socialnega tveganja na delov-
nih mestih, ki lahko ogrozijo 
zdravje delavcev.

V uporabo sme delodajalec 

Ptuj � Novosti zakona o varnosti in zdravju pri delu

Poslej tudi promocija zdravja na delovnem mestu
3. decembra je začel veljati novi zakon o varnosti in zdravju pri delu, s tem dnem pa je prenehal veljati zakon, ki je veljal od julija 1999.

Foto: Črtomir Goznik

Franc Stopajnik

dati objekt le, če je pridobil 
dokumentacijo, ki ustreza 
značilnostim projekta in ki 
vsebuje ustrezne varnostne 
in zdravstvene podatke, ki 
jih je treba upoštevati pri vsa-
kem nadaljnjem delu v fazah 
uporabe, vzdrževanja, ruše-
nja in podobno, kot to določa 
uredba o zagotavljanju varno-
sti in zdravja pri delu na zača-
snih in premičnih gradbiščih. 
Ta mora biti pripravljena že v 
fazi priprave projekta v zvezi 
z nadaljnjim delom skladno s 
predpisi o zagotavljanju var-
nosti in zdravja na začasnih 
in premičnih gradbiščih. V 
njej morajo med drugim pi-
sno ocenjena tveganja, ki bi 
jim delavci lahko bili izposta-
vljeni pri delu. To pomeni, da 
bo moral delodajalec predho-
dno oceniti tveganja, ki bodo 
nastala v zvezi z novim delov-
nim procesom.

Nevarne kemične snovi 
sme delodajalec dati v upo-
rabo le, če so opremljene z 
varnostnim listom, v katerem 
je proizvajalec oziroma do-
bavitelj navedel vse varno-
stno-tehnične podatke, ki so 
pomembni za ocenjevanje 
tveganja pri delu s temi snov-

mi, in če so zagotovljeni vsi 
varnostni ukrepi, ki izhajajo 
iz varnostnega lista.

Novi zakon določa osnov-
no dolžnost delodajalca, da 
pisno oceni tveganja, ki so 
jim delavci izpostavljeni ali 
bi jim lahko bili izpostavljeni 
pri delu. Ker pravilnik ne bo 
več veljal, določa tudi posto-
pek in način ocenjevanja tve-
ganja, ki obsegata zlasti iden-
tifikacijo oziroma odkrivanje 
nevarnosti.

V izjavi o varnosti z oceno 
tveganja delodajalec na pod-
lagi strokovne ocene izvajalca 
medicine dela določi poseb-
ne zdravstvene zahteve, ki jih 
morajo izpolnjevati delavci 
za določeno delo, v delov-
nem procesu ali za uporabo 
posameznih sredstev za delo. 
Izjavi o varnosti mora deloda-
jalec k pisni oceni tveganja 
priložiti tudi zapisnik o po-
svetovanju z delavci oziroma 
njihovimi predstavniki.

Po novem mora deloda-
jalec načrtovati promocijo 
zdravja na delovnem mestu 
in zanjo zagotoviti potrebna 
sredstva pa tudi način spre-
mljanja njenega izvajanja.«

Katere novosti zakona 

o varstvu in zdravju pri 
delu pa se nanašajo na 
same delavce?

»Novost zakona je prepo-
ved dela pod vplivom alkoho-
la, drog ali drugih prepoveda-
nih snovi. Prav tako delavec 
ne sme delati ali biti pod vpli-
vom zdravil, ki lahko vplivajo 
na psihofizične sposobnosti 
na tistih delovnih mestih, 

na katerih je zaradi večje ne-
varnosti za nezgode pri delu 
tako določeno z izjavo o var-
nosti z oceno tveganja. Ali 
delavec izpolnjuje svojo dol-
žnost glede alkohola, drog ali 
drugih prepovedanih snovi, 
delodajalec ugotavlja v po-
stopku in na način, določen 
z internim aktom. Delavca, ki 
je delal ali je bil na delovnem 
mestu v nasprotju z navedeni-
mi določili, mora delodajalec 
odstraniti z dela, delovnega 
mesta in iz delovnega proce-
sa.

Med spremembami zako-
na o varstvu in zdravju pri 
delu je treba omeniti tudi 
spremembo opredelitve za-
grožene globe. Inšpektorat 
RS za delo kot prekrškovni 
organ za zakon o varnosti in 
zdravju bo v bodoče izrekal 
za storjeni prekršek iz tega 
zakona denarno globo za 
delodajalca v višini od 2.000 
do 40.000 evrov. Od 500 do 
4.000 evrov znaša globa za 
odgovorno osebo delodajal-
ca, ki stori prekršek. Delavec, 
ki stori prekršek, se kaznuje z 
globo od 100 do 1.000 evrov. 
Prav tako so določene globe 
za samozaposlene osebe; če 
storijo prekršek, se jih kaznu-
je z globo od 500 do 10.000 
evrov.«

MG
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Je čas, ki da, je čas, ki vzame,
pravijo, da je čas, ki celi rane.
In je čas, ki nikdar ne mine,
ko zasanjaš se v spomine. 

V SPOMIN
13. decembra 2011 so minila štiri leta, 
odkar nas je zapustila

Dragica Lesjak 
IZ MOŠKANJCEV 20
Hvala vsem, ki se ustavljate ob njenem grobu in ji prižgete 
sveče ter nosite cvetje.

Vsi njeni

Kogar imaš rad,
nikoli ne umre,
le daleč, daleč je.

V SPOMIN

Valeriji Peršoh
IZ PLETERIJ 48

Tiha bolečina spremlja spomin na 21. december 2003.
Hvala vsem, ki se je spomnite in ji prižgete svečko z lepo 
mislijo.

Vsi tvoji, ki te imajo radi

IZVAJAMO IZOLACIJO VLA-
ŽNIH HIŠ, ravnih streh, teras, 
balkonov, kleti, ki jih zaliva 
voda, in vsa druga gradbena 
dela. Hack Janos, s. p. Telefon 
02 579 91 66, 041 636 489.

GOTOVINSKA POSOJILA NA 
POLOŽNICE, posojila za zapo-
slene in upokojence, izplačilo 
gotovine takoj, tudi za osebe 
z nižjimi dohodki. Info-kredit, 
d. o. o., Mlinska ulica 28, 2000 
Maribor, telefon 051 70 10 20 
ali 02 25 27 363.

POPOLNA novost, solarne sve-
če na sončno energijo. Za vaše 
najdražje gorijo več let. Poma-
gajmo očistiti Slovenijo. Naroči-
la na telefon 040 225 363 ali 
info@fl exstone.si.

Torek, 20. 12. 2011
10:30 Ptuj, Kulturna dvorana gimnazije: uvodna prireditev projektnega 

tedna 
16:30 Ptuj, cerkev sv. Petra in Pavla: adventni projekt, nastop pevskega zbora 

in inštrumentalistov Zasebne glasbene šole sv. Petra in Pavla 
17:00 Jurovski dol, kulturni dom: gledališka predstava Žabec je junak; prihod 

Božička in obdaritev otrok 
17:00 Ormož, viteška dvorana gradu: predavanje o starševstvu, spominjanje 

lastnega otroštva, mag. Andreja Pernek Vreča, v organizaciji mladin-
skega centra in Vrtca Ormož 

17:30 Voličina, kulturni dom: glasbena prireditev otrok vrtca in učencev OŠ 
Voličina – V pričakovanju 

18:00 Maribor, Kulturni inkubator: predavanja Gregorja Lazarja o kapitaliz-
mu Svet kot zarota, Tajkun 

Sreda, 21. 12. 2011   
14:00 Ormož, Bela dvorana Grajske pristave: forum o Regionalni destinacij-

ski organizaciji 
16:00 Cerkvenjak, avla kulturnega doma ter parkirišče: božično-novoletni 

sejem 
16:00 Hajdina, trg pred PSC: prihod dedka Mraza in obdaritev otrok 
16:00 Ormož, Knjižnica Franca Ksavra Meška: pravljična ura 
18:00 Destrnik, telovadnica OŠ: 14. dobrodelni božično-novoletni koncert 

OŠ Destrnik - Trnovska vas 
19:00 Hajdina, cerkev sv. Martina: božično-novoletni koncert s Slovenskim 

oktetom 

Četrtek, 22. 12. 2011   
 18:00 Markovci, športna dvorana: božično-novoletna prireditev OŠ Markovci

Petek, 23. 12. 2011    
08:30 Ptuj, Mestno gledališče: predstava za otroke Pika, kje je tvoja nogavi-

ca, za šole in izven 
10:00 Ormož, OŠ Stanka Vraza: novoletna zabava z dedkom Mrazom 
10:20 Ptuj, Mestno gledališče: predstava za otroke Pika, kje je tvoja nogavi-

ca, za šole in izven 
17:00 Lenart, Trg osvoboditve: predstava dramske skupine OŠ Sladki Vrh 

Medvedek išče varuško in prihod Božička 
17:00 Ormož, grad: svečanost ob državnem prazniku – dnevu samostojnosti 

in enotnosti s podelitvijo občinskih priznanj 
18:00 Makole, center: 9. tradicionalni božično-novoletni pohod z baklami po 

poti Forma vive 
18:00 Ormož, Bela dvorana Grajske pristave: koncert opernih arij; nastopajo 

Galja Gorčeva, Barbara Sorč, Valentin Enčev in Jelena Boljubaš 
18:30 Lenart, Center Slovenskih goric: prireditev Slovenskogoriški glasovi 

s pevci DU Cerkvenjak in MePZ medobčinskega društva invalidov 
Lenart 

19:00 Poljčane, Dom športa in kulture: osrednja občinska prireditev ob dnevu 
samostojnosti in enotnosti 

20:30 Ptuj, DomKulture: božično-novoletni koncert z glasbeno skupino Kvin-
ton 

  Kino Ptuj
od torka, 20. do srede, 28. decembra, ob 19:00 – art: Drevo življenja

Prireditvenik Mali oglasi
STORITVE

Prevajalska agencija Prolingua – 
kvalitetni prevodi v 23 jezikov po 
ugodnih cenah. 17 % popust na 
prvo naročilo! Kontaktirajte nas na 
info@prolingua.si.

KMETIJSTVO

KUPIM traktor in kmetijsko mehani-
zacijo. Telefon 041 358 960.

PRODAJAMO bele piščance doma-
če reje, Irgoličevi, Sodinci 22, Veli-
ka Nedelja. Tel. 713 60 33.

DRVA iz sušilnice in bukovi briketi, 
1 t nadomesti 7,5 m3 običajnih bu-
kovih drv, ugodna dostava. Telefon 
051 828 683.

OBRTNA CONA 
Markovci pri Ptuju
Občina Markovci prodaja na atraktivni lokaciji v neposredni bližini 
Ptuja ob moderno razviti obrtni coni Novi Jork 2,5 ha opremljenih 
stavbnih zemljišč. Cena je 21 €/m2 + DDV. Parcele so oproščene pla-
čila spremembe namembnosti kmetijskega zemljišča. Javni razpis je 
objavljen na spletni strani www.markovci.si. 

PRODAM več prašičev, težkih od 30 
do 100 kg. in traktor Deutz Torpe-
do 48, letnik 88. Tel. 051 335 017.

PRODAMO 140-kilogramske svinje 
domače reje. Tel. 792 38 61.

PO ZELO ugodnih cenah odkupu-
jemo vse vrste hlodovine. Možnost 
odkupa na panju. Aleksander Šket, 
s. p., Irje 3/d, 3250 Rogaška Sla-
tina. Ostale informacije dobite po 
telefonu 041 326 006.

PRODAM SUHA bukova drva, razce-
pljena, dolžine 1 meter, 50, 33 in 25 
cm, vse z dostavo. Tel. 051 667 170.

PRODAM več prašičev, težkih od 30 
do 50 kg. Tel. 751 03 81.

PRAŠIČE mesnate pasme, težke od 
50 do 120 kg prodamo. Po dogo-
voru jih tudi očistimo. Telefon 041 
978 309.

NEPREMIČNINE 

V CENTRU MESTA, KREMPLJEVA ULI-
CA NA PTUJU oddamo v najem po-
slovne prostore v drugem nadstropju 
v izmeri 68 m2. Tel. 041 212 136.

DOM – STANOVANJE

NA PTUJU oddajo v najem opre-
mljeno trosobno stanovanje v izme-
ri 100 m2 v poslovno stanovanjski 
zgradbi, po želji tudi garažo. Tel. 
031 616 750.

ODDAM v najem dvosobno 
stanovanje v Studencah, najemnina 
250 evrov plus varščina. Telefon 070 
707 658.

DELO 

ZAPOSLIMO pridno ter komu-
nikativno dekle za delo v gos-
tinskem lokalu. Gostilna Kureš, 
Mateja Kureš, s. p., Šikole 26, 
Pragersko. Telefon 02 792 02 81, 
041 305 484.

www.radio-ptuj.si

Poslušajte nas
na svetovnem spletu



ki je ohranila njihovo kultu-
ro, zato je vernih okoli 90 % 
prebivalcev, tudi politikov. 
Beograd ima 2,3 milijona 
prebivalcev in je pisano 
mesto, polno pribežnikov iz 
vseh vetrov. Ne daje občutka 
pristne Srbije; za to je treba 
v manjša mesta, v katerih ži-
vijo izjemno prijazni ljudje.

»Ne vedo, kaj vse bi prine-
sli na mizo gostu. Vedno sem 
nerad šel na obisk, ker se je 
tam že zjutraj nekaj klalo, in 
če si prišel na obisk s štirimi 
ljudmi, so zaskrbljeno spra-
ševali: 'A gde vas ima više?' 
Gosta seveda niso spustili 
od hiše, sploh pa cenijo Slo-
vence in tudi naše izdelke. 
Mladi so evropsko usmer-
jeni in čutijo simpatijo do 
Slovencev, zato je Srbija 
dobra izbira za malo druga-
čen turizem. Res pa je, da v 
pogovoru ne smeš omenjati 
Kosova,« se spominja Luci.

Kosovo je bilo vedno bole-
ča točka Srbov, zato so težko 
preboleli, da je bratska Slo-
venija priznala novo državo. 

V tem času so tudi razdejali 
ambasado. Na srečo so imeli 
v ambasadi dobro razpre-
deno mrežo za obveščanje 
in so dovolj zgodaj dobili 
opozorilo, da bodo vandali 
vstopili v ambasado. Če-
prav je uradni Beograd trdil 
drugače, so navijači Crvene 
zvezde in Partizana dobili 
zeleno luč, da se lahko zne-
sejo nad slovensko ambasa-
do. Med tem so zaposleni že 
spraznili prostore, odnesli 
pomembne dokumente in 
se umaknili. Okoli 8. ure se 
je srbska policija res uma-
knila, da so imeli vandali 
prosto pot, se spomni Mi-
roslav Luci, ki je vesel, da 
je takrat umaknil tudi štiri 
policiste, ki so bili določeni 
za varovanje ambasade: »Če 
bi jih pustil tam, bi gotovo 
prišlo do prelivanja krvi in 

diplomatski odnosi bi bili 
spet na ničli.«

Miroslav Luci je pove-
dal, da si Srbi zelo želijo v 
Evropo in tudi so Evropa, 
saj imajo bogato zgodovi-
no. Vendar bodo pred tem 
morali postoriti nekaj reči: 
zaključiti zadeve v zvezi s 
haaškim sodiščem in urediti 
odnose s Kosovim. Ekonom-
ska situacija v Srbiji je slaba, 
plače so nizke in že dolgo 
zamrznjene. Srbi živijo zelo 
skromno. K temu so jih pri-
silili ukrepi Nata in vojne. 
Vendar se ne sekirajo preti-
rano, meni Luci. Slovenija je 
z 2 milijardama evrov letno 
največji investitor v Srbiji.

Oba sta izrazila veliko za-
skrbljenost tudi glede pri-
hodnosti BiH, ki mora rešiti 
še veliko dilem.

Viki Ivanuša

Miroslav Luci je povedal, 
da je oblast v Sloveniji priča-
kovala, da se bodo dogodki 
v Srbiji zapletli z odcepitvijo 
Kosova, zato so v tem okolju 
potrebovali operativca in ne 
salonskega diplomata. Dela 
se spomni kot napornega, 
saj je poleg Srbije pokrival 
še Romunijo in Črno goro.

»Balkan je bil za Slovenijo 
vedno zanimiv s strateškega 
in gospodarskega vidika. V 
interesu nam je, da se v na-
šem preddverju ne rožlja z 
orožjem. Moje prioritetne 
naloge so bile vzpostaviti 
dobre diplomatske stike in 
okrepiti gospodarske odno-
se. V Srbiji je namreč preko 
1000 slovenskih podjetij, saj 
so tam delovna sila in ener-
genti poceni. Poleg tega je 
tudi prosta carinska cona z 
vzhodom in možnost nave-
zave na afriške trge. V Srbiji 
živi okrog 10.000 Slovencev, 
ki so jih tja pripeljale različ-
ne življenjske zgodbe. Tudi 
Evropa je računala na naše 
boljše poznavanje Balkana,« 
je povedal Miroslav Luci.

Ljudje si želijo 
samo mir

Višji častnik in veteran 
vojne za Slovenijo Miran Fi-
šer je služboval v Bosni, na-
zadnje pa še na Kosovu kot 
član mednarodnega štaba 
Nato. Od blizu je spremljal 
dejstvo, da se vojna ni kon-
čala v Sloveniji, ampak se je 
razlila kakor voda po Balka-
nu vse do Kosova. »V Bosni 
in na Kosovu sem srečal 
veliko ljudi, ki jih politika 
ne zanima. Želijo si le mir, 
takšen način življenja, kot je 
bil nekoč, brez strahu, groze, 
ogrožanja življenj in z bolj-
šim standardom. Kosovo je 
zelo lepo obnovljeno, žal pa 
niso upoštevali urbanistič-
nih pravil in zaradi tega jih 
bo jutri bolela glava,« pravi 
Miran Fišer o stanju na Ko-
sovu.

Miran Fišer je obudil spo-
min na nekdanjo JLA, ki 
je bila tretja najmočnejša 
armada v takratni Evropi. 
V Jugoslaviji je bila privi-
legirana, bila je močna in 
spoštovana. Vpeta je bila v 
vse pore življenja in je poga-
njala tudi precej industrije. 
Politični sistem je bil tako 
nastavljen, da so bili povsod 
vključeni tudi predstavniki 
vojske. »Ko sem služil voja-
ški rok, sem armado gledal 
kot prisilo, kot nekaj, kamor 
sem pač moral. V šoli za re-
zervne oficirje pa sem spo-

znal, da se je mogoče zelo 
veliko naučiti, saj je bilo na 
voljo veliko znanja,« se spo-
minja Fišer.

O Kosovu ni imel veli-
ko predznanja, saj je bil na 
splošno njegovi generaciji 
ta del Jugoslavije zelo tuj in 
pomilovali so vsakega, ki je 
moral tja v vojsko. Na misiji 
je Kosovo spoznaval z dru-
ge plati. Njegovi sodelavci 
so bili večinoma Albanci s 
Kosova, s katerimi je počasi 
gradil odnos. Gospodarsko 
je Kosovo na kolenih, saj ni 
investicij in v celotni državi 
je morda ena evropsko pri-
merljiva tovarna. Država pa 
ima veliko rudnih bogastev. 
Prebivalci Kosova imajo mo-
čan odnos do preteklosti, 
tako da je do sedanjosti v 
pogovoru težko priti. »Ne-
koč so s Kosova prihajali 
polpismeni ljudje, danes pa 
tam na desettisoče mladih 
študira na fakultetah. Per-
spektive, da bi bila v dogle-
dnem času na voljo delovna 
mesta za te ljudi, pa ni. Zato 
se lahko zelo hitro zgodi se-
vernoafriški scenarij. Takoj 
ko bo kritična masa mladih, 
izobraženih in brezposelnih 
ljudi dovolj velika, moramo 
računati na to. Problema pa 
sta tudi korupcija in one-
snaževanje okolja. Njihova 
prihodnost je možna le v 
dogovoru s Srbijo,« meni Mi-
ran Fišer.

Nikar ne 
omenjajte 
Kosova!

Miroslav Luci Srbe oce-
njuje kot narod, ki je zelo 
ponosen na svojo kulturo, 
pisavo, jezik in vero. Srbi so 
bili 700 let pod Turki in v 
tistem času je bila vera tista, 

Rodile so: Barbara Rajh, 
Dolena 6 b, Ptujska Gora 
– deček Tai in deklica Mia; 
Klavdija Ekart, Sp. Jablane 
42 d, Cirkovce – deček Teo; 
Suzana Krajnc, Savci 17 b, 
Sv. Tomaž – deklica Ivana; 
Sandra Medved, Medvedce 
1, Majšperk – deklica; An-
drejka Klajžar, Tibolci 17 c, 
Gorišnica – deklica Zarja; 
Helena Ogrizek, Hrastovec 
14, Zavrč – deček Urban; 
Mateja Selinšek, Muret-
inci 21, Gorišnica – deček 
Matevž; Natalija Slodnjak, 
Zagorci 87, Juršinci – deček 
Sašo; Mateja Marič, Hočka 
cesta 12, Hoče – deček 
Luka; Nadija Mušović, 
Škalce 37, Slovenske Kon-
jice – deček Rene, Katja 
Valek, Povharska ul. 9, Ore-
hova vas – deklica Lara.
Umrli so: Bogomir PETEK, 
Vičava 92, Ptuj, roj. 1937 – 
umrl 6. decembra 2011; Mi-
hajlo TOŠIĆ, Majšperk 38, 
roj. 1948 – umrl 4. decem-
bra 2011; Terezija BEZJAK, 
Jadranska ul. 18, Ptuj, roj. 
1925 – umrla 4. decembra 
2011; Vera BEDENIK VISEN-
JAK, roj. Kodela, Čermožiše 
42, roj. 1924 – umrla 28. 
novembra 2011; Matija 
PORT, Lokovica 38, Šoštanj, 
roj. 1935 – umrl 9. decem-
bra 2011; Pavlina TAC-
INGER, roj. Avguštin, Lešje 
30, Majšperk, roj. 1929 – 
umrla 8. decembra 2011; 
Marjan JAZBEC, Rogaška c. 
53, Ptuj, roj. 1962 – umrl 
11. decembra 2011; Alojz 
MOLNAR, Muretinci 45/A, 
roj. 1936 – umrl 12. decem-
bra 2011; Neža ŠVAGAN roj. 
Fideršek, Majšperk 57, roj. 
1933 – umrla 14. decem-
bra 2011; Branko KEKEC, 
Moškanjci 44, roj. 1955 – 
umrl 15. decembra 2011; 
Viktor MAJCENOVIČ, Me-
dribnik 19, roj. 1933 – umrl 
15. decembra 2011.
Poroke – Ptuj: Aleš 
OGRINC, Bukovci 87/A, in 
Kateryna KHALAYIMOVA, 
Krivi Rog, Prospekt mira 28, 
Ukrajina; Jure FARKAŠ in 
Marija NOVAK, Strmec pri 
Leskovcu 3, Videm; Štefan 
PINTARIČ, Goričak 47, Zavrč, 
in Martina SOSA SOSA, 
Sanfrancisco Los Coco 415, 
Jacagua, Santiago.

Osebna kronikaSveti Tomaž � Pogovor o Balkanu v preteklosti, sedanjosti in prihodnosti

Balkan je bil in je sod smodnika
Občina Sveti Tomaž je v sodelovanju z Ljudsko univerzo Ormož in Območnim združenjem veteranov vojne za Slovenijo Ormož 
v okviru izvedbe programa Razgibajmo življenje z učenjem pripravila večer o aktualnih dogodkih na Balkanu. V pogovoru sta 
sodelovala Miroslav Luci, nekdanji ambasador v Beogradu, in podpolkovnik Miran Fišer, nekdanji svetovalec na ministrstvu 
v Prištini. Pogovor je vodila Lea Majcen.

Foto: Viki Ivanuša

Miroslav Luci in Miran Fišer sta govorila o Balkanu, ki sta ga podrobno spoznala na svoji poklicni poti. Pogovor je vodila Lea Majcen.

Napoved vremena za Slovenijo Danes zjutraj bo prete-
žno jasno in mrzlo, čez dan 
se bo zmerno pooblačilo. 
Najnižje jutranje tempe-
rature bodo od -10 do -4, v 
alpskih dolinah do -14, na 
Primorskem okoli -2, naj-
višje dnevne od -2 do 2, na 
Primorskem do 8 stopinj C.

Tudi v sosednjih pokraji-
nah bo pretežno jasno, čez 
dan se bo oblačnost od za-
hoda povečala.

Obeti
V sredo in četrtek bo de-

loma sončno z občasno 
povečano oblačnostjo. Na 
Primorskem bo pihala šib-
ka burja, a se bo v četrtek 
nekoliko okrepila.
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